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συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνικής  Άµυνας:
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Αθήνα, σήµερα στις 18 Απριλίου 2018, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
10.18’, συνήλθε στην Αίθουσα της Γερουσίας του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του
Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΒΑΡΕΜΕΝΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της Πέµπτης 19 Απριλίου 2018.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1497/16-4-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αττικής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Πα-
ναγιώτη Σκουρολιάκου προς την Υπουργό Πολιτισµού και
Αθλητισµού, µε θέµα: «Σοβαρές καταγγελίες των εργαζοµένων
του Εθνικού Θεάτρου».

2. Η µε αριθµό 1506/16-4-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αχαΐας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Κατσανιώτη
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Καταστροφικές συνέ-
πειες από την παράνοµη µετανάστευση στο λιµάνι της Πάτρας».

3. Η µε αριθµό 1487/12-4-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αργολίδας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ –
ΔΗΜΑΡ κ. Ιωάννη Μανιάτη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων, µε θέµα: «Επέκταση Αναβάλου προς Φί-
χτια-Μοναστηράκι-Μυκήνες».

4. Η µε αριθµό 1512/17-4-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Ιωάννη Δελή προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Δια-
σφάλιση του δικαιώµατος στην εργασία των εργαζοµένων µε
“µπλοκάκι” στην Εταιρεία Ύδρευσης και Αποχέτευσης Θεσσα-
λονίκης (ΕΥΑΘ Α.Ε.)Υπηρεσίες Α.Ε.».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1507/16-4-2018 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Όλγας Κεφαλογιάννη
προς την Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, µε θέµα: «Σε κίν-
δυνο η οµαλή λειτουργία των αρχαιολογικών χώρων».

2. Η µε αριθµό 1495/16-4-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Σερρών της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ –
ΔΗΜΑΡ κ. Μιχαήλ Τζελέπη προς τον Υπουργό Υποδοµών και Με-
ταφορών, µε θέµα: «η δηµιουργία τριών νέων σταθµών διοδίων
στον oδικό άξονα Προµαχώνας –Σερρών - Λιµάνι Θεσσαλονίκης
είναι καταστροφική για τον Νοµό Σερρών».

3. Η µε αριθµό 1505/16-4-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αρκαδίας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ –
ΔΗΜΑΡ κ. Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλου προς τον Υπουργό
Εσωτερικών, µε θέµα: «Ενηµέρωση για τον “ολοκληρωµένο σχε-

διασµό ανάδειξης, ανάπτυξης και αξιοποίησης της Λίµνης Λά-
δωνα” της Περιφέρειας Πελοποννήσου». 

4. Η µε αριθµό 1513/17-4-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρή-
στου Κατσώτη προς την Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης µε θέµα: «Απλήρωτοι
εργαζόµενοι στην εταιρεία παραγωγής κτηνιατρικών φαρµάκων
“PROVET”».

5. Η µε αριθµό 1514/17-4-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµ-
µανουήλ Συντυχάκη προς την Υπουργό Πολιτισµού και
Αθλητισµού, σχετικά µε τα σοβαρά προβλήµατα λειτουργίας του
εθνικού κολυµβητηρίου Ηρακλείου (ΕΑΚΗ).

6. Η µε αριθµό 1501/16-4-2018 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Αχαΐας κ. Νικολάου Νικολόπουλου προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Σκανδαλώδης νοµοθετική εύ-
νοια για το ακατάσχετο των κοµµάτων! Ρουσφέτι για Μητσοτάκη
και Γεννηµατά που ψήφισαν την τροπολογία µαζί µε τους Κυβερ-
νητικούς….».

7. Η µε αριθµό 1394/26-3-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αττικής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μαυρουδή Βορίδη προς
τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Καθυστερήσεις στη διαδι-
κασία έκδοσης των νέων ταυτοτήτων».

8. Η µε αριθµό 1375/20-3-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Πέλλας του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη
Σαχινίδη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
µε θέµα: «Συνεχίζουν να παραµένουν απλήρωτοι οι τευτλοπαρα-
γωγοί».

9. Η µε αριθµό 1392/26-3-2018 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Γρεβενών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Χρήστου Μπγιάλα προς την Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης µε θέµα: «Επανασύ-
σταση του γραφείου του Σώµατος Επιθεωρητών Εργασίας
(ΣΕΠΕ)».

10. Η µε αριθµό 1393/26-3-2018 επίκαιρη ερώτηση της Βου-
λευτού Καρδίτσας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
κ. Χρυσούλας Κατσαβριά - Σιωροπούλου προς τον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα: «Αναβάθµιση του
Κέντρου Ζωϊκών Γενετικών Πόρων Καρδίτσας ».

11. Η µε αριθµό 1333/19-3-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Γρεβενών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Χρήστου Μπγιάλα προς την Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, µε θέµα: «Ασφάλιση µε
εργόσηµο σε χειριστές - οδηγούς αγροτικών µηχανηµάτων».

12. Η µε αριθµό 1326/16-3-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Αθανασίου Παπα-
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χριστόπουλου προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Αστυ-
νοµικοί στη φύλαξη VIP προσώπων».

13. Η µε αριθµό 1316/13-3-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αχαΐας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ –
ΔΗΜΑΡ κ. Θεόδωρου Παπαθεοδώρου προς τον Υπουργό Εσω-
τερικών, µε θέµα: «Αυξάνεται η ανασφάλεια σε περιοχές της Πά-
τρας». 

14. Η µε αριθµό 1286/12-3-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Χανίων του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αν-
τωνίου Μπαλωµενάκη προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα:
«Κάλυψη κενών στο Πυροσβεστικό Σώµα από επιλαχόντες του
διαγωνισµού 2011».

15. Η µε αριθµό 1149/26-2-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Πειραιά του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη
Λαγού προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Γνωστή από
παρακρατικό ιστότοπο έγινε η πρωτοφανής επίθεση στο Α.Τ. Και-
σαριανής».

16. Η µε αριθµό 1159/27-2-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Κιλκίς της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Γεωργαντά
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Προβλήµατα στη λει-
τουργία του Τµήµατος Συνοριακής Φύλαξης (Τ.Σ.Φ.) Παιονίας».

17. Η µε αριθµό 1151/26-2-2018 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Κιλκίς του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου
Χατζησάββα προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Ερωτή-
µατα σχετικώς µε την υπόθεση πράκτορα βάσει αποκαλύψεων
του Π. Καµµένου».

18. Η µε αριθµό 1311/13-3-2018 επίκαιρη ερώτηση της Βου-
λευτού Α’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Όλγας Κεφαλο-
γιάννη προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Έξαρση
εγκληµατικότητας στην Αθήνα».

19. Η µε αριθµό 1229/5-3-2018 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Β’ Αθηνών κ. Ευσταθίου Παναγούλη προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Εγκληµατικότητα και κάθε
λογής επιθέσεις από ανθρώπους του υποκόσµου και γιαλαντζί
επαναστάτες».

ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 3945/28-2-2018 ερώτηση του Βουλευτή Ηλείας
της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Ιωάννη
Κουτσούκου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, µε θέµα: «Πολλαπλασιάζονται τα προβλήµατα στο αρδευ-
τικό – αποστραγγιστικό δίκτυο του Νοµού Ηλείας. “Σιγή Ιχθύος”
από την Κυβέρνηση».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια
διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Στη σηµερινή ηµερήσια διάταξη υπάρχουν προς συζήτηση δύο

σχέδια νόµου, τα οποία είναι τα εξής:
1. Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και

του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνικής Άµυ-
νας: «Κύρωση της Συµφωνίας Στρατιωτικής Συνεργασίας µεταξύ
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
του Υπουργείου Άµυνας του Χασιµιτικού Βασιλείου της Ιορδα-
νίας» και

2. Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και
του συνόλου του σχεδίου νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κα-
τανόησης µεταξύ του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της
Βουλγαρίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας του Καναδά και
του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Κροατίας και του
Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Τσεχίας και του
Υπουργείου Άµυνας του Βασιλείου της Δανίας και του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Εσθονίας και του Οµοσπον-
διακού Υπουργείου Άµυνας της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας
της Γερµανίας και του Υπουργείου Άµυνας της Ιταλικής Δηµο-
κρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Λετο-

νίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Δηµοκρατίας της
Λιθουανίας και του Υπουργού Άµυνας του Βασιλείου της Ολλαν-
δίας και του Υπουργείου Άµυνας του Βασιλείου της Νορβηγίας
και του Υπουργού Εθνικής Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πολω-
νίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ρουµανίας και του
Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Σλοβακίας και του
Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Σλοβενίας και του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Δηµοκρατίας της Τουρκίας και
του Υπουργείου Άµυνας του Ηνωµένου Βασιλείου της Μεγάλης
Βρετανίας και Βορείου Ιρλανδίας και του Υπουργείου Άµυνας
των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής και του Ανώτατου Στρα-
τηγείου των Συµµαχικών Δυνάµεων της Ευρώπης (SHAPE), όσον
αφορά στη χρηµατοδότηση του σχεδιασµού και της κατασκευής
νέων εγκαταστάσεων για το Διεθνές Σχολείο του SHAPE, καθώς
και της Τροποποίησης του ως άνω Μνηµονίου Κατανόησης µε-
ταξύ των ιδίων Συµµετεχόντων µετά της Διακοίνωσης Ένταξης
όσον αφορά στη συµµετοχή του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της
Ελληνικής Δηµοκρατίας στο ως άνω Μνηµόνιο Κατανόησης».

Τα νοµοσχέδια ψηφίστηκαν στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλει-
οψηφία. Εισάγονται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία
του άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν
να λάβουν τον λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως
αυτών των συµφωνιών. 

Ωστόσο, επειδή έχουν κατατεθεί και τέσσερις υπουργικές τρο-
πολογίες -οι υπ’ αριθµόν 1552/82, 1553/83 και 1554/84 στην
πρώτη συµφωνία και η υπ’ αριθµόν 1555/85 στη δεύτερη συµφω-
νία- προτείνω αρχικά να τοποθετηθούν επί της αρχής των συµ-
φωνιών όσοι καταψήφισαν ή εξέφρασαν επιφυλάξεις, εν πάση
περιπτώσει όσοι ενδιαφέρονται από όσους ανήκουν σε αυτή την
κατηγορία, καθώς και ο αρµόδιος Υπουργός για πέντε λεπτά και
στη συνέχεια να συζητηθούν οι τροπολογίες µε τους Κοινοβου-
λευτικούς Εκπροσώπους, τους εισηγητές και τους ειδικούς αγο-
ρητές, καθώς και τους αρµόδιους Υπουργούς που θα µιλούν ο
καθένας για πέντε λεπτά, εφόσον το επιθυµούν.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεπώς το Σώµα

συµφώνησε.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα
τον λόγο για να αναγνώσω µια νοµοτεχνική βελτίωση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Αφορά την τροπολογία 1554/84 και την τροποποίηση της πε-
ρίπτωσης β’ της παραγράφου 5 του άρθρου 10 για τους οικονο-
µικούς επιθεωρητές. Από το Υπουργείο Δικαιοσύνης, µας είπαν
ότι θα πρέπει να κάνουµε µια νοµοτεχνική βελτίωση σε σχέση µε
την προσωποποίηση του ποιος διενεργεί ανακριτικές πράξεις. 

Η νοµοτεχνική βελτίωση έχει ως εξής, λοιπόν: 
Το δεύτερο εδάφιο της υπό τροποποίηση της περίπτωσης β’

της παραγράφου 5 του άρθρου 10 του ν.4494/2017 (Α’ 165) ανα-
διατυπώνεται ως εξής: «Για τον σκοπό αυτό οι Οικονοµικοί Επι-
θεωρητές διενεργούν προκαταρκτική εξέταση ή προανάκριση
κατόπιν εισαγγελικής παραγγελίας, ενώ συνεργάζονται και επι-
χειρούν κατά περίπτωση σε συνεργασία µε τις συναρµόδιες Υπη-
ρεσίες, καθώς και τις εισαγγελικές και διωκτικές Αρχές,
σύµφωνα µε τις ισχύουσες διατάξεις».

Την καταθέτω στα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας και Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα
Πρακτικά την προαναφερθείσα νοµοτεχνική βελτίωση, η οποία
έχει ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο για ένα
ζήτηµα επί της διαδικασίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ορίστε, κυρία Κα-
νέλλη.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Χθες το βράδυ, για δύο συµφωνίες, που
συζητήθηκαν στην επιτροπή αναλυτικά και διεξοδικά πριν από το
Πάσχα, παραλάβαµε τροπολογίες διαστάσεων νοµοσχεδίων.
Στις 20.05’ παραλάβαµε τροπολογία σαράντα σελίδων. Φαντά-
ζοµαι ότι η Κυβέρνηση επιθυµεί να τιµά τις Ένοπλες Δυνάµεις. 

Κύριε Υπουργέ, ζητήµατα που αρχίζουν από τα µερίσµατα, το
µετοχικό ταµείο, το οικονοµικό έγκληµα, την αξιοποίηση περιου-
σιακών στοιχείων είναι µεγέθους νοµοσχεδίου. Δεν µπορείτε να
φανταστείτε πόσα ζητήµατα σε σαράντα σελίδες µε άρθρα και
είναι µία µόνο τροπολογία. 

Και ερχόµαστε σε µια κρίσιµη εποχή και για τις Ένοπλες Δυ-
νάµεις και για τη χώρα και µε όσα έχουν συµβεί τον τελευταίο
καιρό κυριολεκτικά να «πατσαβουριάσουµε» χρονικά, πάνω σε
δύο συµβάσεις -η µία για το SHAPE και η άλλη για το Χασιµιτικό
Βασίλειο της Ιορδανίας- µια σειρά από ζητήµατα τα οποία απαι-
τούν διεξοδική συζήτηση και ενδεχοµένως τροποποιήσεις. 

Και πριν καλά-καλά κάτσουµε µπροστά στις σαράντα σελίδες,
έρχεται -δικαιολογηµένα, θα την αποδεχτώ όπως είναι- από το
Υπουργείο Δικαιοσύνης µια τροποποίηση -ακούστε τώρα!- για να
είµαστε σαφέστεροι και δηµοκρατικότεροι, επί της προσωποποί-
ησης του προσώπου, που θα ασκήσει τη δίωξη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Αυτό είναι, βέβαια,
για την επόµενη σύµβαση.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Είµαστε σοβαροί; Δεν µπορώ να κάνω την
καταγγελία, την οποία οφείλετε να προσυπογράψετε και εσείς
και να εξηγήσει ο Υπουργός ποια η σπουδή;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία, κυρία Κα-
νέλλη.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ποια η σπουδή πριν ξεκινήσουµε; Για ποιο
λόγο αυτά τα ζητήµατα τα φέρατε εδώ και τώρα και έτσι;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Θα το εξηγήσει. Είναι
για την επόµενη κύρωση.

Το Προεδρείο ήταν «extra large» εν προκειµένω. Πάµε στην
κυρία Αυλωνίτου.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, να κάνουµε µια συ-
ζήτηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Είναι διαφορετικοί οι
εισηγητές.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Εγώ είµαι ένας. Ας γίνει µια συζήτηση
όπου είναι ένας ο εισηγητής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και πώς να γίνει; Να
µιλάει ο ένας µετά τον άλλον;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το έχουµε ξανακάνει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συµφωνεί το Σώµα;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ωραία, ο ένας µετά

τον άλλον.
Τον λόγο έχει η κ. Αυλωνίτου.
ΕΛΕΝΗ ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ: Έχουµε συµφωνήσει εµείς, κύριε Πρό-

εδρε.
Να κάνω εισήγηση επί της συµφωνίας;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Έχετε συµφωνήσει.

Έχετε δίκιο.
Η Νέα Δηµοκρατία είχε διατυπώσει επιφυλάξεις; 
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Μάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Επιφυλαχτήκατε για

παν ενδεχόµενο. Δεν υπάρχει το ενδεχόµενο, εποµένως πάµε
στον επόµενο. Ποιος έχει αντίρρηση; 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Εµείς έχουµε επιφυλάξεις.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ναι, αλλά για παν εν-

δεχόµενο κι εσείς. Θέλετε να µιλήσετε τώρα;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Αν µου επιτρέπετε, για δέκα δευτερό-

λεπτα µια διαδικαστική πρόταση, η οποία ίσως σας βοηθήσει.
Επειδή υπάρχουν τροπολογίες, µήπως να πάρουν τον λόγο όλα
τα κόµµατα; Υπάρχουν τέσσερις τροπολογίες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μάλιστα. 
Κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ.
Εµείς κρατήσαµε µια επιφύλαξη. Είναι µια πάγια τακτική που

ακολουθούµε, κύριε Πρόεδρε, προκειµένου να πάρουµε τον
λόγο στην Ολοµέλεια -καλή ώρα τώρα- ούτως ώστε µε τον λόγο
µας, όχι επί του συγκεκριµένου θέµατος των συµβάσεων, αλλά
επί όλων των θεµάτων, τα οποία τρέχουν και αφορούν τη χώρα
µας και το Υπουργείο, να µπορούµε να έχουµε έναν λόγο και να
µην φαίνεται ότι η Αίθουσα αγνοεί αυτά που συµβαίνουν έξω από
αυτήν.

Πρώτον, θέλω να πω δηλαδή, κύριε Πρόεδρε, ότι δεν υπάρχει
ουσιαστικός λόγος, όπως είπα και στην επιτροπή να πούµε «όχι»
στις δύο συµβάσεις και θα πούµε «ναι», θα ψηφίσουµε θετικά. 

Όµως, για τις τροπολογίες, ακόµα και για µια, που έχουµε µια
θετική προσέγγιση και εµείς οι δύο µε τον κ. Θεοχαρόπουλο,
αλλά και ο τοµέας µας, είναι τέτοια η πρακτική, ειδικά µε την τρο-
πολογία για την οποία έκανε λόγο η κ. Κανέλλη -λέω τα ίδια, να
µην επαναλάβω- ώστε θα κρατήσουµε αρνητική στάση και για τις
τέσσερις τροπολογίες. 

Τώρα, αξιοποιώντας και όχι εκµεταλλευόµενος την παρουσία
του Υπουργού εδώ, θέλω να του πω το εξής: Έχουµε συγκρου-
στεί για πολλά θέµατα και θα συγκρουστούµε ξανά. Ωστόσο, η
χώρα περνάει κάποιες σηµαντικές δυσκολίες, που αφορούν και
την αρµοδιότητά σας. Το ξέρετε και το ξέρουµε. Συνεπώς, δεν
είναι χώρος εδώ για µικροπολιτική.

Ωστόσο, µε πραγµατική απορία, απευθύνοµαι στον Υπουργό
Άµυνας και τον ρωτώ: Η φράση του Αναπληρωτή Υπουργού, που
είπε ότι η χώρα βρίσκεται σε ακήρυχτο πόλεµο µε την Τουρκία,
είναι φράση που αποτυπώνει τη στάση της ελληνικής Κυβέρνη-
σης απέναντι στα συµφέροντα και τη δική σας προσωπικά ή είναι
κάτι για το οποίο θα µπορούσε κανείς να εκφράσει και άλλη κυ-
βερνητική άποψη; 

Στις δύσκολες ώρες που περνάει η χώρα, εµείς ως Αντιπολί-
τευση προσπαθούµε να εναρµονιστούµε κατά τα εθνικά συµφέ-
ροντα και να µιλάµε µε µια φωνή όλα τα κόµµατα. Όµως, δεν
ξέρουµε, κύριε Υπουργέ, πραγµατικά, τι είναι αυτό που συγκρο-
τεί την κυβερνητική γραµµή: Είναι οι φράσεις του κυβερνητικού
εκπροσώπου, οι φράσεις του Αναπληρωτή σας για την οµηρία,
για παράδειγµα, που εξέφρασε νοµικές αντιρρήσεις, η φράση
του ότι η Ελλάδα τώρα βρίσκεται σε ακήρυχτο πόλεµο µε την
Τουρκία ή κάποια άλλη φράση, την οποία πρέπει να τη βάλουµε
κάτω και να κοιτάξουµε τα κόµµατα πώς µπορούµε να εναρµονί-
σουµε την πρακτική µας; Θέλω επ’ αυτού µια πραγµατική, από
την πλευρά σας, αποσαφήνιση. 

Το δεύτερο θέµα είναι ήσσονος πολιτικής σηµασίας, αλλά σο-
βαρής κατά την αξιολόγηση τη δική µας. Σας έχω κάνει σχετική
ερώτηση. Δεν απαντήσατε. Δεν θέλω να δηµαγωγώ, αλλά υπάρ-
χει το δεδοµένο -όπως είπα και στην ερώτησή µου, από τις 4-1-
2018- όπου αξιωµατικός χωρίς να επικαλείται την ιδιότητά του,
κάνει µια ανάρτηση στα µέσα κοινωνικής δικτύωσης και το πλη-
ρώνει µε απόσπαση. Το σκεφτόµαστε και σας ρωτάµε: Μήπως
το πρόβληµά του ήταν ότι υπηρετούσε στης Αναπληρώτριας
Υπουργού Αµύνης κ. Γεννηµατά, όταν ήταν στο Υπουργείο αυτό;
Είναι δυνατόν να παρακολουθεί το Υπουργείο τι λέει κάθε αξιω-
µατικός και να τον αντιµετωπίζει µε βάση τα πολιτικά λεγόµενά
του;

Επίσης, σας είχα πει εδώ, σε αυτήν την Αίθουσα ακριβώς, όταν
συνεδρίαζε η Επιτροπή Εξωτερικών και Άµυνας, ότι έτσι όπως
έχετε προσεγγίσει τα ζητήµατα του συνδικαλισµού στον χώρο
των Ενόπλων Δυνάµεων, θα έχουµε προβλήµατα. Σας είχα πει
ότι δεν πρέπει να επιδεικνύετε µια µεροληπτική στάση υπέρ του
ενός εκ των δύο φορέων και ότι πρέπει όλοι να δούµε µε έναν
τρόπο ενιαίο τον συνδικαλισµό σε αυτόν τον πολύ ευαίσθητο
τοµέα.

Εξεδόθη επί των δικών τους συγκρούσεων, η απόφαση
254/2018 του Πρωτοδικείου Αθηνών, που κηρύττει εκτός των δε-
δοµένων της νοµικής πραγµατικότητας της χώρας, την ΠΟΕΣ.
Και όχι µόνο έχετε χρησιµοποιήσει αυτήν τη συνδικαλιστική
ένωση για να εκπροσωπεί τον χώρο των στρατιωτικών σε διά-
φορα ειδικά όργανα, αλλά επιτρέπετε να διατυπώνουν οι αξιω-
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µατικοί αυτοί πολύ-πολύ βάναυσες και βάρβαρες εκφράσεις
κατά της δικαιοσύνης. Πρέπει να το δείτε.

Τέλος, πάλι σε αυτήν την Αίθουσα, σας είχα πει ότι αυτό το
Σώµα των επιθεωρητών των εσωτερικών υποθέσεων, που έχετε
δηµιουργήσει, έχει πάρα πολλά προβλήµατα κριτηρίων ένταξης
των αξιωµατικών σε αυτό. 

Με βάση την τελευταία σας προκήρυξη για να πάρουν µέρος
στις σχετικές διαδικασίες και να στελεχώσουν αυτόν τον νέο
φορέα οι αξιωµατικοί του στρατού, δηµιουργούνται προβλήµατα.
Έχετε επίγνωση; Αν έχετε, παρακαλώ δώστε µας µια σύντοµη
απάντηση ή σχόλιο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Κεδίκογλου,

έχετε τον λόγο. 
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Κατ’ αρχάς, να ξεκαθαρίσουµε ότι για

την κύρωση της Συµφωνίας Στρατιωτικής Συνεργασίας µεταξύ
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
του Χασιµιτικού Βασιλείου της Ιορδανίας, δεν υπάρχουν αντιρ-
ρήσεις. Είναι σε ένα πλαίσιο συµφωνιών. Έχουν υπογραφεί πολ-
λές αντίστοιχες. 

Όπως είχαµε πει και στην επιτροπή, θα θέλαµε την ενηµέρωση
για το πώς εξελίσσονται ανάλογες συµφωνίες στα περασµένα
χρόνια. Η τρέχουσα συγκυρία υπογραµµίζει ακόµα περισσότερο
την ανάγκη τέτοιων συνεργασιών, οπότε είµαστε θετικοί.

Όσον αφορά τις τροπολογίες, να συµφωνήσω µε τη Βουλευτή
κ. Κανέλλη και τον κ. Λοβέρδο ότι δεν είναι σωστή πρακτική να
έρχονται την τελευταία στιγµή οι τροπολογίες, όπως είναι αυτή
για παράδειγµα. Αφορά τη θεσµοθέτηση ειδικών προβλέψεων
για τη συγκρότηση του συµβουλίου επιλογής προϊσταµένων των
τακτικών πολιτικών υπαλλήλων του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας.
Δεν θα έπρεπε να έχουµε ακούσει και την άποψη του συλλόγου
στην επιτροπή;

Ως προς την τροπολογία για µεταφορά κεφαλαίων από εκµε-
ταλλεύσεις του Στρατού Ξηράς, όπως ΚΨΜ, λέσχες, πρατήρια
στο ΤΕΘΑ, θέλουµε να υπογραµµίσουµε ότι απ’ αυτούς τους πό-
ρους τροφοδοτείται ο ειδικός κλάδος οικονοµικής ενίσχυσης µε-
ρισµατούχων στρατού. Είναι ποσοστό επί της λειτουργίας των
λεσχών. Απλώς να έχει ληφθεί η πρόνοια αυτό το ποσό να µην
µειωθεί. Από κάποιες επαφές, που κάνουµε φαίνεται να µην
υπάρχει τέτοιο ενδεχόµενο. Απλώς το υπογραµµίζουµε, γιατί
στηρίζονται πάρα πολύ οι συνταξιούχοι απόστρατοι σε αυτή την
ενίσχυση. 

Ως προς την τελευταία τροπολογία για την πρόληψη και διε-
ρεύνηση οικονοµικών εγκληµάτων, επειδή έχουµε καταψηφίσει
το άρθρο 10, φυσικά δεν µπορούµε παρά να καταψηφίσουµε και
την τροπολογία και να υπενθυµίσουµε ότι ο πολιτικός προϊστά-
µενος δεν µπορεί να έχει τον έλεγχο µιας τέτοιας υπηρεσίας.

Καταψηφίζουµε όλες τις τροπολογίες. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ως

προς την τροπολογία που αναφέρεται στη σχολή SHAPE του
ΝΑΤΟ.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Τώρα συζητάµε και για τη δεύτερη σύµ-
βαση; Και για τις δυο συµβάσεις µιλάµε και για όλες τις τροπο-
λογίες; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Όχι. Τώρα µιλάµε για
τις τρεις πρώτες τροπολογίες. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Και γιατί σηκώνεται να µιλήσει για άλλο
θέµα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μετά θα µιλήσετε,
κύριε Δηµοσχάκη.

Κύριε Σαχινίδη, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Η πρώτη σύµβαση µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας

της Ελλάδας και του ΝΑΤΟ για το SHAPE είναι στην ουσία µια
τυπική υποχρέωση της πατρίδας µας στο πλαίσιο µιας συµµα-
χίας, εν προκειµένω του ΝΑΤΟ, στην οποία κι ανήκουµε. 

Με την παρούσα κύρωση του συγκεκριµένου µνηµονίου κατα-
νόησης λαµβάνεται µέριµνα για τη χρηµατοδότηση τόσο του
σχεδιασµού όσο και της κατασκευής νέων εγκαταστάσεων για
το σχολείο του SHAPE, το Ανώτατο Στρατηγείο Συµµαχικών Δυ-
νάµεων της Ευρώπης στην πόλη Μονς του Βελγίου για τα παιδιά

των εκεί υπηρετούντων αξιωµατικών, αλλά και του πολιτικού προ-
σωπικού. 

Θα τονίσουµε όπως έχουµε κάνει και σε ανάλογες επιτροπές
ότι τα δεδοµένα πλέον έχουν αλλάξει. Η γεωστρατηγική πραγ-
µατικότητα διαφέρει από αυτή της δεκαετίας του 1950. Δεν
υπάρχει πια το Σύµφωνο της Βαρσοβίας, δεν υφίστανται οι υπο-
τιθέµενες απειλές που υπήρχαν κάποτε. Ο ρόλος του ΝΑΤΟ και
η ύπαρξή του θα πρέπει να επανεξεταστεί. 

Τι ακριβώς εξυπηρετεί στην παρούσα συγκυρία το ΝΑΤΟ; Το
ΝΑΤΟ, µέχρι σήµερα τουλάχιστον, λειτουργεί ως στρατιωτικός
βραχίονας, ως αιχµή του δόρατος των αµερικανικών σχεδιασµών
ενάντια στη Ρωσία. Ένα βασικό ερώτηµα είναι πως θα λειτουρ-
γήσει πλέον. 

Το ΝΑΤΟ είναι παρωχηµένο, γιατί δεν έχει βοηθήσει εναντίον
της τροµοκρατίας, αλλά ο στρατιωτικός οργανισµός παραµένει
πολύ σηµαντικός γι’ αυτόν, όπως δήλωσε πρόσφατα ο νυν Πρό-
εδρος των Ηνωµένων Πολιτειών Ντόναλντ Τραµπ σε µια συνέν-
τευξή του στην εφηµερίδα «THE TIMES» του Λονδίνου. Συνεπώς,
η όποια συζήτηση και προβληµατισµός αυτό το νόηµα έχει, τον
ρόλο δηλαδή, του ΝΑΤΟ και το ερώτηµα αν έχει λόγο ύπαρξης
πλέον. 

Δεν είδαµε τι έπραξε το ΝΑΤΟ στα Σεπτεµβριανά του 1955
στην Πόλη, δεν το είδαµε φυσικά στην Κύπρο µας όταν δεν εµ-
πόδισε, αλλά αντίθετα βοήθησε την εδραίωση του «Αττίλα» και
των τετελεσµένων του, δεν το βλέπουµε ούτε τώρα που υποτί-
θεται ότι θα προστάτευε τα θαλάσσιά µας σύνορα, που σε τελική
ανάλυση είναι και θαλάσσια σύνορα της συµµαχίας από τις συ-
νεχείς ροές από την εισβολή στην ουσία των λαθροµεταναστών.
Επίσης, δεν το είδαµε να παίρνει θέση για τους δυο αξιωµατι-
κούς µας που είναι προφυλακισµένοι. 

Στην πράξη όµως είµαστε µέλη της συγκεκριµένης συµµαχίας,
µετέχουµε στη δοµή του συγκεκριµένου στρατηγείου και µε δε-
δοµένο ότι πρόκειται για κατασκευή του σχολείου του στρατη-
γείου, στην οποία θα φοιτούν τα παιδιά στρατιωτικών, αλλά και
του πολιτικού προσωπικού από την πατρίδα µας, θα ψηφίσουµε
«παρών». 

Σχετικά µε την κύρωση της συµφωνίας µεταξύ της Ελλάδος
και του Χασιµιτικού Βασιλείου της Ιορδανίας: Η συγκεκριµένη κύ-
ρωση, η οποία έρχεται µε το παρόν σχέδιο νόµου, είχε υπογρα-
φεί στην Αθήνα στις 22 Ιανουαρίου του 2001. Είναι µια από τις
τυπικές κυρώσεις στρατιωτικής συνεργασίας της πατρίδας µας
µε άλλες χώρες. Καθορίσατε ένα ευρύ πλαίσιο συνεργασίας σε
διάφορους τοµείς, όπως για παράδειγµα αµυντικές βιοµηχανίες,
ανταλλαγή εµπειρίας και πληροφοριών σε στρατιωτικά αντικεί-
µενα, στρατιωτική εκπαίδευση και διάφορους άλλους τοµείς.
Εδώ έχουµε τη στρατιωτική συνεργασία µε την Ιορδανία. Στις
συµφωνίες αυτές υποτίθεται ότι το ζητούµενο είναι τα ωφελή-
µατα που αποκτάει η πατρίδα µας από τέτοιου τύπου συνεργα-
σίες. 

Σε ό,τι αφορά στην Ιορδανία, είναι γνωστό ότι στον πόλεµο µε
τη Συρία κατά του Άσαντ, η Ιορδανία µαζί µε την Τουρκία εκπαί-
δευσαν συµµορίτες και τους προώθησαν στο συριακό έδαφος.
Ο αποκαλούµενος «Ελεύθερος Συριακός Στρατός», «Free Syrian
Army», ο γνωστός FSA, εξοπλίστηκε µε διάφορα οπλικά συστή-
µατα µέσω Τουρκίας και Ιορδανίας. Ο FSA, λοιπόν, ήταν ένα κα-
τασκεύασµα των µυστικών υπηρεσιών των Ηνωµένων Πολιτειών,
του Ισραήλ και της Σαουδικής Αραβίας. 

Τα σχέδιά του, όµως, απέτυχαν µετά τη σθεναρή και ηρωική
αντίσταση του συριακού λαού. Οι όποιες στρατιωτικές επιτυχίες
του FSA ήταν αποτέλεσµα απευθείας εντολών και τεχνικής βοή-
θειας από την Ιορδανία. Αν γυρίσουµε πίσω τον χρόνο, θα δούµε
ότι από την Ιορδανία µουσουλµάνοι τροµοκράτες κινήθηκαν
προς το Αφγανιστάν. Μεταξύ αυτών των µουσουλµάνων που συ-
νέρρευσαν στο Αφγανιστάν ήταν και ο γνωστός Οσάµα Μπιν Λάν-
τεν, το πρωτοπαλίκαρο της CIA, η οµάδα του οποίου τελικά
εξελίχθηκε µε τις ευλογίες των Ηνωµένων Πολιτειών στη γνωστή
σε όλους µας Αλ Κάιντα. Η συνέχεια της Αλ Κάιντα είναι το ση-
µερινό χαλιφάτο του ισλαµικού κράτους, ένας στρατός τροµο-
κρατών που γεννήθηκε στα σύνορα Συρίας – Τουρκίας και
Συρίας – Ιορδανίας και χρηµατοδοτήθηκε αφειδώς από τη Δύση
για την καταπολέµηση της κοσµικής κυβέρνησης του Μπασάρ
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αλ Άσαντ και την αποσταθεροποίηση της Μέσης Ανατολής. 
Εδώ θέλω να συµπληρώσω ότι οι επιθέσεις που δέχθηκε η

Συρία ήταν τελείως αχρείαστες, γιατί ο Πρόεδρος Μπασάρ αλ
Άσαντ δεν είχε κανέναν λόγο να ρίξει χηµικά από τη στιγµή που
κατάφερε και εδραιώθηκε, πολέµησε το ISIS και το νίκησε, όπως
και την AL NUSRA. Δεν υπήρχε απολύτως κανένας λόγος να
κάνει µια τέτοια αυτοκτονική κίνηση ούτως ώστε να δώσει το δι-
καίωµα στους «συµµάχους» να κάνουν την επίθεση που έκαναν. 

Καταδικάζουµε, φυσικά, ως Χρυσή Αυγή την επίθεση που είχε
υποστεί. Να υπενθυµίσουµε απλώς ότι, σύµφωνα µε επίσηµα
στοιχεία, τουλάχιστον µέχρι το 2013 η CIA συντόνιζε και τροφο-
δοτούσε τους ισλαµιστές µε όπλα ενώ τους εκπαίδευε σε στρα-
τόπεδα της Ιορδανίας. Είναι γνωστό και επισήµως -άλλωστε το
έχει παραδεχθεί και η CIA- ότι το 2013 τουλάχιστον τρεις χιλιά-
δες τόνοι πολεµικού υλικού από την Κροατία είχαν φτάσει µέσω
Τουρκίας και Ιορδανίας, µε χρηµατοδότηση της Σαουδικής Αρα-
βίας και του Κατάρ, στα χέρια των τζιχαντιστών. Είναι, επίσης,
γνωστό ότι χιλιάδες τζιχαντιστές εγκατέλειψαν τις θέσεις τους
στη νότια Συρία και κατέφυγαν στη σύµµαχο των Ηνωµένων Πο-
λιτειών Ιορδανία. 

Στρατόπεδα εκπαίδευσης, λοιπόν, των τροµοκρατών υπήρξαν
και στην Τουρκία, στην Ιορδανία και τη Σαουδική Αραβία. Το µε-
γαλύτερο εξ αυτών το ξέρετε όλοι σας ότι βρίσκεται στο Αµάν.
Η Ιορδανία και η Τουρκία συνορεύουν µε τη Συρία και το Ιράκ,
δύο χώρες όπου το ισλαµικό κράτος έχει θέσει υπό την έλεγχό
του µεγάλες εκτάσεις. Μην ξεχνάµε ότι η Ιορδανία και η Τουρκία
έχουν υπογράψει σειρά οικονοµικών συµφωνιών οι οποίες αφο-
ρούν κυρίως στους τοµείς των επενδύσεων, της βιοµηχανίας,
των εξαγωγών και της µεταφοράς φυσικού αερίου. 

Βέβαια, υπήρξαν και στιγµές που οι σχέσεις Ιορδανίας και
Τουρκίας δεν ήταν ιδιαίτερα καλές ως συνέπεια του πολέµου στη
Συρία και της προσφυγικής κρίσης. Ο Βασιλιάς Αµπντάλα Β’ της
Ιορδανίας είχε εξαπολύσει πυρά εναντίον της Τουρκίας, κατηγο-
ρώντας τη χώρα ότι αφήνει σκόπιµα τους εξτρεµιστές να διαφεύ-
γουν στην Ευρώπη ενώ δεν έχει διστάσει να πει ότι η Τουρκία
εξάγει τροµοκράτες στην Ιορδανία. 

Άρα, για τι είδους στρατιωτική συνεργασία µπορεί να γίνεται
λόγος; Και µε ποιους; Με αυτούς που στηρίζουν τζιχαντιστές; Το
µόνο που θα µπορούσε κάποιος να εκθέσει στο θετικό της συγκε-
κριµένης συµφωνίας είναι ότι τα στελέχη των Ειδικών Δυνάµεων
µας έχουν φιλοξενηθεί και εκπαιδευθεί στο Κέντρο Εκπαιδεύσεων
Ειδικών Επιχειρήσεων «Βασιλιάς Αµπντάλα», ένα οµολογουµένως
τεράστιο συγκρότηµα ειδικά µελετηµένων χώρων εκπαίδευσης
σύγχρονων ειδικών δυνάµεων αντιτροµοκρατικών επιχειρήσεων,
πεδίων βολής και µηχανοδήγησης, που προσοµοιώνει ένα αστικό
περιβάλλον µάχης µε φόντο συνηθισµένα µέρη της Μέσης Ανα-
τολής. Αυτή, όµως, είναι µόνο µία παράµετρος, την οποία και επι-
σηµαίνουµε και δεν έχει να κάνει µε το συνολικό σκεπτικό για τη
στρατιωτική συνεργασία µε την Ιορδανία. Θα καταψηφίσουµε την
παρούσα κύρωση.

Σχετικά τώρα µε τις τέσσερις τροπολογίες που έχουν κατατε-
θεί: Πράγµατι η τελευταία που κατατέθηκε χθες είναι από µόνη
της ένα νοµοσχέδιο και δεν υπάρχει ο χρόνος, εάν δεν είσαι
στρατιωτικός µε οικονοµικές γνώσεις, από χθες το βράδυ στις
8.00’ µέχρι σήµερα να µπορέσεις να µελετήσεις µία τροπολογία
τέτοιων διαστάσεων. 

Σχετικά µε την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1552 και ειδικό
82: η παρούσα τροπολογία κινείται σε θετική κατεύθυνση. Πραγ-
µατικά το πρόβληµα της στέγασης των στρατιωτικών που υπη-
ρετούν σε παραµεθόριες µονάδες ειδικά είναι γνωστό και η
αξιοποίηση των κεφαλαίων από το Ταµείο Εθνικής Άµυνας προ-
κειµένου να φτιαχτούν ΣΟΑ κινείται στη σωστή κατεύθυνση.

Όσον αφορά στην τροποποίηση του άρθρου 11 του ν.
3646/2008, στις ειδικές κατηγορίες εισαγωγής σε στρατιωτικές
σχολές εκτός από τα τέκνα θανόντων στρατιωτικών σε πόλεµο ή
σε ειρηνική περίοδο κατά την εκτέλεση διατεταγµένης υπηρε-
σίας ή ένεκα ταύτης θα συµπεριλαµβάνονται και οι αδελφοί
αυτών. Σαφώς και είµαστε θετικοί. Είναι µια αναγνώριση της θυ-
σίας των στελεχών των Ενόπλων Δυνάµεων.

Σχετικά µε τη Στρατιωτική Σχολή Ξένων Γλωσσών, η λειτουρ-
γία της πλέον καλύπτεται από το Διακλαδικό Ινστιτούτο Γλωσσο-

µάθειας Ενόπλων Δυνάµεων όπου φοιτούν στελέχη και από τους
τρεις κλάδους των Ενόπλων Δυνάµεων και των Σωµάτων Ασφα-
λείας. Θα ψηφίσουµε «ναι».

Όσον αφορά στην τροπολογία µε αριθµό 1553, που αφορά στη
συµπλήρωση διατάξεων του άρθρου 86: µε την παρούσα τροπο-
λογία προσδιορίζεται ειδικά για το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας η
σύνθεση του πενταµελούς Συµβουλίου Επιλογής Προϊσταµένων,
του ΣΕΠ, των τακτικών πολιτικών υπαλλήλων και των υπαλλήλων
µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου.

Έχουµε έναν προβληµατισµό, κύριε Υπουργέ, ως προς το γιατί
δεν µετέχει στη σύνθεση του ΣΕΠ εν ενεργεία στρατιωτικός. Θε-
ωρούµε ότι ειδικά για το Υπουργείο Εθνικής Αµύνης και λόγω της
ιδιαίτερης αποστολής του θα έπρεπε να υπάρχει εκπρόσωπος από
τον Στρατό. Θα καταψηφίσουµε την παρούσα τροπολογία. 

Σχετικά µε την υπ’ αριθµόν 1554 τροπολογία: µε την παρούσα
τροπολογία θα µπορεί η Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων του
Υπουργείου Εθνικής Αµύνης να διενεργεί ανακριτικές πράξεις
στο πλαίσιο των αρµοδιοτήτων της, όσον αφορά δηλαδή οικονο-
µικά εγκλήµατα και εγκλήµατα διαφθοράς που βλάπτουν τα οι-
κονοµικά συµφέροντα του ΥΠΕΘΑ ή των υπαγόµενων σε αυτό
και εποπτευόµενων νοµικών προσώπων. Σε αυτήν την τροπολο-
γία θα ψηφίσουµε «παρών».

Σχετικά µε την τελευταία τροπολογία, τη µε αριθµό 1555, θα
ήθελα να πω τα εξής. Εδώ επαναπροσδιορίζεται η βάση υπολο-
γισµού των µερισµάτων από τα Μετοχικά Ταµεία Στρατού, Ναυ-
τικού και Αεροπορίας, επανακαθορίζονται κάποιες
παρακρατήσεις και παρέχεται η δυνατότητα χορήγησης µέχρι
την έκδοση οριστικής πράξης κανονισµού σύνταξης προσωρινού
µερίσµατος και οικονοµικής ενίσχυσης. 

Η αντιµετώπιση σοβαρών θεµάτων όπως τα ζητήµατα που
αφορούν σε χιλιάδες δικαιούχους των Μετοχικών Ταµείων και
των τριών Όπλων δεν αντιµετωπίζονται µε τροπολογίες, µίνι νο-
µοσχέδια της τελευταίας στιγµής. Βάζετε µέσα αρκετά ζητή-
µατα, τα οποία και χρήζουν περαιτέρω µελέτης.

Υπάρχουν κάποια θετικά σηµεία, όπως είναι η χορήγηση προ-
σωρινού µερίσµατος και οικονοµικής ενίσχυσης, που προανέ-
φερα, µέχρι να προσδιοριστεί η κύρια σύνταξη. Όµως, η
αντιµετώπιση τέτοιων θεµάτων µε τροπολογίες της τελευταίας
στιγµής δεν είναι σίγουρα η ενδεδειγµένη. Θα ψηφίσουµε
«παρών» σε αυτήν την τροπολογία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς.
Τον λόγο έχει η κ. Κανέλλη.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μιας και είναι όλα συµπυκνωµένα, θα αρχίσω από τα θεωρη-

τικά ευκολότερα ή, αν θέλετε, αυτά που βγάζουν µάτι.
Θεωρητικά και πρακτικά για ποιον λόγο να έχει κάποιος αντίρ-

ρηση να συµµετέχουµε κι εµείς στη δηµιουργία ενός σχολείου
στο οποίο θα πηγαίνουν τα παιδιά των στρατιωτικών που υπηρε-
τούν στις Βρυξέλλες; Αλλά δεν είναι να µιλάς τέτοια ώρα σε
αυτήν τη χώρα για σκοινί στο σπίτι του κρεµασµένου. Χθες ο
Πρωθυπουργός στο Καστελόριζο, παρ’ ότι πήγε πολύ αισιόδο-
ξος για τα οικονοµικά, περίπου όπως είχε πάει και ο κ. Παπαν-
δρέου πριν από κάµποσα χρόνια, άκουσε και ήταν παραλήπτης
παραπόνων για τα σχολεία και τους δασκάλους. Δεν το έβγαλα
από το κεφάλι µου, ο ίδιος το είπε, και µάλιστα µε την καταπλη-
κτική σχολιαστική θέση: «νόµιζα ότι το θέµα είχε λυθεί και ότι τα
πράγµατα ήταν καλύτερα».

Έχουν ένα πρόβληµα τα οποίο είναι τραγικό -γιατί το άκουσα
από το στόµα στρατιωτικού που τα παιδιά του πρέπει να πάνε σε
αυτό το σχολείο-, την ώρα που στην Ελλάδα τα σχολεία µη συ-
ζητήσουµε σε ποια κατάσταση είναι, µε τις συρρικνώσεις, τις ελ-
λείψεις, τους διορισµούς καθηγητών κ.λπ.. Δεν θα µπω σε αυτήν
την ανάλυση. Μέσα σε αυτήν τη συµπύκνωση πώς µπορεί κά-
ποιος να απλωθεί και να κάνει µία σοβαρή συζήτηση επ’ αυτού;

Τα λεφτά είναι κάπου 1 εκατοµµύριο κάτι. Θεωρητικά και πρα-
κτικά δεν είναι πολλά. Τώρα τελευταία λόγω της όξυνσης των κα-
ταστάσεων τα εκατοµµύρια φεύγουν σαν µαρουλόφυλλα. Δεν
είναι πολλά 1 εκατοµµύριο για ένα τέτοιο σχολείο. Να συµφω-
νήσω ότι δεν είναι. 

Ρώτησα: Τι θα γινόταν αν λέγαµε ότι είµαστε σε δυσπραγία
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αυτήν τη στιγµή και έχουµε ανάγκη και δεν θέλουµε να τα πλη-
ρώσουµε; Τι θα έκανε η νατοϊκή αλληλεγγύη στην οποία δεν
έχετε απλώς υποκύψει, αλλά σύρεστε κυριολεκτικά, σύρεστε
κάτω από προδιαγραφές του ΝΑΤΟ για το πώς θα σκέφτεστε και
το πώς θα αναπνέετε, πράγµατα που δεν έχουν τολµήσει παρελ-
θούσες κυβερνήσεις άλλων αµερικανικών προδιαγραφών; 

Ξέρετε ποια ήταν η απάντηση; Εάν δεν συµµετέχουµε, επειδή
χρειάζεται ελληνικό πρόγραµµα τρεις φορές την εβδοµάδα, θα
µας πουν ότι αφού δεν συµµετέχετε δεν µπορείτε να βάλετε ελ-
ληνικό πρόγραµµα για τα παιδιά σας στο σχολείο. Στη γλώσσα
µου, στην απλή µου κατανόηση αυτό λέγεται «ωµός εκβιασµός»:
Πλήρωνε για να έχεις σχολείο. Είναι η πεµπτουσία της ιδιωτικο-
ποίησης της πολιτισµικής κληρονοµιάς, για την οποία τόσο πολύ
τόσοι πολλοί κόπτεστε. 

Μην πάω στις λεπτοµέρειες, λοιπόν. Θέλετε και σχολείο µε-
γάλο. Θέλετε να έχει και γήπεδα. Θέλετε να βγάλει και έτσι, να
κάνει και αλλιώς. Θέλετε και 1 εκατοµµύριο. Εµείς θα σας πούµε
«όχι», γιατί εάν είναι να πληρώνει κανένας για όλα αυτά για να
αποκτήσουν και τα παιδιά των στρατιωτικών παιδεία, τρεις φορές
την εβδοµάδα να κάνουν και ελληνικά εκτός από το διεθνές σχο-
λείο, δεν µπορεί όλα να συζητιόνται σε ένα επίπεδο Baccalaure-
ate, επιτρέψτε µου, ακόµα και σε αυτό το επίπεδο και µετά να
µιλάµε για τις ελλείψεις στα δηµόσια σχολεία. Δεν γίνεται, είναι
κυριολεκτικά κουβέντα σκοινιού σε σπίτι κρεµασµένου.

Πάµε στη δεύτερη σύµβαση, αυτή µε την Ιορδανία. Εγώ περί-
µενα σήµερα µετά από όλα όσα έχουν γίνει στη Μέση Ανατολή
να υπάρξει και µία διαφορετική προσέγγιση, εκτός και αν έγιναν
κάπως και δεν µας αφορούν παρά µόνο παρακολουθούµε σε τε-
χνητές συµµαχίες, σε δηµοκρατίες επιπέδου έρχεται εδώ µιλάει
στην Πνύκα, λέει για τη δηµοκρατία, µετά πάει στο Ευρωπαϊκό
Συµβούλιο και όλοι µαζί βγάζουν ένα πόρισµα που ζητάνε την
απελευθέρωση των δύο αιχµαλώτων στρατιωτικών µας και εκεί
θα σταµατήσουµε.

Δηλαδή, αυτή η ευρωπαϊκή αλληλεγγύη στη Μέση Ανατολή
εκατό χρόνια µετά το σύµφωνο Σάικς - Πικό που µας αναγκάζει
να κάνουµε -γιατί αυτό είναι στην πραγµατικότητα- η επαναδιά-
ταξη των δυνάµεων µετά το τέλος του Α’ Παγκοσµίου Πολέµου
τη διάλυση της Οθωµανικής Αυτοκρατορίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Σας παρακαλώ πολύ, φαντάζοµαι ότι µπορεί να µην κτυπήσει
το κουδούνι αυτήν τη στιγµή.

Έρχεστε σήµερα και µιλάµε για αναδιάταξη σε µία περιοχή
όπου η συζήτηση είναι το σιιτικό τόξο, το Ιράν, η αναδιάρθρωση
τού τι θα κάνει το Ιράν. Δεν µάθαµε ποτέ τι κουβεντιάσατε µε τον
Τραµπ. Θα µου πείτε, πρέπει να µάθει πρώτα κάποιος τι κουβεν-
τιάζει ο Τραµπ µε τον εαυτό του και µε τα πολεµικά συµφέροντα
στις Ηνωµένες Πολιτείες. Αλλά να έρχεστε να µας λέτε ότι όλα
αυτά είναι για την ασφάλεια του κόσµου, για την ασφάλεια των
λαών της περιοχής όταν έχουµε αύξηση εισροών στον Έβρο, αύ-
ξηση εισροών στα νησιά; Δεν τα λέω εγώ, ο αρµόδιος Υπουργός
τα λέει, οι υπεύθυνοι τα λένε, αυτοί που φυλάνε τα σύνορα και
πατρίδα, κακοπληρωµένοι, που πρέπει να πληρώσουν κιόλας
µπας και το παιδί τους δεν µάθει ελληνικά άµα πάνε σε καµµία
αποστολή νατοϊκή στο εξωτερικό. 

Έρχεστε, λοιπόν, µε µία συµφωνία µε την Ιορδανία, στην οποία
είµαστε πάρα πολύ περήφανοι που πάµε στην Ιορδανία που έχει
πολύ µεγάλη παράδοση στην εκπαίδευση ειδικών δυνάµεων! Δη-
λαδή θα διαστρεβλώσουµε και την Ιστορία κουβεντιάζοντας εδώ
µέσα. Θα τη διαστρεβλώσουµε την Ιστορία. Θα µαθαίνουµε τα
παιδιά ότι η Ιορδανία είναι µία χώρα που έχει παράδοση σε δη-
µοκρατική τοποθέτηση και είναι σε θέση να εκπαιδεύει ειδικές
δυνάµεις για να αντιµετωπίσουν τους κακούς! 

Για τι πράγµα µιλάµε εδώ µέσα όταν µιλάµε για τη συµφωνία
µε την Ιορδανία; Για τον άξονα που έχει µε την Ιερουσαλήµ; Λέω
την Ιερουσαλήµ καθόλου τυχαία, παρ’ ότι ο Αραβικός Σύνδε-
σµος, στον οποίο συµµετέχει και η Ιορδανία, µόλις προχθές πήρε
την απόφαση ότι δεν θέλει πρωτεύουσα του Ισραήλ να είναι η Ιε-
ρουσαλήµ, όπως αποφάσισε ο Τραµπ, η Γουατεµάλα και άλλες
τρεις - τέσσερις χώρες. 

Ερχόµαστε να πάµε µε την Ιορδανία να εκπαιδεύσουµε τι;

Μήπως δεν δείρει καλά η στρατιωτική Αστυνοµία ή η Αστυνοµία
-γιατί υπάρχουν και τέτοια σχέδια- στις χώρες που δεν θα κάθον-
ται καλά, για να αντιµετωπίσουν τις εσωτερικές εντάσεις; Είµα-
στε τόσο χαζοί οι Έλληνες πολίτες και οι Έλληνες Βουλευτές να
µην  βλέπουµε ότι όλα γίνονται, σε αυτή την κόντρα των συµφε-
ρόντων, για τα πετρέλαια, για τις διόδους, για τις ΑΟΖ, για τα
λεφτά της πολεµικής βιοµηχανίας των Ηνωµένων Πολιτειών; Το
παραµύθι είναι τα λεφτά. Δεν µπορούµε να υποκρινόµαστε. 

Προχθές εδώ, η αρµόδια επιτροπή, συνεδριάζαµε άρον άρον
για 1 δισεκατοµµύριο. Άρον άρον! Αυτήν τη στιγµή πήγαν και
άδειασαν τις βόµβες τους. Ποιος είναι ωφεληµένος; Οι λαοί που
τις έφαγαν στο κεφάλι; Με την περηφάνεια χωρίς παράπλευρες
απώλειες; Ή η πολεµική βιοµηχανία; Τριάντα πέντε δισεκατοµ-
µύρια είναι το εξαγωγικό των Ηνωµένων Πολιτειών. Απ’ αυτά τα
µισά και παραπάνω είναι των αραβικών κρατών και ηµών των
ιδίων, που πρέπει επειγόντως να εξοπλιστούµε για να αντιµετω-
πίσουµε έναν εχθρό µε τον οποίο οι νατοϊκοί µας σύµµαχοι ανοί-
γουν τις τράπουλες και παίζουν χαρτιά κάθε µέρα τους λαούς
της περιοχής. 

Γιατί να πει κάποιος ναι; Ποιο είναι το συµφέρον του; Όλα τα
ινστιτούτα τα δυτικά, τα δικά σας, τα φτιαγµένα από το αίµα των
χρηµάτων της τσέπης της αστικής τάξης, του πολιτισµένου δυ-
τικού κόσµου, µιλούν για επικείµενη αποσταθεροποίηση της Ιορ-
δανίας και του Λιβάνου και για τις αυξανόµενες πιθανότητες
πολέµου Ιράν, οι λαοί. Από πού και ως πού εξασφαλίζουµε; Τι
εξασφαλίζουµε εµείς εδώ; Δεν είδαµε στην επίθεση, παρά τις δη-
λώσεις του Πρωθυπουργού, τη στάση της χώρας ότι εµείς δεν
συµµετέχουµε στους βοµβαρδισµούς; Και στη Γιουγκοσλαβία
δεν συµµετείχαµε στους βοµβαρδισµούς τυπικά και περνούσαν
τα στρατά από εδώ εξοπλισµένα. Ισοπέδωναν τον κάµπο και περ-
νούσαν. Δηλαδή γυρνάτε ξανά το ρολόι σε εκείνο το περίφηµο
ειρωνικό «κορίτσια, ο στόλος»; Και φωνάζετε τώρα «αγόρια, το
ΝΑΤΟ»; Το ΝΑΤΟ θα µας σώσει; Πείτε πού παρενέβη το ΝΑΤΟ;
Ποια συµµαχία προθύµων, εντός των κόλπων, βασικά ανταγωνι-
στική του ΝΑΤΟ, δεν κατέληξε σε δράµα; Τριχοτόµηση της Λι-
βύης, τριχοτόµηση του Ιράκ, αναβίωση των εθνικισµών,
αναβίωση των θρησκευτικών φανατισµών, δηµιουργία κρατών,
διάλυση κρατών! 

Βγήκαν ξανά στην αγορά οι «χάροι» µε πεντακόσια ονόµατα.
Χηµικά όπλα, προβοκάτσιες, ισλαµικά κράτη, Νταές -γιατί έχουν
και διαφορετικά- γκρουπούσκουλα, απειλές. Ο τρόµος πουλάει.
Σε ποια χώρα; Στην Ελλάδα που στα ανατολικά της σύνορα από
σύµµαχη χώρα περιµένει µήπως και δεν συµφωνήσουν οι Ευρω-
παίοι και δεν πληρώσουν σαν το ιδιωτικό σχολείο την Τουρκία
για να κρατάει τους πρόσφυγες τεσσεράµισι και πέντε εκατοµ-
µύρια στο έδαφός της και από τη βόρεια πλευρά, που θέλουµε
να επιλύσουµε τα προβλήµατα τάχα µε τους γείτονές µας,
έχουµε κλειστά σύνορα; 

Η χώρα είναι ένα άθλιο πολιτικό, ιµπεριαλιστικό περιεχόµενο
«σάντουιτς» συµφερόντων µεταξύ Ανατολής και Δύσης. Όσο και
να το πασπαλίσετε µε ηρωικές ωραίες κουβέντες, θύµατα θα πέ-
φτουν και οι κακοπληρωµένοι στρατιωτικοί. Έρχεστε σήµερα
εδώ µε τις τροπολογίες -αυτό είναι και το εξαγριωτικό στην
πραγµατικότητα- να καλµάρετε το πάθος και τον πόνο των στρα-
τιωτικών. Αυτό κάνετε στις τροπολογίες. Δεν κάνετε τίποτα πα-
ραπάνω. Καταψηφίζουµε και τη συµφωνία µε την Ιορδανία. 

Κι έρχεστε στις τροπολογίες και µας φέρνετε µία τροπολογία
µέσα στη µαύρη νύχτα, η οποία θέλει να αρχίσουµε να συζητάµε
εδώ, χωρίς ενδελεχή µελέτη, το πολύ σοβαρό θέµα για τα τρία
µετοχικά ταµεία και τους αντίστοιχους ειδικούς λογαριασµούς. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Δεν µπορούµε να κάνουµε έρευνα για να δούµε ποιος θα έχει
την έκφραση γνώµης, αυτή που απαιτείται, για να διαχειριστεί
αυτήν την περιουσία. Από την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου
του Κράτους προκύπτει ότι θα υπάρχουν έσοδα για το Μετοχικό
Ταµείο Στρατού και Ναυτικού. Δηλαδή για να έχει έσοδα θα
έχουµε µείωση των αποδοχών των δικαιούχων. Πώς γίνεται να
έχει έσοδα και να έχει αύξηση των µετοχών των δικαιούχων. Πώς
γίνεται να έχει έσοδα και να έχουµε αύξηση των µετοχών των δι-
καιούχων; Μήπως το πλασάρουµε έτσι, ώστε να καλµάρουν;
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Διότι τα µετοχικά ταµεία είναι µεγάλη ιστορία. Σε αυτό θα σας
πούµε «όχι», για έναν πάρα πολύ απλό λόγο ευπρέπειας και εν-
τιµότητας. Δεν µπορούµε να το εξετάσουµε από χθες το βράδυ
µέχρι σήµερα το πρωί σε τέτοιον βαθµό ώστε να σας πούµε έστω
ένα «παρών».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τα είπατε αυτά, κυρία
Κανέλλη. Το έχετε πει ήδη. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κοιτάξτε να δείτε, δεν παρενέβητε να δια-
κόψετε άλλους που µιλούσαν για άσχετα ζητήµατα απ’ αυτά που
περιλαµβάνονται σήµερα στη συζήτηση. Μην παρεµβαίνετε σε
εµένα επί του περιεχοµένου. Μην ανοίξουµε και λογαριασµό λο-
γοκρισίας, µε πρόσχηµα την επίσπευση του χρόνου. Μου είπατε
ότι θα έχω όσο χρόνο χρειάζοµαι. Στην πραγµατικότητα, χρει-
άζοµαι -τρία επί τέσσερα, δώδεκα λεπτά για τις τροπολογίες, και
από πέντε λεπτά για την κάθε σύµβαση- είκοσι δύο λεπτά.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Είκοσι δύο; 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κανονικά τόσα χρειάζοµαι. Θα τα κάνω λι-

γότερα. Θα είστε υποµονετικός. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Από πού είναι αυτός

ο λογαριασµός; Από πού προκύπτει; 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Με βάση τον Κανονισµό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ελάτε τώρα. Όποιος

λέει πολλά δεν είναι… 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Θα µου δίνατε λιγότερο από δύο λεπτά για

την κάθε τροπολογία; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μα, δεν πάει µε τα

λεπτά στην τροπολογία, κυρία Κανέλλη. Δεν είστε σηµερινή εδώ. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Σοβαρολογείτε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ελάτε τώρα. Κατα-

λήξτε.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Σοβαρολογείτε; Θα µε διακόπτετε εσείς,

µε πρόσχηµα αυτό, επί του περιεχοµένου, ειδικώς εµένα και κα-
νέναν άλλον;  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν κατάλαβα. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ο προλαλήσας µίλαγε µιάµιση ώρα για τον

ISIS και την Αλ Κάιντα.  
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Για όνοµα του Θεού!

Υπάρχει κάποιος που µίλησε περισσότερο από εσάς; Να δεχθώ
ότι εσείς πρέπει να µιλάτε περισσότερο απ’ όλους, αλλά δεν
υπήρξε κάποιος να παραβιάσει αυτόν τον κανόνα. Δεν υπήρξε
κάποιος που να παραβιάσει τον κανόνα αυτόν, ότι η κ. Κανέλλη
µιλάει περισσότερο απ’ όλους στη Βουλή. Μιλήσατε περισσό-
τερο απ’ όλους. Αυτό λέω. Συνεχίστε. Κάντε κι άλλους λογαρια-
σµούς δικούς σας.   

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Θα συνεχίσω υπενθυµίζοντας κάτι. Επειδή
είστε και συνάδελφος δηµοσιογράφος…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν είµαι εδώ µε την
ιδιότητα αυτή. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ:…κι επειδή είστε συνεχιστής µιας ατοµικής
προπαγάνδας σε εµένα, ότι υπάρχει κανόνας που λέει ότι η Κα-
νέλλη µιλάει περισσότερο απ’ όλους, θα σας τον αντιστρέψω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τώρα τι…
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Θα λέω ό,τι θέλω. Δεν θα µε σταµατήσετε

εσείς εµένα. Θα λέω ό,τι θέλω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν ελέγχω το περιε-

χόµενο των λεγοµένων σας. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Θα σας απαντήσω, γιατί µε διακόψατε.

Έχω δικαίωµα να σας απαντήσω, στον χρόνο που µου αποµένει. 
Η κ. Κανέλλη µελετάει περισσότερο απ’ όλους και δεν µπο-

ρείτε να την πιάσετε κότσο, ούτε το Κοµµουνιστικό Κόµµα, σε
αυτά που φέρνετε εδώ για να τα περνάµε επισπεύδοντας, µε δια-
δικασίες τελετουργίας. «Σας αφήσαµε και µιλήσατε, χάρη σας
κάναµε. Περάστε σαράντα σελίδες χωρίς να ξέρετε τι λέτε και τι
διαβάζετε»! 

Θα πάω στις άλλες τροπολογίες. Οι τροπολογίες, έτσι όπως
ήρθαν, αφήνουν ένα περιθώριο να καθίσουµε να σκεφτούµε γιατί
τις φέρατε, ειλικρινά. Κάνετε αλλαγές εσωτερικές, οι οποίες µπο-
ρεί να είναι και χρήσιµες. Αν τις φέρνατε σαν νοµοσχέδιο, -γι’
αυτό σας ζήτησα να µου πείτε για το κατεπείγον- θα φωνάζαµε
φορείς; Με το χέρι στην καρδιά, πείτε µου. Θα ερχόντουσαν εδώ
φορείς να µιλήσουµε;  

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Δεν έχω καµµία αντίρρηση. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Θα ερχόντουσαν κάποιοι αρµόδιοι να ακού-
σουµε γι’ αυτές τις εσωτερικές αλλαγές που θέλετε να κάνετε
στη σταδιοδροµία και στην εξέλιξη των στελεχών της οικονοµι-
κής µέριµνας και του λογιστικού. Θα ερχόντουσαν εδώ οι άνθρω-
ποι να µας πούνε κι εκείνοι από την πείρα τους πέντε πράγµατα.
Δεν µπορούµε. 

Για την πρόληψη και τη διερεύνηση των οικονοµικών εγκληµά-
των: Παλιό είναι. Το ξαναφέρνετε για να το ανανεώσετε. Εντάξει,
είναι κατάλληλη εποχή αυτή; Έχει προκύψει κάτι και το φέρνετε
επειγόντος; Ανακαλύψατε τίποτα χοντρά εγκλήµατα και θέλετε
να προωθήσετε αυτό το πράγµα πάρα πολύ; Να περιµένω κάποιο
σκάνδαλο να «σκάσει»; Το λέω για τη διαδικασία του κατεπείγον-
τος. 

Και στο τέλος-τέλος, φέρατε τη διερεύνηση οικονοµικών εγ-
κληµάτων -προσέξτε- που αφορούν τα οικονοµικά συµφέροντα
του Υπουργείου Αµύνης και η Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων
θα διενεργεί ανακριτικές πράξεις και µας φέρατε και την παραλ-
λαγή. Χονδρικά σας τα λέω. 

Αυτά µπορεί να είναι και πολύ σηµαντικά. Μπορεί να βολεύουν
κάποιους, κάποιους µπορεί να ξεβολέψουν. Δεν θέλω να δια-
γνώσω αυτή τη στιγµή κακή πρόθεση. Το timing, δηλαδή η χρο-
νική επιλογή, µε καθιστά καχύποπτη για τη σπουδή του
πράγµατος. Διαισθάνοµαι, και φαίνεται, ότι θέλετε να καθησυχά-
σετε σε έναν σηµαντικό βαθµό τις Ένοπλες Δυνάµεις, οι οποίες
πλήττονται από την εξοντωτική προσπάθεια ανταπόκρισης στη
φύση των καθηκόντων τους και είναι ένα ανθρώπινο δυναµικό
του οποίου την υπεραξία πρέπει και οφείλει να την εισπράττει η
χώρα και κανένας επί προσωπικού και κανένας ιδιοτελώς. Και οι
εργασιακές σχέσεις, ουσιαστικά, µέσα στο στράτευµα και στο
υπαλληλικό προσωπικό του Υπουργείου έχουν υποστεί την κα-
ταστροφή που έχουν υποστεί γενικώς οι εργασιακές σχέσεις.
Παρηγοριά στον άρρωστο, ώσπου να βγει η ψυχή του!  

Η ελληνική ψυχή λένε ότι είναι πολύ ανθεκτική και ενίοτε οργί-
ζεται. Όταν οργίζεται, δεν εκφράζεται ποτέ ως οργή νοµοσχε-
δίου. Εκφράζεται µόνο ως οργή λαού.    

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Βιάζεστε τόσο πολύ που δεν θέλετε ούτε

καν την ψήφο µου. 
Λέµε «όχι» στην τροπολογία 1555 και «παρών» στις τροπολο-

γίες 1552, 1553, 1554. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε. 
Τον λόγο έχει ο κ. Δηµοσχάκης.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν πρέπει να τελει-

ώσουµε µε τον κύκλο των εισηγητών; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μετά τον κ. Δηµο-

σχάκη. Θέλετε τώρα να πάρετε τον λόγο; 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Όχι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και ο κ. Δηµοσχάκης

είναι εισηγητής. 
Ορίστε κύριε Δηµοσχάκη, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η σηµερινή συ-

ζήτηση για τη διεθνή σύµβαση που αφορά το Διεθνές Σχολείο
SHAPE στο ΝΑΤΟ διεξάγεται στη σκιά της οδυνηρής απώλειας
του σµηναγού Γιώργου Μπαλταδώρου, ο οποίος έχασε τη ζωή
του υπερασπιζόµενος τον εθνικό εναέριο χώρο µας. Θα ήθελα
και από το Βήµα της Βουλής να εκφράσω τα συλλυπητήρια µου
στα µέλη της οικογενείας του, όπως και στα στελέχη της Πολε-
µικής Αεροπορίας. 

Είναι γνωστό ότι οι πιλότοι µας βρίσκονται στο κόκκινο όλο
αυτό το διάστηµα και φυσικά εδώ και χρόνια, όπως όλοι γνωρί-
ζουµε από την πρόσφατη ιστορία της χώρας µας. Εξαιτίας όµως
της κλιµακούµενης έντασης από την πλευρά των γειτόνων µας
ακόµα περισσότερο τον τελευταίο καιρό µε τις παραβιάσεις του
εθνικού εναέριου χώρου να αποτελούν πλέον καθηµερινό φαινό-
µενο. Γι’ αυτό χρειάζεται ο ανάλογος σεβασµός από όλους µας
προς τους φρουρούς του Αιγαίου που επιτελούν στο ακέραιο το
καθήκον τους κάτω από αντίξοες συνθήκες, πολλές φορές θυ-
σιάζοντας και τη ζωή τους, όπως έγινε και µε τον σµηναγό
Γιώργο Μπαλταδώρο.

6708 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Δυστυχώς, όµως, µε αφορµή την απώλεια του πιλότου του Mi-
rage είδαµε πολλές ανορθογραφίες στα λεγόµενα social media.
Μια από αυτές µε λύπη διαπίστωσα ότι είχε την υπογραφή του
ΥΠΕΘΑ, του πολιτικού προϊσταµένου του αδικοχαµένου πιλότου,
ο οποίος όφειλε εκφράζοντας και την πολιτεία στο σύνολό της
να διατυπώσει µε επίσηµη ανακοίνωση την οδύνη του και τον σε-
βασµό του για την απώλεια του σµηναγού και όχι να κάνει µέσω
του twitter µια ανώνυµη αναφορά.

Γιατί ο ένας πιλότος που ανέφερε ο κύριος Υπουργός έχει
όνοµα, επίθετο, οικογένεια και δύο παιδιά. Και η απόδοση ευγνω-
µοσύνης από την πολιτεία επιτάσσει για λόγους ιστορικούς και
αρχειακούς την αναφορά του ονόµατος του σµηναγού που
έχασε τη ζωή του εν ώρα καθήκοντος µε τον πλέον επίσηµο
τρόπο. 

Ο σεβασµός προς τις Ένοπλες Δυνάµεις δεν φαίνεται ούτε µε
στολές, ούτε µε νυχτέρια στον Έβρο επάνω στη συνοριογραµµή,
ούτε µε υπερβολές, αλλά ούτε και µε ακραίες εκφράσεις που δεν
αρµόζουν σε Υπουργό δυτικής χώρας, έχοντας την ψευδαίσθηση
ότι µε αυτόν τον τρόπο τονώνεται το ηθικό των στελεχών των
Ενόπλων Δυνάµεων. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κύριε Πρόεδρε, θα συνεχί-
σει το παραλήρηµά του ο κύριος; Δεν µιλάει για τις τροπολογίες. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Και φυσικά ούτε µε εκφράσεις
όπως αυτές που είπατε για τους στρατιωτικούς που είναι στην
Αδριανούπολη, ότι θα παραµείνουν κρατούµενοι στην Τουρκία
για δεκαπέντε χρόνια, προκαλώντας περαιτέρω θλίψη στις οικο-
γένειές τους αλλά και οργή στους Εβρίτες που έχουν µατώσει
µε αυτή την ιστορία. 

Ευτυχώς ο Πρόεδρος µας στο πλαίσιο διεθνοποίησης του θέ-
µατος ζήτησε στο περιθώριο της Συνόδου Κορυφής από το Ευ-
ρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα όπως αναλάβει πρωτοβουλίες στα πλαίσια
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Και χθες όλοι πληροφορηθήκαµε
ότι στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο όλες οι πτέρυγες είχαν να πουν
µια θετική λέξη για αυτά τα δύο παιδιά τα οποία κρατούνται πα-
ράνοµα, άδικα στη γειτονική χώρα, διότι δεν παραβίασαν τα σύ-
νορα της γειτονικής χώρας. 

Άλλωστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι δύο στρατιωτικοί
µας φρουρούσαν ταυτόχρονα τα ευρωνατοϊκά σύνορα, φρου-
ρούσαν τα ελληνοτουρκικά σύνορα και παρείχαν υπηρεσίες στη
γειτονική χώρα. Διότι όταν κανείς φρουρεί τα σύνορά του, δεν
φρουρεί µόνο τα δικά του. Φρουρεί και του γείτονα. 

Τρίτον, θα ήθελα να πω ότι αυτά τα σύνορα είναι και ευρω-
παϊκά και ορθώς αναµένουµε αύριο το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο
να πάρει µία σωστή απόφαση και να θέσει προ των ευθυνών τη
γειτονική χώρα. 

Ωστόσο, όµως, κύριοι Υπουργοί, εάν θέλατε να αποδείξετε
στην πράξη το ενδιαφέρον σας για τα στελέχη των Ενόπλων Δυ-
νάµενων θα πρέπει να επιστρέψετε το 50%, όπως αυτό αποφα-
σίστηκε από το ανώτατο συµβούλιο της χώρας, το Συµβούλιο
της Επικρατείας. 

Επίσης σήµερα οι εφηµερίδες δηµοσιεύουν αριθµητικά στοι-
χεία σε ό,τι αφορά την παραβίαση των χερσαίων συνόρων µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Δηµοσχάκη, εί-
χατε εκφράσει επιφυλάξεις στην επιτροπή. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ, αν
έχετε την καλοσύνη, για δύο λεπτά και κλείνω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τέλειωσε ο χρόνος
σας. Κοιτάξτε, εδώ πρέπει να υπάρχει ο ελάχιστος σεβασµός
στον εαυτό µας πάνω απ’ όλα, όταν ανεβαίνουµε στο Βήµα. Εί-
χατε ψηφίσει υπέρ, ζητήσατε τον λόγο για να καλύψετε όλα τα
θέµατα που εσείς έχετε στο µυαλό σας, γιατί είστε και εσείς µε-
λετηρός εξίσου µε την προλαλήσασα. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, γνωρίζω ότι…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν µε ενδιαφέρει τι

γνωρίζετε, σας το λέω ειλικρινά. Τέλειωσε ο χρόνος σας.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Δεν θέλετε να ακούσετε τι θα

πούµε για το θέµα;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τέλειωσε ο χρόνος.

Είχατε πέντε λεπτά.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Τόσο γρήγορα;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Πώς τέλειωσε ο χρόνος;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τι «πώς τέλειωσε»;

Είχε πέντε λεπτά ο κ. Δηµοσχάκης. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Θα είχε τελειώσει τώρα.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είµαι εισηγη-

τής από την πλευρά της Νέας Δηµοκρατίας. Στερείτε τον λόγο
στον εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας; Παρακαλώ για δύο
λεπτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εδώ θα χρειαστούµε
παιδονόµο. Ζητάτε δύο λεπτά για να πείτε τι; Αυτά που λέτε τόση
ώρα;

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Αυτά τα οποία ενδιαφέρουν
όλον τον κόσµο.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Του Οµέρ Τσελίκ την ανα-
κοίνωση διαβάστε.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Αφού επιµένετε, έρχοµαι τώρα
στη σύµβαση για την οποία συζητούµε σήµερα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συζητούµε σύµβαση;
Είναι αλήθεια αυτό;

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Τόνισα και στη Διαρκή Επι-
τροπή Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων ότι σκοπός
τους συγκεκριµένου µνηµονίου είναι η µέριµνα για τη χρηµατο-
δότηση τόσο του σχεδιασµού όσο και της κατασκευής νέων εγ-
καταστάσεων για το Διεθνές Σχολείο SHAPE στο ΝΑΤΟ. 

Εκφράσαµε τις επιφυλάξεις, κύριε Πρόεδρε, διότι απευθύναµε
τρία ερωτήµατα στον κύριο Υπουργό Εθνικής Άµυνας. Απαντή-
θηκαν τα δύο, αλλά δεν απαντήθηκε το ένα στην επιτροπή.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Δεν έχω µιλήσει.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Και µάλιστα ρωτήσαµε αν στο
δηµοτικό σχολείο θα διδάσκονται εθνικά µαθήµατα και µάλιστα
σε εθνικές επετείους για τους µαθητές τουλάχιστον του δηµοτι-
κού, όπως ίσχυε µέχρι τώρα.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Πού το ρωτήσατε αυτό;
Γιατί λέτε ψέµατα στη Βουλή;

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Επειδή δεν πήραµε απάντηση,
ελπίζω να πάρουµε απάντηση σήµερα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Βλέπω να σας δούµε
στο δηµοτικό σχολείο για άλλους λόγους. Για άλλους λόγους
πρέπει να επανέλθουµε στο δηµοτικό σχολείο!

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Μα, ψεύδεται!

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Η Νέα Δηµοκρατία είµαστε θε-
τικοί στη συγκεκριµένη σύµβαση, καθώς εκτός των άλλων διευ-
κολύνονται τα παιδιά των στελεχών των Ενόπλων Δυνάµεων που
υπηρετούν στο Ανώτατο Στρατηγείο στη Μονς να φοιτούν χωρίς
να πληρώνουν δίδακτρα, δεδοµένου µάλιστα ότι η Μονς απέχει
πάνω από εξήντα χιλιόµετρα από τις Βρυξέλλες, όπου υπάρχει
ελληνικό και ευρωπαϊκό σχολείο, που πραγµατικά είναι η καλύ-
τερη λύση πλην, όµως, είναι σε µεγάλη απόσταση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ, κύριε Δη-
µοσχάκη, βάλτε µία τελεία.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Θέλετε να ακούσετε τη θέση
της Νέας Δηµοκρατίας για την τροπολογία;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Όχι, δεν θέλω να
ακούσω τίποτα. Χρησιµοποιήσατε τον χρόνο σας για αλλότρια
θέµατα. Τώρα τι θέλετε να κάνω εγώ;

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Εφόσον δεν θέλετε να ακού-
σετε, τουλάχιστον µπορώ, όµως, να ενηµερώσω το Σώµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Όχι, µπορείτε να το
ενηµερώσετε έξω. Τέλειωσε ο χρόνος, κύριε Δηµοσχάκη.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ για
την καλοσύνη σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Να είστε καλά. Ευχα-
ριστώ και εγώ.

Τον λόγο έχει ο κ. Δανέλλης.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εµείς, όπως είχαµε πει, υπερψηφίζουµε τις κυρώσεις των δύο

συµβάσεων.
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Για τις τροπολογίες µονάχα ένα σχόλιο: Παρότι για κάποιες
από αυτές δεν έχουµε αντίρρηση, η µεθοδολογία που ακολου-
θείται δεν µας επιτρέπει να τις υπερψηφίσουµε.

Επίσης θέλω µε την ευκαιρία να πω µια φράση σε σχέση µε
κάτι που σαν να έχουµε ξαναζήσει, σαν να ξαναζούµε ένα deja
vu αυτών που είχαµε βιώσει το 1996 µε την κρίση στα Ίµια, που
έδωσε την ευκαιρία στους Τούρκους να αρχίσουν να µην µιλούν
για γκρίζες ζώνες, αλλά για τετελεσµένα από τη δική τους την
πλευρά, µια εξαιρετικά επικίνδυνη διαδικασία. 

Και επειδή οι µόνοι αρµόδιοι να ασκήσουν την εξωτερική πο-
λιτική δεν είναι παρά ο Πρωθυπουργός και ο Υπουργός Εξωτε-
ρικών της χώρας και ο Υπουργός Άµυνας έχει την ευθύνη για την
άµυνα της χώρας, γι’ αυτόν τον λόγο θα πρέπει να καταλάβουν
όλοι οι Έλληνες πολίτες, ανεξαρτήτως της πατριωτικής ευαισθη-
σίας που ο καθένας έχει, ότι όλα αυτά είναι επικίνδυνα ζητήµατα
να τα διαχειρίζονται και να τα ασκούν οποιοιδήποτε, είτε είναι η
Εκκλησία είτε είναι εκδροµείς πασχαλινοί που νιώθουν να τους
πνίγει η εθνική υπερηφάνεια και θέλουν να µοιράσουν ελληνικές
σηµαίες στα διάφορα νησιά ή στις βραχονησίδες, διότι αντί να
κάνουν καλό δηµιουργούν τεράστια προβλήµατα στη χώρα. 

Πρέπει να καταλάβουµε ότι το γήπεδο των προκλήσεων, κύριε
Υπουργέ, βεβαίως, ευνοεί µονάχα εκείνους και γι’ αυτό το λόγο
η σύνεση και η ψυχραιµία πρέπει να είναι οι µόνοι σύµβουλοί µας
στη διαχείριση των εθνικών µας συµφερόντων.

Σας ευχαριστώ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω

τον λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Σας ευχαριστούµε.
Τώρα θα πάρουν τον λόγο όσοι εκ των Κοινοβουλευτικών Εκ-

προσώπων θέλουν να πουν κάτι για τις τροπολογίες.
Ο κ. Παππάς έχει τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σίγουρα χωρίς καµµία

διάθεση µικροπολιτική, όπως είπε και ο προηγούµενος οµιλητής
-και το λέω ειλικρινά-, θέλω να πω το εξής: Κύριε Υπουργέ, η
χώρα περνάει µια εξαιρετικά δύσκολη συγκυρία σε όλα τα ζητή-
µατα και κυρίως σε ό,τι έχει να κάνει µε τα εθνικά µας θέµατα
και την εθνική ασφάλεια. Δυο Έλληνες αξιωµατικοί είναι για πεν-
τηκοστή ηµέρα κρατούµενοι-όµηροι στις τουρκικές φυλακές,
έχουµε εµβολισµούς ελληνικών πλοίων, έχουµε ποικίλες και κα-
θηµερινές ανακοινώσεις αµφισβήτησης των κυριαρχικών µας δι-
καιωµάτων από πλευράς της Τουρκίας, η οποία είναι σύµµαχός
µας, δυστυχώς, στο ΝΑΤΟ, έχουµε, λοιπόν, πάµπολλα περιστα-
τικά τα οποία για την οικονοµία του χρόνου δεν µπορώ να σας
παραθέσω και τουλάχιστον περιστατικά τα οποία γνωρίζει ο ελ-
ληνικός λαός ή τουλάχιστον όσα γνωρίζουµε και γνωρίζει ο ελ-
ληνικός λαός.

Κύριε Υπουργέ, θέλουµε να γνωρίσουµε -και είναι ευκαιρία σή-
µερα που βρίσκεστε εδώ για µια τυπική κοινοβουλευτική διαδι-
κασία- το εξής: Γιατί τα σκάφη του Λιµενικού έχουν αποκλείσει
µία από τις βραχονησίδες, τη βραχονησίδα «Ανθρωποφάς», και
άλλες βραχονησίδες; 

Η επίσηµη εκδοχή, αυτή που ακούµε και στα µέσα µαζικής ενη-
µέρωσης, λέει ότι έχει αποκλειστεί για να µη γίνει απόβαση των
Τούρκων. Ρωτάµε γιατί. Θα ξαναπάνε οι Τούρκοι; Ό, τι έχει γίνει
έχει γίνει. Και εννοώ αυτό το απαράδεκτο, το προκλητικό περι-
στατικό µε το σύµβολο της εθνικής µας κυριαρχίας. 

Αναρωτιόµαστε πού βρίσκεται η αλήθεια. Ο αποκλεισµός γί-
νεται µε κυβερνητική εντολή, για να µην ξαναπάνε στη νησίδα ή
και σε άλλες νησίδες Έλληνες πολίτες και αναρτήσουν την ελ-
ληνική σηµαία. 

Θέλω να σηµειώσω εδώ ότι, αν ήµασταν ένα σοβαρό και ένα
εθνικά κυρίαρχο κράτος, αυτό θα έπρεπε να είναι υποχρέωση
του Υπουργείου, αυτού του ιδίου του Υπουργείου Εθνικής Άµυ-
νας, να αναρτήσει µε κάθε τρόπο –έχουµε δει και πώς γινόταν
στο παρελθόν- σιδερένιες σηµαίες, να µην έχουν τη φθορά του
χρόνου, σηµαίες σε όλες τις ελληνικές βραχονησίδες.

Τέλος πάντων, θέλω να µου πείτε, κύριε Υπουργέ, ευκαιρίας
δοθείσης και τελειώνοντας, ποιες και πόσες ήταν οι διευκολύν-
σεις που παρείχε η πατρίδα µας στην γκανγκστερική, πραγµα-
τικά, ενέργεια –τροµοκρατική, θα έλεγα- των Ηνωµένων
Πολιτειών το τελευταίο διάστηµα µε τους βοµβαρδισµούς της

Συρίας. 
Και, τελικά, σε τι ωφελείται η Ελλάδα, η πατρίδα µας, από την

εµπλοκή -γιατί ουσιαστικά πρόκειται περί εµπλοκής της πατρίδας
µας µε αυτόν τον τρόπο- στην ανάφλεξη και στην πολεµική σύρ-
ραξη στην Ανατολική Μεσόγειο, η οποία µπορεί να πάρει απρό-
βλεπτες διαστάσεις;

Να σηµειώσουµε εδώ, τελειώνοντας, κυρίως για να το γνωρίζει
ο ελληνικός λαός, κάτι το οποίο τα συστηµικά µέσα µαζικής ενη-
µέρωσης αποκρύπτουν και θα πρέπει να γίνει γνωστό, ότι ο
Τούρκος Υπουργός Εξωτερικών Τσαβούσογλου ό,τι είπε για το
εθνικό µας σύµβολο και όλα αυτά τα προκλητικά που είπε τα είπε
σε κοινή συνέντευξη Τύπου µε τον Γενικό Γραµµατέα του ΝΑΤΟ,
τον κ. Στόλτενµπεργκ, και ο κ. Στόλτενµπεργκ δεν έβγαλε κου-
βέντα. Το γεράκι του ΝΑΤΟ, ο Γενικός Γραµµατέας, δεν έβγαλε
κουβέντα, δεν είπε λέξη. Μάλιστα, το ίδιο το ΝΑΤΟ και αυτός τη-
ρούν µια στάση Ποντίου Πιλάτου στα ελληνοτουρκικά, όπως
έκανε πάντα το ανθελληνικό ΝΑΤΟ. 

Δυστυχώς, κύριε Υπουργέ, εσείς ο ίδιος, η Κυβέρνησή σας
είναι αυτή η οποία έδωσε το δικαίωµα και το ελεύθερο πλέον ως
µια αµερικανόφιλη Κυβέρνηση -το έχει οµολογήσει και ο ίδιος ο
Πρωθυπουργός κατά την επίσκεψή του στον Πρόεδρο Τραµπ-
στα γεράκια του ΝΑΤΟ και των Ηνωµένων Πολιτειών να αλωνί-
ζουν στο Αιγαίο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ ακόµα µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Εν κατακλείδι, κύριε Υπουργέ, γεννώνται πολλά ερωτήµατα,

είτε κάποιος είναι πολιτικός είτε κάποιος είναι Βουλευτής και
είναι σ’ αυτή την Αίθουσα είτε είναι ένας απλός Έλληνας πολίτης
ψηφοφόρος και απηνώς φορολογούµενος είτε ασχολείται µε τα
πολιτικά είτε όχι. Ερώτηµα: Μήπως ζούµε σε χώρα όπου πρέπει
να απολογούνται αυτοί οι οποίοι αναρτούν την ελληνική σηµαία
και όχι αυτοί που την καίνε;

Επίσης, ένα άλλο ερώτηµα εφιαλτικό για το µέλλον της χώρας:
Σε είκοσι χρόνια από σήµερα, από τη στιγµή που µιλάµε, θα
υπάρχει εθνικά κυρίαρχο κράτος της Ελλάδος, εάν ακολουθή-
σουµε και τις πολιτικές της συγκυβέρνησης, οι οποίες οδηγούν
µοιραία όχι σε ένα νέο 1974, ναι, αυτό της χούντας, του Καρα-
µανλή…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Παρακαλώ, τελει-
ώστε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: …αλλά οδηγούν σε ένα νέο 1922;
Κύριε Υπουργέ, η πολιτική σας είναι εξαιρετικά επικίνδυνη,

είναι εθνικά επιζήµια. Έχετε δύο δρόµους. Ένας δρόµος είναι να
ξυπνήσετε, να αλλάξετε πολιτική, να αλλάξετε πορεία, να κάνετε
στροφή εκατόν ογδόντα µοιρών και ο δεύτερος τρόπος, ο άµε-
σος, ο καλύτερος, ο εθνικά ωφέλιµος, είναι να φύγετε τώρα, να
παραιτηθείτε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τελειώσατε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Θα είναι η µοναδική και η πρώτη προ-

σφορά που θα κάνετε στην πατρίδα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τελειώσατε.
Κύριε Κατσίκη, θέλετε να πείτε κάτι για τις τροπολογίες;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Βεβαίως, κύριε Πρόεδρε. Θέλω

να τοποθετηθώ επί των τροπολογιών, πριν από την έναρξη της
διαδικασίας που δίδετε τον λόγο στους Κοινοβουλευτικούς Εκ-
προσώπους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν είχατε πει ότι θέ-
λετε τον λόγο επί των τροπολογιών.

Ορίστε, κύριε Κατσίκη, έχετε τον λόγο επί των τροπολογιών.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Πρέπει να τοποθετηθώ για τις

τροπολογίες. Σε ό,τι αφορά το νοµοσχέδιο αυτό καθαυτό τοπο-
θετηθήκαµε, εκφράσαµε θετική ψήφο στην επιτροπή και, κατά
το άρθρο 108, δεν έχουµε δικαίωµα να επανατοποθετηθούµε,
πλην των αντιλεγόντων και των εκφραζοµένων την επιφύλαξη.

Έρχοµαι στις τροπολογίες, οι οποίες είναι τέσσερις. Ξεκινώ µε
την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1552 και ειδικό 82, η οποία έχει
τρεις διατάξεις. Η πρώτη αφορά τη διάθεση κεφαλαίων των εκ-
µεταλλεύσεων εξυπηρέτησης προσωπικού του Στρατού Ξηράς
για την ανέγερση ή την αγορά ακινήτων προς εξυπηρέτηση των
στεγαστικών αναγκών του στρατιωτικού προσωπικού, η δεύτερη
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διάταξη αφορά την τροποποίηση του άρθρου 11 του ν.3648/2008
και η τρίτη διάταξη αφορά τη διάλυση Στρατιωτικής Σχολής
Ξένων Γλωσσών του Στρατού Ξηράς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τοποθετούµαι όχι µόνο γιατί
έχω την υποχρέωση, ως εισηγητής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων,
αλλά γιατί θέλω να αντιµετωπίσω µε τον δικό µου τρόπο, λέγον-
τας αυτά που θα ακούσετε, και τις αντιδράσεις συναδέλφων εκ-
προσώπων εισηγητών, οι οποίοι καταψήφισαν αυτές τις
τροπολογίες.

Επιτρέψτε µου να ξεκινήσω από την τρίτη διάταξη εξ αυτών, η
οποία αναφέρεται στην κατάργηση λειτουργίας της Στρατιωτι-
κής Σχολής Ξένων Γλωσσών του Στρατού Ξηράς. Η εν λόγω ρύθ-
µιση κρίνεται αναγκαία ως απόρροια της συγκρότησης του
Διακλαδικού Ινστιτούτου Γλωσσοµάθειας Ενόπλων Δυνάµεων, το
οποίο πλέον θα καλύπτει τις ανάγκες όλων των κλάδων των Ενό-
πλων Δυνάµεων αλλά και των Σωµάτων Ασφαλείας. 

Θέλω σε αυτό το σηµείο να µείνω λίγο περισσότερο στις πρώ-
τες δύο διατάξεις της εν λόγω τροπολογίας, στις οποίες αναφέρ-
θηκα και προηγουµένως. Πιστεύω πως µέσα από αυτές η ηγεσία
του Υπουργείου Εθνικής Αµύνης, µέσα σε µια δύσκολη οµολο-
γουµένως συγκυρία, στηρίζει εµπράκτως το προσωπικό των Ενό-
πλων Δυνάµεων και ταυτόχρονα µεριµνά για το µέλλον των
οικογενειών εκείνων των στελεχών που έφυγαν από τη ζωή, είτε
σε περίοδο ειρήνης είτε σε περίοδο πολέµου. 

Ειδικότερα, η επέκταση των στρατιωτικών οικηµάτων για τη
στήριξη είτε των αξιωµατικών είτε των υπαξιωµατικών είτε των
επαγγελµατιών οπλιτών και κατ’ επέκταση των οικογενειών τους
είναι µία οµολογουµένως έµπρακτη απόδειξη κοινωνικής µέρι-
µνας από πλευράς του Υπουργείου προς το προσωπικό των Ενό-
πλων Δυνάµεων. 

Μέρος των κεφαλαίων των εκµεταλλεύσεων εξυπηρέτησης
προσωπικού του Στρατού Ξηράς, µέσα από την προτεινόµενη
αυτή ρύθµιση, περιέρχεται στο Ταµείο Εθνικής Άµυνας, µε απο-
κλειστικό σκοπό είτε την ανέγερση είτε την αγορά ακινήτων προ-
οριζόµενων για την κάλυψη στεγαστικών αναγκών των στελεχών
και των οικογενειών τους. 

Σηµειωτέον δε πως δεν υπάρχει καµµία επιβάρυνση του κρα-
τικού προϋπολογισµού, ενώ µέρος των προσόδων από τη διαχεί-
ριση των στρατιωτικών λεσχών, πρατηρίων και µονάδων
ψυχαγωγίας, που ανήκει στο Γενικό Επιτελείο Στρατού, αποδί-
δεται προς αναπλήρωση των διατεθειµένων κεφαλαίων. 

Το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας δείχνει το κοινωνικό του πρό-
σωπο µέσα από µία ακόµη ρύθµιση, τη δεύτερη κατά σειρά της
εν λόγω τροπολογίας. Με την προτεινόµενη νοµοθετική ρύθµιση
και µε την αγαστή συνεργασία του Υπουργείου Παιδείας εντάσ-
σονται πλέον στις ειδικές κατηγορίες εισαγωγής στα ανώτατα
στρατιωτικά εκπαιδευτικά ιδρύµατα και στις ανώτατες στρατιω-
τικές σχολές υπαξιωµατικών και οι αδελφοί των θανόντων στρα-
τιωτικών εκτός από τα τέκνα των θανόντων στρατιωτικών στον
πόλεµο ή στην ειρήνη κατά την εκτέλεση διατεταγµένης υπηρε-
σίας και ένεκα αυτής που ίσχυε έως σήµερα. 

Οι εποχές, επιτρέψτε µου να πω, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, επιτάσσουν να δείξουµε την απαιτούµενη κοι-
νωνική ευαισθησία και την έµπρακτη συµπαράσταση προς τις οι-
κογένειες των πεσόντων στρατιωτικών, ως ελάχιστη αναγνώριση
της θυσίας αυτών που έπεσαν για την πατρίδα. 

Πάω τώρα στη δεύτερη τροπολογία, κύριε Πρόεδρε, η οποία
έχει γενικό αριθµό 1553 και ειδικό 83. Θα ήθελα, λοιπόν, να πω
ότι κρίνεται επιβεβληµένη η τροποποίηση του Υπαλληλικού Κώ-
δικα µέσω της προτεινόµενης νοµοθετικής ρύθµισης, προκειµέ-
νου να καταστεί δυνατή η σύσταση και η λειτουργία Συµβουλίου
Επιλογής Προϊσταµένων, που θα προβεί στην επιλογή προϊστα-
µένων διευθύνσεων διά της διενέργειας δοµηµένων συνεντεύ-
ξεων, λαµβάνοντας υπ’ όψιν τις ιδιαιτερότητες ως προς τις δοµές
και τη στελέχωση του κάθε Γενικού Επιτελείου, δηλαδή, του ΓΕΣ,
του ΓΕΝ και του ΓΕΑ. 

Ειδικότερα, συµπληρώνονται οι διατάξεις του άρθρου 86 του
Υπαλληλικού Κώδικα του ν.3538/2007 και προσδιορίζεται ειδικά
για το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας η σύνθεση πενταµελούς Συµ-
βουλίου Επιλογής Προϊσταµένων. Με την εν λόγω τροπολογία,
λοιπόν, καθίσταται δυνατή η υλοποίηση των προβλεποµένων δια-

δικασιών για την επιλογή προϊσταµένων -διαδικασιών εναρµονι-
σµένων µε το Ευρωπαϊκό Δίκαιο, τις διατάξεις του Συντάγµατος
και τους νόµους του κράτους. 

Προχωρώντας στην τρίτη τροπολογία µε γενικό αριθµό 1554
και ειδικό 84, έχω να πω -και σύµφωνα µε τις νοµοτεχνικές βελ-
τιώσεις τις οποίες έκανε στην έναρξη της Ολοµέλειας ο κύριος
Υπουργός- ότι η θεσµοθέτηση της δυνατότητας διενέργειας ανα-
κριτικών πράξεων στις αρµοδιότητες της Υπηρεσίας Εσωτερικών
Υποθέσεων του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, σύµφωνα µε την
προτεινόµενη τροπολογία, είναι κατά τη γνώµη µου επιβεβλη-
µένη. Με χαροποιεί ιδιαίτερα, πρέπει να σας πω, καθώς έρχεται
σε συνέχεια του νοµοσχεδίου που υπερψηφίσαµε τον περασµένο
Οκτώβριο.

Θυµίζω πως θεσµοθετήσαµε για πρώτη φορά εκείνες ακριβώς
τις δικλίδες ασφαλείας που διασφαλίζουν την εύρυθµη εσωτε-
ρική λειτουργία των οικονοµικών υπηρεσιών του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας, ενώ παράλληλα µέσα από την Υπηρεσία Εσω-
τερικών Υποθέσεων θεσπίσαµε για πρώτη φορά την άµεση συ-
νεργασία µε τις εισαγγελικές και διωκτικές αρχές του κράτους. 

Το ειδικό βάρος της υπηρεσίας αυτής, ο κοµβικός της ρόλος
και η αποτελεσµατικότητά της θα ενισχυθούν σηµαντικά, τη
στιγµή κατά την οποία οι αξιωµατικοί που θα τη στελεχώσουν
προσκτηθούν της ιδιότητας του ανακριτικού υπαλλήλου. Η ιδιό-
τητα αυτή θα τους προσδώσει τη νοµοθετική κατοχύρωση της
εκτέλεσης ειδικών ανακριτικών πράξεων, κατόπιν εισαγγελικών
παραγγελιών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Αυτά που λέτε ανα-
φέρονται στην τροπολογία µέσα. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Κι εγώ, λοιπόν, τα επαναλαµ-
βάνω µε τα δικά µου λόγια, αποδεικνύοντας ότι συµφωνώ και
υπερψηφίζω. Θέλετε να µε αφήσετε να συνεχίσω; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Όχι. 
Δεν διαφωνώ ότι η επανάληψη είναι µήτηρ µαθήσεως… 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Υπάρχει πρόβληµα, όταν προ-

εδρεύετε, σε ό,τι αφορά εµένα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): …αλλά εντός κά-

ποιων χρονικών ορίων η επανάληψη.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Δεν σας ενδιαφέρει η εισήγηση

του εισηγητή στο νοµοσχέδιο και επί των τροπολογιών;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Κατσίκη, δεν

έχουµε ενδιαφέροντα εδώ. Εδώ, έχουµε µία διαδικασία, την
οποία τηρούµε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Να την τηρείτε και να µου δίνετε
τον κατάλληλο χρόνο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Σας έδωσα χρόνο. Ο
κατάλληλος χρόνος για εσάς ποιος είναι;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Οι συνάδελφοί µου τοποθετή-
θηκαν µε ένα όχι, µε ένα καταψηφίζω. Εµένα να µου επιτρέψετε
να πω γιατί τις υπερψηφίζω. Δεν έχω το δικαίωµα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Βεβαίως, το έχετε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Ε, δώστε τό µου λοιπόν.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Το ασκείτε τόση ώρα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Το ασκώ ώρα. Σας κούρασα,

κύριε Πρόεδρε. Δεν ξέρω τι να σας πω.
Πάω, λοιπόν, στην τέταρτη τροπολογία, µε την οποία, επίσης,

συµφωνούµε.
Κύριε Πρόεδρε, δεν καταλαβαίνω γιατί γελάτε. Με συγχω-

ρείτε, σας προκαλώ γέλιο; Η δική σας συµπεριφορά απέναντι
στον εισηγητή αυτή τη στιγµή είναι η αρµόζουσα πιστεύετε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Γιατί, θέλετε κα-
τσούφη τον Πρόεδρο;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Όχι, χαµογελαστός να είστε
πάντα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Βάλτε ένα τέλος για
να είµαι πιο χαµογελαστός και ευχαριστηµένος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Δεν καταλαβαίνω την ειρωνική
σας διάθεση απέναντι στον συνάδελφό σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν υπάρχει ειρωνική
διάθεση.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Να σας πω κάτι; Έχετε καταφέ-
ρει τελικά να προκαλείτε σε εµένα προσωπικά την απόφαση να
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µην θέλω πλέον µε εσάς Πρόεδρο στο Προεδρείο να τελειώσω
εκείνα που ξεκίνησα να λέω. Κι επειδή, λοιπόν, αυτό ουσιαστικά
επιδιώκετε κι επειδή αυτό σας ευχαριστεί, σας κάνω τη χάρη να
τελειώσω εδώ.

Να πω, λοιπόν, ότι υπερψηφίζουµε την τέταρτη τροπολογία.
Και θέλω να ευχηθώ στο µέλλον, όταν εγώ εισηγούµαι από το
Βήµα της Βουλής και έχω αυτή τη µεγάλη τιµή να απευθύνοµαι
στους συναδέλφους να µην είστε εσείς στο Προεδρείο. Φτάνω
στο σηµείο να κάνω αυτή την ευχή. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Έµµεση πρόταση µοµφής ήταν αυτό, για
να καταλάβουµε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Όχι, δεν ήταν καµµία έµµεση
πρόταση. Ήταν ευχή και τίποτε άλλο.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Αφού το ξεκίνησες, πήγαινέ το µέχρι τέ-
λους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εντάξει, δεν έχει καµ-
µία σηµασία όλο αυτό. 

Κύριε Θεοχαρόπουλε, έχετε τον λόγο. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Έχουµε τέσσερις τροπολογίες σήµερα, που ο τρόπος µε τον

οποίο εισάγονται σε κυρώσεις συµβάσεως, για εµάς είναι απα-
ράδεκτος. Ιδίως, για τη χθεσινοβραδινή τροπολογία µε τις σα-
ράντα σελίδες τις οποίες πήραµε, δεν µπορεί να γίνει συζήτηση
µε αυτόν τον τρόπο. Γι’ αυτόν τον λόγο, είπαµε ότι ανεξαρτήτως
της ουσίας –θα πω δύο κουβέντες- εµείς δεν µπορούµε να νοµι-
µοποιήσουµε αυτή την τακτική. Γι’ αυτόν τον λόγο θα τις κατα-
ψηφίσουµε.

Επί της ουσίας, όσον αφορά την τροπολογία που κατατέθηκε
και πολύ γρήγορα την είδαµε, µε τις σαράντα σελίδες, περικό-
πτετε µερίσµατα αναδροµικά από το 2017, όπως βλέπουµε, για
ένα όφελος όχι τεράστιο σε σχέση µε τα δηµόσια έσοδα. Αν δεν
κάνω λάθος, και για τα τρία ταµεία είναι ένα εκατοµµύριο ευρώ.
Εν πάση περιπτώσει, πάτε στη νέα λογική της αναδροµικής
ισχύος από το 2017.

Δεν θα µπω στην ουσία. Θα µπορούσε να γίνει µια αναλυτική
συζήτηση. Σε αυτές τις σαράντα σελίδες, έξι Υπουργεία –αν δεν
κάνω λάθος- υπογράφετε. Θα µπορούσε να γίνει συζήτηση. Δεν
µπορεί να γίνει σε αυτό το πλαίσιο.

Είδα τώρα τη νοµοτεχνική βελτίωση, που φέρατε και µου προ-
κάλεσε µεγάλη εντύπωση όταν είδα χθες αυτή την τροπολογία
σε σχέση µε την Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας. Βεβαίως, για την υπεράσπιση αυτής της
τροπολογίας, θα µπορούσε κανείς να πει για την αποσυµφόρηση
των δικαστηρίων καθώς και για την επίσπευση των διαδικασιών
σε υποθέσεις διερεύνησης οικονοµικών εγκληµάτων κι εγκληµά-
των διαφθοράς.

Με ποιον τρόπο, όµως, θα διασφαλιστεί η ορθή διενέργεια των
ανακριτικών πράξεων από την Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέ-
σεων; Σε ποιους συγκεκριµένα θα ανατεθεί η διενέργεια τους;
Πώς εν τέλει θα εγγυηθείτε ότι η προτεινόµενη ρύθµιση δεν θα
παρακάµψει την αρχή της διάκρισης των εξουσιών, που αποτελεί
θεµελιώδη αρχή του κράτους δικαίου, µια αρχή για την οποία
έχουµε πολλές φορές πει στην Κυβέρνησή σας ότι την υπονο-
µεύει όπως και την ανεξαρτησία ενός κράτους δικαίου.

Γι’ αυτόν τον λόγο είµαστε εξαιρετικά καχύποπτοι, όταν βλέ-
πουµε τέτοιες τροπολογίες να περνάνε στην Υπηρεσία Εσωτερι-
κών Υποθέσεων. Είναι ανεξαρτήτως Υπουργού αυτό το θέµα.
Αυτά µένουν ανεξαρτήτως οποιασδήποτε πρόθεσης.

Βλέπω τη νοµοτεχνική βελτίωση που ήρθε, που εν µέρει σή-
µερα όπως την είδα προσπαθεί να αντιµετωπίσει αυτό που είχαµε
δει από χθες. Το Υπουργείο Δικαιοσύνης λογικά παρεµβαίνει και
λέει ότι θα πρέπει να βελτιωθεί. Εδώ φαίνεται και η προχειρότητα
του τι νοµοθετούµε. Δηλαδή, η νοµοτεχνική βελτίωση ήρθε
τώρα, η τροπολογία ήρθε χθες και έρχεται για το πώς αυτά τα
ζητήµατα οικονοµικών εγκληµάτων και διαφθοράς θα αντιµετω-
πίζονται σε αυτά τα κρίσιµα ζητήµατα, στο τι µπορεί να περνάµε.

Έρχεται η νοµοτεχνική, που, όπως είπατε, είναι από το Υπουρ-
γείο Δικαιοσύνης ουσιαστικά η παρέµβαση, ώστε οι οικονοµικοί
επιθεωρητές να διενεργούν την προκαταρκτική εξέταση ή προ-
ανάκριση κατόπιν εισαγγελικής παραγγελίας. Δεν γνωρίζω αν

αυτό αρκεί, πάντως νοµίζω ότι µπαίνουµε σε επικίνδυνες ατρα-
πούς.

Όσον αφορά την άλλη τροπολογία σε σχέση µε τα θέµατα της
διάθεσης των κεφαλαίων, ένα θέµα το οποίο έχει απασχολήσει
πολύ και το γνωρίζουµε όλοι καλά, θα ήθελα µία απάντηση στο
«γιατί µε υπουργική απόφαση να καθορίζονται όλα;» Δηλαδή, δεν
θα µπορούσαν κάποια να έχουν ρυθµιστεί; Δηλαδή το µέρος των
διατιθέµενων κεφαλαίων, ο τρόπος διάθεσής τους, το ποσοστό
των προσόδων από την µίσθωση των ακινήτων; Είναι πάρα πολύ
σηµαντικά θέµατα για να ρυθµιστούν µε υπουργική απόφαση. Ή
εν πάση περιπτώσει να µας πείτε προς ποια κατεύθυνση θα πάνε
αυτά τα ζητήµατα, αν έχετε στο µυαλό σας. Να δεσµευθείτε στο
Κοινοβούλιο την ώρα που τη φέρνετε αυτή την τροπολογία για
να νοµοθετήσουµε. Γιατί αλλιώς νοµίζουµε ότι δίνει λευκή επι-
ταγή η Ολοµέλεια, ανεξαρτήτως ποιος την ψηφίζει και ποιος την
καταψηφίζει, σε τέτοια κρίσιµα ζητήµατα.

Κύριε Πρόεδρε, θα τελειώσω κάνοντας µία αναφορά σε ένα
κρίσιµο θέµα και ζητώντας εθνική ευθύνη στα κρίσιµα εθνικά ζη-
τήµατα. Η ανακοίνωση του Τουρκικού Υπουργείου Εξωτερικών
σήµερα είναι ιδιαιτέρως σοβαρή εξέλιξη που απαιτεί από τη
χώρα µας ευθύνη στο πώς µιλάµε όλοι µας, πρώτα απ’ όλα η Κυ-
βέρνηση και στη συνέχεια όλα τα κόµµατα.

Αυτό που κάνει είναι ότι ουσιαστικά επιτίθεται στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και µάλιστα µε µία αναφορά που βλέπω ότι αυτή η στάση
της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι αντίθετη µε τις αρχές και τις αξίες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ε, λοιπόν, αυτή η στάση της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης -η οποία πολλές φορές κακώς δεν υιοθετείται,
εννοώ πέρα από το Κοινοβούλιο και δεν πάει στα αρµόδια όρ-
γανα- µε τα κοινά σύνορα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µε τη ρήτρα
της Λισαβόνας που δεν ενεργοποιείται πολλές φορές, αυτή η
στάση θα πρέπει να επεκταθεί, γιατί αυτές είναι οι αρχές του
κράτους δικαίου στην Ευρώπη και όχι µόνο στην Ευρώπη, αλλά
θέλω να πιστεύω σε όλη τη διεθνή κοινότητα. Αυτό είναι ένα το
κρατούµενο σε σχέση µε την ανακοίνωση.

Το δεύτερο είναι ότι είναι φανερό -και από τα πιο επίσηµα
χείλη- ότι πλέον δεν µιλάει η Τουρκία για γκρίζες ζώνες, αλλά µι-
λάει ουσιαστικά για τα Ίµια, περί τουρκικού. Όπως λέει χαρακτη-
ριστικά: «Και τα χωρικά ύδατα και ο εναέριος χώρος είναι
αποκλειστικά στην τουρκική κυριαρχία». Ελπίζω να προέρχεται
αυτή τη στιγµή από µία ταραχή της Τουρκίας σε σχέση µε τις
διεθνείς εξελίξεις και µε τη χώρα µας.

Πώς πρέπει να αντιµετωπίσουµε εµείς αυτή την επικίνδυνη
εξέλιξη σε σχέση µε τη ρητορική; Με ψυχραιµία, όχι µε εν θερµώ
αντιδράσεις, µε τα επίσηµα χείλη να είναι πολύ προσεκτικά. Και
σε εσάς αναφέροµαι, κύριε Καµµένε και στον Υπουργό Εξωτερι-
κών και στον Πρωθυπουργό της χώρας και στον Αναπληρωτή
Υπουργό…

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Με έχετε ακούσει να µιλάω
τις τελευταίες δεκαπέντε µέρες;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Καλώς κάνετε και δεν µι-
λάτε, αν έχετε κάποιες εν θερµώ αντιδράσεις που είχατε παλαι-
ότερα.

Γι’ αυτό λέω ότι χρειάζεται αποφασιστικότητα και ψυχραιµία,
να µην παίξουµε το παιχνίδι της ρητορικής. Νοµίζω σε αυτό θα
συµφωνήσετε ότι δεν πρέπει να παίξουµε το παιχνίδι της ρητο-
ρικής. Εµείς θέλουµε να τηρούνται οι διεθνείς συνθήκες στη
χώρα µας και µέσα σε αυτό το πλαίσιο να λειτουργούµε.

Θεωρώ ότι µετά την επίσκεψη του Ερντογάν έχουν χειροτερέ-
ψει οι σχέσεις µε την Τουρκία. Εκ του αποτελέσµατος κρίνεται
αποτυχηµένη αυτή η επίσκεψη, όπως σας λέγαµε τότε, µε την
έννοια ότι χειροτέρεψε και το θέµα της Κύπρου σε σχέση µε την
εξόρυξη και το θέµα του Αιγαίου. Από τότε και µετά έχουν χει-
ροτερέψει πολύ περισσότερο. Άρα έγινε το ακριβώς αντίθετο
από αυτό που λέγαµε εκείνη την περίοδο ότι, δηλαδή, θα πρέπει
να αξιοποιηθεί η επίσκεψη για να βελτιωθούν.

Σε αυτό το πλαίσιο, λοιπόν, θέλω να πω ότι χρειάζεται εθνική
συνεννόηση, ψυχραιµία σε όλα αυτά τα θέµατα και όχι διπλές και
τριπλές γραµµές εντός της Κυβέρνησης. Εξάλλου έχετε να απαν-
τήσετε και στα ερωτήµατα του εισηγητή της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης του κ. Λοβέρδου γι’ αυτές τις διπλές και τριπλές
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γραµµές στις οποίες πολλές φορές η Κυβέρνηση αναφέρεται.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ο κ. Σαρίδης έχει τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, Χριστός ανέστη,

χρόνια πολλά. Είναι η πρώτη παρουσία µου στο Βήµα της Ολο-
µέλειας.

Η Ένωση Κεντρώων έχει ήδη τοποθετηθεί θετικά κατά την τε-
λευταία συνεδρίαση της αρµόδιας επιτροπής και για τις δύο κυ-
ρώσεις που εξετάζουµε σήµερα. Είναι και οι δύο εντός του
πλαισίου της οµολογουµένως ορθής πολιτικής της ενίσχυσης
των στρατιωτικών συνεργασιών της χώρας, µια πολιτική, την
οποία εµείς, ως Ένωση Κεντρώων, υποστηρίζουµε και επικρο-
τούµε, όπως επικροτούµε, επίσης, το θάρρος και τον ρεαλισµό
που επιδεικνύουν οι Βουλευτές της Ριζοσπαστικής Αριστεράς, οι
οποίοι έχουν υπερψηφίσει τις περισσότερες τέτοιου είδους συµ-
φωνίες που έχει ψηφίσει ποτέ ελληνική Κυβέρνηση.

Δεν δικαιούστε, λοιπόν, να διαµαρτύρεστε στο µέλλον, αγα-
πητοί συνάδελφοι, εάν πρώτα δεν σας ακούσω να εξηγείτε δη-
µοσίως το περιεχόµενο των συµφωνιών που έχει κάνει η
σηµερινή Κυβέρνηση µε τις Ηνωµένες Πολιτείες, µε το Ισραήλ
και µε την Ιορδανία.

Άκουσα την αγαπητή εισηγήτρια να µιλάει και να επαναλαµβά-
νει τη λέξη «βλάβη». Γιατί αποφεύγουµε να χρησιµοποιούµε τη
λέξη «θάνατος»; Δεν τη γράφει αρκετές φορές το άρθρο 8 της
συµφωνίας, ώστε να κρίνεται σκόπιµο να την αναφέρετε; Ούτε
σας άκουσα να εξηγείτε στους πολίτες τι ακριβώς σηµαίνει η
φράση «συνεργασία σε άλλους τοµείς που θα συµφωνηθούν στο
µέλλον». Στο άρθρο 3 είναι.

Όπως και να ’χει, εµείς είµαστε συνεπείς στις θέσεις µας. Η
Ελλάδα έχει έναν και µόνο εχθρό, την Τουρκία.

Την Τουρκία έχουµε να αντιµετωπίσουµε σε όλα τα µέτωπα,
αγαπητοί συνάδελφοι. 

Όσον αφορά τώρα την κατάθεση των τεσσάρων τροπολογιών,
το περιεχόµενο της τροπολογίας µε γενικό αριθµό 1552 και ει-
δικό 82 αποτελείται από τρεις ξεχωριστές, αλλά εξίσου σηµαντι-
κές ενότητες και θα µπορούσαµε να διαµαρτυρηθούµε, ξέρετε,
κύριε Υπουργέ, γιατί δεν τις φέρατε σαν τρεις διαφορετικές τρο-
πολογίες. Δεν θα το κάνουµε, όµως, γιατί αυτή τη φορά και οι
τρεις διατάξεις κρίνονται θετικές και επιβεβληµένες.

Η πρώτη παράγραφος προβλέπει τη διάθεση µέρους των κε-
φαλαίων των εκµεταλλεύσεων εξυπηρέτησης προσωπικού του
Στρατού Ξηράς για την ανέγερση ή την αγορά ακινήτων προς
εξυπηρέτηση των στεγαστικών αναγκών του στρατιωτικού προ-
σωπικού. Η απόφαση αυτή είναι σωστή και, απ’ όσο µπορώ να
γνωρίζω, έχει και τη σύµφωνη γνώµη των στελεχών των Ενόπλων
Δυνάµεων.

Η δεύτερη παράγραφος προβλέπει την τροποποίηση του άρ-
θρου 11 του ν.3684/2008 και πολύ καλά κάνει.

Η επέκταση των ευεργετικών διατάξεων και προβλέψεων του
νόµου και στα αδέρφια των θανόντων, όσων, δηλαδή, έπεσαν
εκτελώντας το καθήκον τους εν ώρα υπηρεσίας, είναι σωστή
απόφαση και για λόγους ηθικής τάξης και για λόγους ηθικού του
στρατεύµατος.

Σε αυτό το σηµείο θα ήθελα να κάνω και το εξής σχόλιο. Πι-
στεύω πως θα έπρεπε όλοι οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ µέσα από
την καρδιά τους να υπερψηφίσουν τη συγκεκριµένη διάταξη, να
εξηγήσουν, δηλαδή, και στα κάποια λίγα στελέχη τους που βγαί-
νουν δηµοσίως και λένε διάφορα ότι το να σηκώσει ένας Έλλη-
νας επί ελληνικού εδάφους τη σηµαία πως δεν είναι άσκηση
εξωτερικής πολιτικής, αλλά είναι άσκηση ακριβώς του δικαιώµα-
τος για τη διασφάλιση του οποίου καθηµερινά κάποιοι θέτουν τη
ζωή τους σε κίνδυνο και κάποιοι άλλοι, όπως ο Μπαλταδώρος,
τη χάνουν. Πρόκειται για το δικαίωµα αυτό που µας εξασφαλί-
ζουν µε τον θάνατό τους αυτοί οι άνθρωποι, για τις οικογένειες
των οποίων νοµοθετούµε σήµερα.

Η τρίτη και τελευταία παράγραφος προβλέπει τη διάλυση της
Στρατιωτικής Σχολής Ξένων Γλωσσών του Στρατού Ξηράς,
καθώς λειτουργεί ήδη το ΔΙΓΕΠ, το Διακλαδικό Ινστιτούτο Γλωσ-

σοµάθειας Ενόπλων Δυνάµεων. Αποτελεί κεντρική µας επιλογή
να στηρίζουµε την ανάπτυξη της διακλαδικότητας ως µια από τις
πλέον ευεργετικές µεταρρυθµίσεις που πρέπει να βρουν γόνιµο
έδαφος στις ελληνικές Ένοπλες Δυνάµεις. Ως εκ τούτου και η
τρίτη παράγραφος µάς βρίσκει σύµφωνους.

Προχωρώ στον σχολιασµό της τροπολογίας 1553 και ειδικό
83, µε την οποία συµπληρώνονται οι διατάξεις του άρθρου 86
του Υπαλληλικού Κώδικα, ώστε να έχει πρακτική εφαρµογή και
στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας σχετικά µε τη σύνθεση του Συµ-
βουλίου Επιλογής Προϊσταµένων. Αναγνωρίζουµε τις ιδιαιτερό-
τητες του ευαίσθητου αυτού Υπουργείου και κατανοούµε την
ανάγκη προσαρµογής της διαδικασίας, ώστε να ανταποκρίνονται
σε αυτές τις ιδιαιτερότητες.

Εξίσου σαφής είναι και η ανάγκη που µας οδήγησε στο να απο-
δεχθούµε την τροπολογία 1554 και ειδικό 84, σύµφωνα µε την
οποία προχωράτε στην τροποποίηση των διατάξεων της παρα-
γράφου 5 του άρθρου 10 του ν.4494 και δίνετε ουσιαστικά µε
αυτόν τον τρόπο ανακριτικές αρµοδιότητες στην Υπηρεσία Εσω-
τερικών Υποθέσεων του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Δώστε µου µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Και κάπου εδώ «τέρµα τα κάστανα», όπως λέει και ο σοφός

λαός. Μία τροπολογία που είναι σαράντα σελίδες, κύριε
Υπουργέ, της τελευταίας στιγµής, που καταπιάνεται µάλιστα και
µε ένα φλέγον θέµα, εµείς δεν µπορούµε να την στηρίξουµε, δεν
έχουµε προλάβει να την αξιολογήσουµε, δεν θα την ψηφίσουµε. 

Αναφέροµαι στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 1555 και ειδικό
αριθµό 85, µε την οποία επαναπροσδιορίζεται η βάση υπολογι-
σµού των καταβαλλόµενων µερισµάτων από τα Μετοχικά Ταµεία
Στρατού, Ναυτικού και Αεροπορίας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εµείς ευχαριστούµε. 
Ο κ. Κατσώτης έχει τον λόγο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θέλουµε να πούµε από την αρχή ότι εµείς δεν έχουµε επιφυ-

λάξεις για τον συνδικαλισµό στις Ένοπλες Δυνάµεις, δεν κρα-
τάµε ίσες αποστάσεις και στηρίζουµε την ΠΟΕΣ και τα αιτήµατά
της. Αυτό το λέω για να ξεκαθαρίσουµε τις θέσεις µας. 

Συζητάµε δύο συµβάσεις, που αφορούν ουσιαστικά το ΝΑΤΟ,
η µία το σχολείο, που αναπτύχθηκε, και η άλλη τη διεύρυνση της
συνεργασίας µε την Ιορδανία. 

Πρέπει να πούµε ότι από το 1949, µε την ίδρυση του ΝΑΤΟ,
ενός οργανισµού που αποτελεί το βασικό εργαλείο δυναµικής
άσκησης και επιβολής της πολιτικής και των αποφάσεων των ιµ-
περιαλιστικών δυνάµεων, έχουµε και εµείς και ο ελληνικός λαός
γνωρίσει πολύ καλά τη δράση του.

Έχει στο ενεργητικό του δεκάδες πολέµους, µε σφαγές, πρό-
σφυγες, διαµελισµούς χωρών και αλλαγή συνόρων µε το αίµα
των λαών. Έχει στο ενεργητικό τη στήριξη δικτατορικών καθε-
στώτων, όπως είναι της χούντας στη χώρα µας. 

Είναι µία πολεµική µηχανή που υλοποιεί µε επεµβάσεις τους
σχεδιασµούς των ιµπεριαλιστικών χωρών, που προωθούν τα συµ-
φέροντα των µονοπωλιακών οµίλων των χωρών τους. Είναι δύ-
ναµη αποσταθεροποίησης, υποδαύλισης εθνικισµών, αλυτρωτι-
σµών και πολέµων, όπως είπαµε. 

Οι όποιες νέες συµφωνίες έρχονται και εδώ στη Βουλή να εκ-
συγχρονίσουν έναν οργανισµό, ο οποίος είναι εχθρικός για τους
λαούς, για την ίδια την πρόοδό τους, δεν µπορεί παρά να κατα-
ψηφίζονται, ιδιαίτερα από το κόµµα µας. Αλλά και ο ελληνικός
λαός θα πρέπει να βλέπει ποια είναι η θέση της Κυβέρνησης και
των άλλων κοµµάτων της αστικής τάξης. 

Είναι γνωστή η στάση του ΝΑΤΟ, όπως εκφράστηκε από τον
Γενικό Γραµµατέα του ΝΑΤΟ στην προκλητική στάση της Τουρ-
κίας στο Αιγαίο και όχι µόνο. 

Η αµφισβήτηση των διεθνών συνθηκών, όπως της Λοζάνης,
δεν είναι «κάποιες διαφορές», όπως δηλώνει ο Γενικός Γραµµα-
τέας του ΝΑΤΟ. Η αµφισβήτηση των κυριαρχικών δικαιωµάτων
της χώρας µας, όπως αυτά καθορίζονται από τις διεθνείς συν-
θήκες υποθάλπεται από τις ιµπεριαλιστικές δυνάµεις και τους
οργανισµούς τους, όπως το ΝΑΤΟ. 
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Η µόνη σύµβαση, που εµείς αγωνιζόµαστε να επιβάλει ο ίδιος
ο λαός, είναι η έξοδος της χώρας από το ΝΑΤΟ, η κατάργηση
των βάσεων του θανάτου, που αξιοποιούνται µε τη δική σας σύµ-
φωνη γνώµη για όλες τις πολεµικές επεµβάσεις στην περιοχή της
Συρίας πριν λίγες ηµέρες. 

Είστε συνυπεύθυνοι για τον πόνο, για τη σφαγή, για την προ-
σφυγιά. Η επιστροφή όλων των αποστολών της χώρας που βρί-
σκονται εκτός των συνόρων είναι απαίτηση του ελληνικού λαού να
αξιοποιηθούν για την άµυνα της χώρας µας. Δεν έχουν καµµία
δουλειά έξω από τη χώρα. Σε δώδεκα αποστολές συµµετέχει η
χώρα µας. Κανείς πια στρατιώτης και στρατιωτικός, λοιπόν, δεν
έχει καµµία δουλειά έξω από τα σύνορα της χώρας. 

Η Κυβέρνηση συµµετέχει σε όλες τις επικίνδυνες εξελίξεις στην
περιοχή. Είναι δηµιούργηµα και της ίδιας της ελληνικής Κυβέρνη-
σης. Δίνει γη, αέρα και νερό στους φονιάδες των λαών. 

Είµαστε η δεύτερη χώρα στις δαπάνες για το ΝΑΤΟ. Αυτό είναι
ντροπή και σε µία περίοδο κρίσης, που ο λαός φτωχοποιείται διαρ-
κώς, τα αδιέξοδά του είναι όλο και µεγαλύτερα, που η ανεργία και
το χρέος έχουν πλήξει λαϊκά νοικοκυριά. Και µε την πολιτική που
ασκείτε, βέβαια, έρχεστε να κάνετε τη ζωή του κόλαση, µέσα από
τις κατασχέσεις, τους πλειστηριασµούς, που αρχίζουν, ακόµα και
για 500 ευρώ χρέος προς το δηµόσιο. 

Καλούµε, λοιπόν, τον λαό να δυναµώσει τη δράση του ενάντια
σε αυτόν τον ιµπεριαλιστικό οργανισµό, αλλά ιδιαίτερα αυτές τις
µέρες να δυναµώσει τη δράση του ενάντια στον ιµπεριαλιστικό
πόλεµο που µαίνεται στην περιοχή µας, ενάντια στην υποκριτική
στάση του ΝΑΤΟ, της Ευρωπαϊκής Ένωσης των ίσων αποστά-
σεων, ενάντια στην αµφισβήτηση των συνθηκών, πράγµα που ση-
µαίνει πόλεµο, που σηµαίνει αίµα στην περιοχή. Και εµείς θα
είµαστε στην πρώτη γραµµή αυτού του αγώνα. 

Όσον αφορά το θέµα των συνθηκών, των συµβάσεων, είπαµε
ότι καταψηφίζουµε. Και, βέβαια, όσον αφορά στις τροπολογίες -
αναφέρθηκε η εισηγήτριά µας κ. Κανέλλη- ψηφίζουµε «παρών»
στις τρεις. Και στη µία που αφορά το Μετοχικό Ταµείο των τριών
Σωµάτων και όλα αυτά ψηφίζουµε κατά, γιατί πράγµατι η έκθεση
του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους είναι σαφής, έχει εξοικονό-
µηση για το Υπουργείο αρκετών χιλιάδων ευρώ, πράγµα που ση-
µαίνει, δηλαδή, ότι µειώνεται το εισόδηµα των ίδιων των
στρατιωτικών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε, κύριε
Κατσώτη. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Δένδια, θέλετε

τον λόγο;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Θέλει τον λόγο ο εισηγητής µας, κύριε

Πρόεδρε, για να πει κάτι για µία τροπολογία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ορίστε, κύριε Δηµο-

σχάκη, έχετε τον λόγο. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Σε ό,τι αφορά, κύριε

Πρόεδρε, την τροπολογία µε αριθµό 1555/1985, που έχει να κάνει
µε τροποποίηση διατάξεων σχετικά µε τον καθορισµό των κατα-
βαλλόµενων µερισµάτων από τα Μετοχικά Ταµεία Στρατού, Ναυ-
τικού, Αεροπορίας και τον επαναπροσδιορισµό της βάσης
υπολογισµού, ψηφίζουµε θετικά. Και αυτό το κάνουµε γιατί αφορά
σε αναγκαία προσαρµογή του υπολογισµού των παροχών τους
στα δεδοµένα του νέου µισθολογίου των στελεχών των Σωµάτων
Ασφαλείας και των Ενόπλων Δυνάµεων, αφού αποτελούν προτά-
σεις των ίδιων των Μετοχικών Ταµείων όλων των Κλάδων και των
Σωµάτων. Επίσης, συµφωνούµε µε τις προτεινόµενες ρυθµίσεις
των Γενικών Επιτελείων των Κλάδων. 

Κλείνοντας θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, να εκφράσω τη δυσαρέ-
σκειά µου, διότι κατ’ επανάληψη εξαντλείτε την αυστηρότητα του
Προεδρεύοντος στο πρόσωπό µου. Αν έχετε κάτι, να µου το πείτε.
Αν έχω διαπράξει κάτι σε βάρος σας, έχει παραγραφεί. 

Δεύτερον, σήµερα κατ’ επιταγή είστε περισσότερο άκοµψος.
Σας παραδίδω στην κρίση των συναδέλφων και του ελληνικού
λαού. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Καλυφθήκατε, κύριε

Δένδια; 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ξεκινήσω από τα ευ-

ρύτερα και τα εθνικά, ως επιβάλλεται, για να πω ότι δεν µπορούµε
παρά να χαρακτηρίσουµε απολύτως απαράδεκτη την τουρκική
ανακοίνωση. Θα θέλαµε να πούµε ότι σε τέτοιες συγκυρίες απαι-
τείται και εθνική οµοψυχία και εθνική υπευθυνότητα. 

Και όσον αφορά αυτή την παράταξη, της οποίας έχω την τιµή
να είµαι Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, έχει δώσει και θα δώσει
δείγµατα αυτής της συµπεριφοράς. Θα µπορούσαµε να πούµε
πολλά για την Κυβέρνηση και τη διαχείριση των θεµάτων εξωτερι-
κής πολιτικής, αλλά νοµίζω ότι η συγκυρία είναι τέτοια που µας
επιβάλλει την απόλυτη εθνική οµοψυχία. 

Έρχοµαι για λίγο στα οικονοµικά, για να πω ότι µας κάνει εντύ-
πωση η διαρκής επανάληψη από τον Πρωθυπουργό της χώρας
της υπόσχεσης και του σεναρίου περί καθαρής εξόδου. Για εµάς
αυτό είναι ακατανόητο, προσβάλλει τη νοηµοσύνη µας. Θα παρα-
καλούσαµε τον Πρωθυπουργό να µας εξηγήσει αν είναι καθαρή η
έξοδος, που σηµαίνει στην κοινή λογική και στην κοινή γλώσσα
έξοδος χωρίς υποχρεώσεις. Προς τι τότε συζητείται, πρώτον, το
ζήτηµα της άµεσης µείωσης του αφορολογήτου και, δεύτερον, το
ζήτηµα της άµεσης µείωσης των συντάξεων ξανά και ξανά; Εάν
ισχυρίζεται ο Πρωθυπουργός ότι πρόκειται περί καθαρής εξόδου,
αυτονόητα αυτό σηµαίνει ότι αυτά συνιστούν επιλογές της Κυβέρ-
νησής του, ότι θέλει η Κυβέρνηση και τα κάνει, έτσι, για να το λέµε
λιανά. Κατά συνέπεια, λοιπόν, ισχύει ή το ένα ή το άλλο.

Έρχοµαι και στα θέµατα των τροπολογιών κυρίως και όχι των
συγκεκριµένων νοµοθετηµάτων. 

Κύριε Πρόεδρε, εδώ υπήρξατε, βεβαίως, αυστηρός προς ορι-
σµένους συναδέλφους. Εγώ αυτό δεν θα το σχολιάσω. Θα σχο-
λιάσω, όµως, γενικά τη στάση του Προεδρείου –και εξηγούµαι-
και όχι τη δική σας προσωπικά. Εδώ υπάρχει, κατ’ αρχάς, σαφής
παράβαση του άρθρου 87 του Κανονισµού της Βουλής, πράγµα
το οποίο διαπράττει συνεχώς η Κυβέρνηση στο σύνολό της, δη-
λαδή τις τρεις µέρες που επιβάλλει ο Κανονισµός να προηγούνται
της συζητήσεως, για να µπορούν οι συνάδελφοι να έχουν αντί-
ληψη των τροπολογιών.  

Ήρθε εδώ µία τεράστια τροπολογία, η οποία κατατέθηκε χθες
το βράδυ, αν καλά πληροφορούµαι. 

Δεύτερον -και χειρότερο!- υπάρχει ευθεία παραβίαση συνταγ-
µατικής διάταξης, του άρθρου 74 του Συντάγµατος, «περί της σχε-
τικότητας». Δεν µπορείς να καταθέτεις τροπολογίες άσχετες µε
το αντικείµενο. Επειδή η Κυβέρνηση αυτή συνεχώς προσαυξάνει
την αυθαιρεσία, υπάρχει και παραβίαση των άρθρων 108 και 112
του Κανονισµού της Βουλής. Τι έλεγαν αυτά; Ότι στις διεθνείς
συνθήκες δεν βάζεις τροπολογίες.

Προσπαθούµε εδώ να διαλύσουµε οτιδήποτε έχει αποµείνει -
και αναφέροµαι στην Κυβέρνηση- από τη στοιχειώδη τήρηση των
κανόνων στο πλαίσιο της κοινοβουλευτικής διαδικασίας. Αυτά δεν
τιµούν την Κυβέρνηση. Και η απάντηση ότι κάτι συνέβαινε και στο
παρελθόν δεν µπορεί να συνιστά εξήγηση ενός φαινοµένου που
ούτως ή άλλως έχει ξεχειλώσει. Αυτά δεν έχουν ξαναγίνει ποτέ. 

Έχω µπροστά µου κατάλογο -δεν έχει έννοια να ταλαιπωρώ
τους συναδέλφους και να καταχρώµαι τον χρόνο- µε διεθνείς συν-
θήκες που έχουν έρθει προς συζήτηση εδώ και συνοδεύονται από
άσχετες τροπολογίες. Θα σας αναφέρω µόνο µία, γιατί είναι η πιο
χαρακτηριστική. Σε διεθνή σύµβαση για τις αεροµεταφορές ήρθε
διάταξη για την ΕΡΤ. Και υπάρχει σωρηδόν κατάλογος. 

Ειλικρινά παρακαλώ το Προεδρείο -το Προεδρείο εγγυάται τη
διαδικασία, η Κυβέρνηση στο τέλος-τέλος το όφελός της επιδιώ-
κει, όπως αυτή το αντιλαµβάνεται- να τηρήσει τον Κανονισµό και
το Σύνταγµα. Δεν µπορεί να συνεχίζεται αυτό το πράγµα, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τον λόγο έχει ο κ. Ξυ-
δάκης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΞΥΔΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, προφανώς τα πολιτικά γεγονότα των τελευ-

ταίων εβδοµάδων µονοπωλούν το ενδιαφέρον και ηµών των Βου-
λευτών, αλλά και του κάθε Έλληνα πολίτη. 

Είναι προφανές ότι εδώ και µερικά χρόνια επιχειρείται µια τε-
ράστια αναδιευθέτηση των ισορροπιών και των ζωνών επιρροής
στη Μεσόγειο -ιδιαίτερα στην Νοτιοανατολική Μεσόγειο- και ότι
ασφαλώς αυτό κάποια στιγµή θα επηρέαζε και εµάς. Αυτό, βέβαια,
µπορεί να το αξιοποιήσουµε προς όφελός µας, να λάβουµε µία
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άλλη θέση, εφόσον αλλάζουν τα πράγµατα. 
Αυτό το οποίο, όµως, έχει µεγάλη σηµασία εν όψει της κλιµά-

κωσης της τουρκικής επιθετικότητας, είναι να αντιληφθούµε ότι
σε µία ιστορική προοπτική γνωρίζουµε ότι η Τουρκία ακολουθεί
µία πολιτική αναθεωρητική των διεθνών συνθηκών -είναι δηλωµένο
από τους ίδιους- µία πολιτική διωγµών ήδη από το πογκρόµ των
Ρωµιών της Πόλης το 1955 και το 1963-1964 και µια πολιτική προ-
κλήσεων και επιθετικότητας, η οποία έχει υφέσεις και εξάρσεις.

Σήµερα ζούµε µια έξαρση, η οποία τροφοδοτείται, εν πολλοίς,
από τις βλέψεις και τα αδιέξοδα της τουρκικής πολιτικής των αρ-
κετών τελευταίων ετών κυρίως στη Μέση Ανατολή. Το θέµα,
όµως, δεν είναι να αναλύουµε µόνο την Τουρκία, που πρέπει
πάντα να το κάνουµε και έχουµε και τις υπηρεσίες πληροφοριών
και τις υπηρεσίες αναλύσεως και τα πολιτικά think tank και το πο-
λιτικό προσωπικό. Το θέµα είναι τι πράττουµε, τι λέµε. 

Νοµίζω, λοιπόν, ότι σε αυτή την κρίσιµη στιγµή -και θα συµφω-
νούσα και µε τον προλαλήσαντα εκπρόσωπο της Δηµοκρατικής
Συµπαράταξης, τον κ. Θεοχαρόπουλο και µε τη στάση του εκ-
προσώπου της Νέας Δηµοκρατίας, του κ. Δένδια- χρειάζεται σο-
βαρότητα και υπευθυνότητα. Είναι ιστορικές στιγµές ανάλογες
της κρίσης της δεκαετίας του ’70 µε τις έρευνες στο Αιγαίο και
την αντιµετώπισή τους από τον Κωνσταντίνο Καραµανλή και τον
Ανδρέα Παπανδρέου, ανάλογες µε την κρίση του ’87, ανάλογες
µε την κρίση του 1996 των Ιµίων. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι του 1970.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΞΥΔΑΚΗΣ: Τέλος της δεκαετίας του 1970 είχαµε

το «Σισµίκ».
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Τέλος της δεκαετίας του 1970. Ανέφερες

τον Καραµανλή και τον Παπανδρέου…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΞΥΔΑΚΗΣ: Τέλος της δεκαετίας του 1970. Δεν

εννοώ την περίοδο της δικτατορίας, που και εκεί είχαµε τουρκική
κλιµάκωση. Τέθηκαν πάντως τα θεµέλια του τουρκικού αναθεω-
ρητισµού.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Για καλό την έκανα τη διόρθωση.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΞΥΔΑΚΗΣ: Βεβαίως. Καµµία αντίρρηση. 
Ήδη η Ελλάδα, διαδοχικά µέσα στα έτη, έχει αναπτύξει συµ-

µαχίες διπλωµατικές, οικονοµικές, πολιτικές, στρατηγικές.
Μια έκφραση αυτών των συµµαχιών και των θετικών, των ευερ-

γετικών αποτελεσµάτων θα εκφραστεί αύριο, Πέµπτη, στο Ευρω-
κοινοβούλιο, µε το ψήφισµα το οποίο µάλλον θα λάβει εκτενή
πλειοψηφία προς όφελος της Ελλάδος, καταδικάζοντας τη σύλ-
ληψη και την παράνοµη κράτηση των δύο Ελλήνων στρατιωτικών.

Η Ελλάδα έχει αναπτύξει µε βαρύ κόστος -και υλικό και φόρο
αίµατος- µια ισχυρότατη δύναµη αποτροπής. Στην παρούσα
φάση, ξανά, δεν πρέπει να απαντούµε στις σκόπιµες προκλήσεις
και στον τεράστιο πόλεµο προπαγάνδας στον οποίο επιδίδεται η
κυβέρνηση Ερντογάν εδώ και χρόνια και ιδίως αυτή την περίοδο
δεν πρέπει να τροφοδοτήσουµε τον πόλεµο προπαγάνδας, αυτόν
τον µικτό, υβριδικό πόλεµο που διεξάγει το καθεστώς Ερντογάν.

Η Ελληνική Δηµοκρατία δεν θα απαντήσει σε ένα, αυτή τη
στιγµή, στρατοκρατικό καθεστώς, στο οποίο ισχύει στρατιωτικός
νόµος και κατάσταση εκτάκτου ανάγκης, µε δεκάδες χιλιάδες πο-
λιτικούς αντιπάλους της κυβέρνησης φυλακισµένους, εξόριστους
και βασανισµένους και δεν θα υποχωρήσουµε, φυσικά, ούτε εκα-
τοστό από τα εθνικά κυριαρχικά δικαιώµατα και από τα προβλε-
πόµενα από τις διεθνείς συνθήκες, από το Διεθνές Δίκαιο και από
το κεκτηµένο του ΟΗΕ.

Οι καλύτερες υπηρεσίες που έχουµε να προσφέρουµε στη
χώρα µας σε αυτή την ιστορική περίοδο που διανύουµε, κατά την
έξοδο από την κρίση και κατά την είσοδο σε µια νέα εποχή ελπίδας
και προκοπής, είναι να µη διαχέουµε βόµβο, θόρυβο και καφενει-
ακή συµπεριφορά στα κρίσιµα ζητήµατα της εθνικής κυριαρχίας,
της εξωτερικής πολιτικής, της δηµόσιας διπλωµατίας. Οι στρατιω-
τικοί που είναι υπεύθυνοι, οι διπλωµάτες που είναι υπεύθυνοι, το
πολιτικό προσωπικό, οι αιρετοί εκπρόσωποι του ελληνικού λαού
έχουν την ευθύνη, τη νοµιµοποίηση και τη λογοδοσία για την υπε-
ράσπιση κάθε λέξης του Συντάγµατος, κάθε λέξης των διεθνών
συνθηκών. Τα υπόλοιπα ας τα αφήσουµε!

Και κάνω έκκληση και στους συναδέλφους όλων των πολιτικών
παρατάξεων αλλά και στα µέσα µαζικής ενηµέρωσης, να πάψει η
ανατροφοδότηση του πολέµου προπαγάνδας του Ερντογάν.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Μπράβο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι οι Υπουργοί Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης, Εσωτερικών, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και
Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, Οικονοµικών, Υγείας, οι Αναπληρωτές
Υπουργοί Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης και Οικονοµικών και οι Υφυπουργοί Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Οικονοµικών, κατέθε-
σαν στις 17-4-2018 σχέδιο νόµου: «Μέτρα για την Προώθηση των
θεσµών της Αναδοχής και Υιοθεσίας».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Ο συνάδελφος κ. Αχµέτ Ιλχάν ζητεί άδεια ολιγοήµερης απου-

σίας, καθώς κάνει γνωστό ότι θα λείπει για προσωπικούς λόγους
εκτός Ελλάδας από Τετάρτη ως Παρασκευή. Ο συνάδελφος κ.
Ιωάννης Δέδες ζητάει άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό
από 20 έως 22 Απριλίου. Ο υποφαινόµενος ζητά άδεια ολιγοήµε-
ρης απουσίας στο εξωτερικό από 19 έως 24 Απριλίου του 2018. Η
Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τις ζητηθείσες άδειες.
Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εγώ χαίροµαι ιδιαίτερα για τη σηµερινή συζήτηση
αυτού του νοµοσχεδίου στη Βουλή αλλά και στην επιτροπή και για
όσα επ’ ευκαιρία αυτού διατυπώθηκαν από τα κόµµατα, από τους
Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους των κοµµάτων και από τους ει-
σηγητές και από την πλειοψηφία των συναδέλφων -δεν θα πω
όλων-, διότι, πράγµατι, ο ελληνικός λαός περιµένει από την αρµό-
δια Επιτροπή Εξωτερικών και Άµυνας µια εθνική θέση.

Μπορεί να έχουµε πολιτικές διαφορές, µπορεί να έχουµε δια-
φορετικές πολιτικές προσεγγίσεις, µπορεί να έχουµε διαφορετικές
γεωπολιτικές φιλοσοφίες, όµως η διαµόρφωση µιας εθνικής
θέσης ιδιαίτερα όταν η πατρίδα προκαλείται από κάποιον που έχει
ξεκινήσει έναν υβριδικό πόλεµο, είναι αναγκαία και ο ελληνικός
λαός επιζητεί αυτή την εθνική θέση να εκφράζεται από το σύνολο
των κοµµάτων, τουλάχιστον σ’ αυτά που συµφωνούµε.

Θέλω, λοιπόν, ως Υπουργός Εθνικής Αµύνης και εισηγητής του
νοµοσχεδίου στο πλαίσιο αυτής ακριβώς της λογικής, αυτής της
σύµπνοιας, να πω ότι εάν δεν είναι ικανοποιητικές οι εξηγήσεις τις
οποίες θα δώσω ιδιαίτερα για την τροπολογία των µερισµάτων,
στην οποία διατυπώθηκαν εύλογες παρατηρήσεις και από τη
µεριά της κ. Κανέλλη και από τη µεριά του κ. Δένδια και του κ. Θε-
οχαρόπουλου, εγώ είµαι διατεθειµένος να την αποσύρω και να την
κουβεντιάσουµε αύριο, µεθαύριο ή τη Δευτέρα. Δεν θέλω, δη-
λαδή, µε κανέναν τρόπο, να υπάρξει οποιαδήποτε λογική ότι έρ-
χεται εδώ η Κυβέρνηση να επιβάλει κάτι. Πρέπει να είµαστε µαζί. 

Σε αυτό το πλαίσιο, κύριε Πρόεδρε, δέχοµαι ως Υπουργός, να
οριστεί µία άλλη ηµέρα συζήτησης και ψήφισης της συγκεκριµέ-
νης τροπολογίας, αν δεν πείσω τους συναδέλφους. Πράγµατι
πρέπει όλοι να κάνουµε ένα βήµα πίσω και να µπορέσουµε να
διαµορφώσουµε µία κοινή γραµµή. Αναφέροµαι και στον ειση-
γητή της Ένωσης Κεντρώων και στον κ. Θεοχαρόπουλο, όσον
αφορά τις εισηγήσεις που έκαναν.

Θα εξηγήσω γιατί ήρθε αυτή η τροπολογία για τα µερίσµατα
και θα απαντήσω σε όλους τους συναδέλφους. 

Σύµφωνα µε τις νέες µισθολογικές διατάξεις το ύψος του βα-
σικού µισθού διαµορφώθηκε σε µισθολογικά κλιµάκια και µισθο-
λογικές κατηγορίες. Παράλληλα καταργήθηκαν οι µισθολογικές
προαγωγές και το επίδοµα χρόνου υπηρεσίας, βάσει των οποίων
διαµορφωνόταν το µέχρι σήµερα ύψος των καταβαλλοµένων µε-
ρισµάτων. Έτσι είναι απαραίτητο να επικαιροποιηθεί ο τρόπος
υπολογισµού των µερισµάτων µε τις νέες µισθολογικές διατά-
ξεις. Είµαστε ήδη στον τέταρτο µήνα.

Όσον αφορά αυτά που ανέφερε η κ. Κανέλλη και ο κ. Λοβέρ-
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δος, η εναρµόνιση των διατάξεων µε τις διατάξεις του νέου µι-
σθολογίου του ν.4472/2017 αφορά τον τρόπο υπολογισµού των
µερισµάτων. Πρόκειται και για τα τρία Μετοχικά Ταµεία, δηλαδή
του Ναυτικού, του Στρατού και της Αεροπορίας. Γι’ αυτόν τον
λόγο και η έκθεση των τεσσάρων φύλλων εφαρµογής του νέου
µισθολογίου από 1-1-2018…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Σε επίπεδο µερισµάτων έχουµε µείωση ή όχι;
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Όχι δεν υπάρχει µείωση. Υπάρχει
ανακατανοµή µε άλλον τρόπο. Αυτό ακριβώς θέλω να σας πω ότι,
δηλαδή επειδή ακριβώς αυτό καθυστέρησε, υπάρχει µία ανάγκη
να νοµοθετηθεί. Κακώς το φέραµε εχθές. Αναγνωρίζω το λάθος
και λέω να πάµε µία ηµέρα παραπάνω. Όµως αφορά τα µισθολο-
γικά του προσωπικού και πρέπει να ψηφιστεί αρκετά σύντοµα. 

Όσον αφορά αυτό που αναφέρατε για τα µερίσµατα: Η παρα-
κράτηση στο µέρισµα προϋπήρχε. Όµως µε την ψήφιση του
ν.4472/2017 καταργήθηκε και γι’ αυτόν τον λόγο πρέπει να ρυθµι-
στεί ο τρόπος υπολογισµού. Τα έσοδα στην ουσία προέκυπταν
από το γεγονός ότι από 1-1-2017 δεν έχουν δοθεί µερίσµατα, γιατί
δεν έχει νοµοθετηθεί ο τρόπος υπολογισµού τους. 

Θεσπίζεται, λοιπόν, από 1-1-2017 µία κράτηση, που υπήρχε και
µε το προηγούµενο µισθολόγιο αλλά έπαυσε να ισχύει στις 31-12-
2016 µε την έκδοση του ν.4472/2017. Δεν περικόπτονται µερί-
σµατα αλλά αλλάζει ο τρόπος υπολογισµού. Τα µερίσµατα µένουν
στο ίδιο ύψος και σε ορισµένα σηµεία υπάρχει και µία µικρή αύ-
ξηση.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Οι κρατήσεις θα γίνουν αναδροµικά;
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Οι κρατήσεις θα γίνουν από την 1η

Γενάρη. Προσέξτε, όµως, ήταν κρατήσεις οι οποίες προϋπήρχαν…
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Άρα είναι µειώσεις.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Εάν προτείνετε να καταργήσουµε
το ταµείο και η Αστυνοµία να βγει, πολύ ευχαρίστως να το προ-
χωρήσουµε. Ο Στρατός αντέχει να το κρατήσει. Εάν η Αστυνοµία
προτείνει να αποσυρθεί, να το δούµε και αυτό. Όµως δεν µπορεί
να γίνει αλλιώς, δηλαδή χωρίς να υπάρχουν µερίσµατα να έχει
έσοδα το ταµείο. Ξέρετε ότι διαφυλάξαµε τα 4 εκατοµµύρια ευρώ.
Εάν ως πρώην συνδικαλιστής της Αστυνοµίας και ως πρώην Αρ-
χηγός θέλετε να δούµε την περίπτωση να εξαιρεθεί η Ελληνική
Αστυνοµία, να το συζητήσουµε. Είναι πρότασή σας και χαίροµαι
που την κάνατε πλέον δηµόσια…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Πέρυσι τον Μάιο είχατε άλλη πρό-
ταση.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Εντάξει, εντάξει ας το τελειώσουµε.

Εδώ, λοιπόν, ξεκαθαρίζουµε το εξής: Υπήρχε µία κράτηση. Η
κράτηση µε την ψήφιση του νοµοσχεδίου αφαιρέθηκε, αλλά το
αποτέλεσµα ήταν να µην υπάρχουν έσοδα για τα ταµεία. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Αφού το αποσύρετε, θα το συζητήσουµε
µετά.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Την ίδια ακριβώς κράτηση επανα-
φέρουµε, η οποία θα δοθεί προς τα ταµεία, για να δοθεί η δυνα-
τότητα να προχωρήσουν τα ταµεία, αφού σκοπός είναι η
αξιοποίηση του τµήµατος των κεφαλαίων, των εκµεταλλεύσεων
εξυπηρέτησης –αναφέροµαι τώρα στην άλλη τροπολογία- του
προσωπικού σε στεγαστικές ανάγκες.

Δηλαδή ένας υπαξιωµατικός ο οποίος παίρνει 850 ευρώ και
υπηρετεί στη Χίο ή στη Σάµο ή στην Κω ή στη Ρόδο, είναι αδύνατο
να βρει να νοικιάσει σπίτι το καλοκαίρι µε λιγότερα από 500 ή 600
ευρώ. Αυτός ο άνθρωπος δεν µπορεί να ζήσει. Εάν δε είναι και
παντρεµένος και έχει και παιδιά, είναι κάτω από τα όρια της επι-
βίωσης. 

Τι κάνουµε λοιπόν; Τα χρήµατα αυτά τα οποία βρισκόντουσαν
ανεκµετάλλευτα, τα κάνουµε οικεία για τους αξιωµατικούς, τους
υπαξιωµατικούς, τους ΕΠΟΠ και τις οικογένειές τους και τα έσοδα
από το µειωµένο ενοίκιο που θα πληρώνουν, θα πηγαίνει πλέον
προς τα ταµεία. Δηλαδή, ουσιαστικά, τα κεφάλαια που παραµέναν
ανεκµετάλλευτα στα ταµεία, τα κάνουµε κατοικίες που παράγουν
έσοδα και ενισχύουν ξανά τα ταµεία. Έχουµε φτάσει ήδη στα τε-

τρακόσια περίπου σπίτια. Θα ξεπεράσουµε τα χίλια σπίτια. 
Καλύπτουµε και ανάγκες της Αστυνοµίας. Στη Σαντορίνη το θέ-

ρετρο των Ενόπλων Δυνάµεων το διαθέσαµε -σε συνεργασία µε
το δήµο- για να µένουν οι αστυνοµικοί, διότι και εκείνοι αντιµετω-
πίζουν τα ίδια προβλήµατα. Το ίδιο κάναµε και σε άλλες περιοχές.
Είµαστε διατεθειµένοι, όπου µπορούµε, να εξυπηρετήσουµε και
δασκάλους, δηµοσίους υπαλλήλους. 

Όπου µπορούµε, λοιπόν, να κάνουµε τέτοιου είδους κατοικίες,
να τις κάνουµε, µέσα στο πλαίσιο της κοινωνικής προσφοράς των
Ενόπλων Δυνάµεων αλλά και της υποχρέωσής µας για τη µέριµνα
του προσωπικού µας. 

Και πάλι, όµως, λέω, το εξής: Εάν η Βουλή θεωρήσει ότι, στο
πλαίσιο της καλής θελήσεως, πρέπει να βάλουµε µια άλλη µέρα
ψηφίσεως για να δείτε περισσότερο τις τροπολογίες, δέχοµαι να
τις αποσύρω. Θα πρέπει, όµως, να ψηφιστούν στην Ολοµέλεια αρ-
κετά σύντοµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Άρα, κύριε Υπουργέ,
για να το διευκρινίσουµε αυτό για τις υπηρεσίες, τι προτείνετε; 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Εάν, δηλαδή, µία εκ των τροπολο-
γιών ή δύο εκ των τροπολογιών θεωρούν οι συνάδελφοι ότι επι-
θυµούν να τις ξαναδιαβάσουν για να υπάρχει ευρύτερη συναίνεση
του Σώµατος, να βάλουµε µια συνεδρίαση την Παρασκευή ή τη
Δευτέρα, να κάνουµε τη συνεδρίαση στο τριήµερο...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ποια Παρασκευή;
Αυτή εδώ την Παρασκευή;

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Ναι. Μεθαύριο εννοώ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Πρέπει να υπάρχει νοµοσχέ-
διο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΞΥΔΑΚΗΣ: Η Διάσκεψη των Προέδρων θα µας
δώσει ηµεροµηνία.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Στη Διάσκεψη των Προέδρων θα
δείτε την ηµεροµηνία. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Να δοθεί η ταχύτερη ηµεροµηνία.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Στην ταχύτερη ηµεροµηνία. 
Δεν έχουµε καµµία αντίρρηση, λοιπόν, για να υπάρχει η συναί-

νεση του Σώµατος και να είναι και ένα µήνυµα αυτό προς τα έξω,
ότι αυτή η επιτροπή τουλάχιστον, στα εθνικά θέµατα προσπαθεί
να συνδιαµορφώσει µια κοινή άποψη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ποιες είναι αυτές οι
τροπολογίες, κύριε Υπουργέ, που αποσύρουµε; 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Είναι η τροπολογία που αναφέρεται
στα µερίσµατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Είναι η τροπολογία µε
γενικό αριθµό 1555. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Είναι η τροπολογία 1555. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και ποια είναι η άλλη
τροπολογία;

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Η άλλη τροπολογία είναι για τη διά-
θεση κεφαλαίων. Δεν νοµίζω ότι για αυτή υπάρχει καµµία αντίρ-
ρηση. Υπάρχει αντίρρηση και σε αυτή; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Όχι.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Όχι. Καλώς. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Άρα, µιλάµε για την

τροπολογία µε γενικό αριθµό 1555.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Ναι, κύριε Πρόεδρε. Δεν έχουµε
καµµία αντίρρηση.

Θέλω να απαντήσω ακόµα σε ορισµένα θέµατα τα οποία ετέθη-
σαν. Θέλω να είµαι απόλυτα ξεκάθαρος. 

Ο κ. Λοβέρδος -λυπάµαι που δεν είναι εδώ, ζήτησα να έρθει-
στην αρχή της συζητήσεως έθεσε ορισµένα θέµατα. Θέλω να εί-
µαστε απόλυτα ξεκάθαροι. Τη θέση της Κυβερνήσεως την εκφρά-
ζει ο Πρωθυπουργός της χώρας. Ο Πρωθυπουργός είναι

6716 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



υπεύθυνος για τη χάραξη της κυβερνητικής πολιτικής. Ο Κυβερ-
νητικός Εκπρόσωπος εκφράζει την άποψη του Πρωθυπουργού.
Όσον αφορά θέµατα που έχουν να κάνουν µε την εξωτερική πο-
λιτική, υπεύθυνος για τη χάραξη της εξωτερικής πολιτικής της
χώρας είναι ο Υπουργός των Εξωτερικών.

Θέλω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να ζητήσω διά του Προ-
έδρου, να διαβάσω την ανακοίνωση του Υπουργείου Εξωτερικών
σε απάντηση των ισχυρισµών του χθεσινού παραληρήµατος του
Υπουργείου Εξωτερικών της Τουρκίας και να ζητήσω από το σύ-
νολο των κοµµάτων σήµερα, σε αυτή τη συνεδρίαση, να πάρουµε
µια εθνική θέση όλοι µαζί. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Επί της δηλώσεως; 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρόεδρος

των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Όχι. 
Η δήλωση επί της απαντήσεως σχετικά µε τα Ίµια. Νοµίζω ότι

είναι ξεκάθαρο. Δεν νοµίζω να υπάρχουν διαφορές. Θα το ακού-
σετε. Το ελληνικό Υπουργείο Εξωτερικών απαντά: 

«Η Ελληνική κυριαρχία επί των Ιµίων είναι σαφής και αναµφι-
σβήτητη, σύµφωνα µε τη Συνθήκη της Λωζάνης του 1923, των ιτα-
λοτουρκικών Συµφωνιών του 1932 και της Συνθήκης των Παρισίων
του 1947. Ενώ η Ευρωπαϊκή Ένωση καλεί την Τουρκία να σέβεται
το Ευρωπαϊκό Δίκαιο, εκείνη απαντά µε µια ανακοίνωση προκλη-
τικής καταστρατήγησης του ίδιου του δικαίου και επαναλαµβάνει
µια κατάφωρη παράνοµη θέση, αγνοώντας ότι το νοµικό καθε-
στώς του Αιγαίου είναι απολύτως κατοχυρωµένο από το διεθνές
δίκαιο».

Νοµίζω ότι το να µπορέσουµε αυτή τη θέση του Υπουργείου
Εξωτερικών, που είναι εθνική θέση, µέσα από την Επιτροπή Εξω-
τερικών και Άµυνας της Βουλής σε αυτήν τη συνεδρίαση να την
επικυρώσουµε, είναι η διαµόρφωση µίας εθνικής θέσεως προς τα
έξω, που αποτελεί ένα ισχυρό όπλο για την πατρίδα µας και για
τον εκάστοτε Υπουργό Εξωτερικών και ένα µήνυµα του συνόλου
του ελληνικού λαού. 

Δια του Προεδρείου κάνω αυτήν την πρόταση, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω, λοιπόν, να πω ότι πράγµατι ο κάθε πολιτικός έχει τη δυ-

νατότητα να κάνει κάποιες δηλώσεις, ανάλογα βεβαίως, µε τη
θέση την οποία κατέχει. Ερωτήθηκα κατά πόσον η δήλωση του
Αναπληρωτή Υπουργού κ. Κουβέλη περί ακήρυχτου πολέµου στο
Αιγαίο, είναι θέση η οποία καλύπτει το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Γιατί εκκρεµεί και το ερώτηµα αν το ΝΑΤΟ
αναγνωρίζει τη Συνθήκη της Λωζάνης, κύριε Υπουργέ.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Να µην µπούµε σε αυτό...

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Αν δεν µπούµε, η ανακοίνωση που δώ-
σατε…

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Θα σας απαντήσω σε ένα-
ένα.

Όσον αφορά, λοιπόν, τη θέση του κυρίου Αναπληρωτή, έγινε
µετά από την κηδεία του Γιώργου Μπαλταδώρου, του αξιωµατι-
κού πιλότου που έπεσε µε το Μιράζ. Έπεσε µε το Μιράζ εν ώρα
υπηρεσίας και ένεκα αυτής, προασπιζόµενος την εδαφική ακε-
ραιότητα και την εθνική κυριαρχία της χώρας, ήρωας σε έναν
ακήρυχτο πόλεµο εν καιρώ ειρήνης. Αυτός, λοιπόν, είναι ο ακή-
ρυχτος πόλεµος που αναφέρθηκε ο κ. Κουβέλης. 

Όπως και ακήρυχτος πόλεµος είναι αυτό που περιέγραψε
πολύ σωστά ο κ. Ξυδάκης προηγουµένως, δηλαδή ο ακήρυχτος
πόλεµος, ο υβριδικός πόλεµος, ο ψυχολογικός πόλεµος, στον
οποίο δεν πρέπει να υποκύψουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.
Ο ψυχολογικός πόλεµος δεν θα πρέπει να δηµιουργήσει φόβο
στους Έλληνες. Δεν έχουν να φοβηθούν τίποτα οι Έλληνες και
ο ελληνικός λαός. Είµαστε µια ασφαλής χώρα, είµαστε µια χώρα
ισχυρή η οποία βγαίνει από µία οικονοµική κρίση, µε τις διαφο-
ρετικές ερµηνείες που το κάθε κόµµα δίνει σε αυτήν την έξοδο
από την οικονοµική κρίση. Όµως, δεν έχει να φοβηθεί τίποτα η
ελληνική οικογένεια. Προχωράµε σε µια τουριστική περίοδο και
έχουµε µια ασφαλή χώρα που δεν κινδυνεύουν ούτε οι Έλληνες
ούτε οι τουρίστες. Ο πόλεµος αυτός γίνεται για να πληγεί η
χώρα. 

Σε αυτόν τον πόλεµο θα πρέπει να είµαστε ιδιαίτερα προσε-
κτικοί. Δεν είναι τούρκικο σίριαλ οι διάφορες ειδήσεις που διαρ-

ρέουν µέσω διαφόρων ύποπτων ή µη blog, όπου πολλές φορές
καλοπροαίρετα θα πω -δεν πιστεύω ότι είναι όλοι καλοπροαίρε-
τοι, γνωρίζουµε τι γίνεται- µεταφέρονται και ως πραγµατική εί-
δηση µέσα από τα κανάλια της πρώτης γραµµής ψευδή σενάρια
που δεν υπήρξαν ποτέ. Θα σας θυµίσω σενάρια στο παρελθόν
περί ελικοπτέρων στα Ίµια κ.ο.κ.. Ποτέ δεν υπήρχαν αυτά. 

Επειδή προεκλήθην αρκετές φορές για το θέµα της σηµαίας,
θα πω το εξής: Ο όρκος που δίνουν οι αξιωµατικοί και οι στρα-
τιώτες και όλοι οι Έλληνες που δίνουµε όταν παρουσιαζόµαστε,
είναι να φυλάσσουµε τις σηµαίες µέχρι της τελευταίας ρανίδας
του αίµατός µας. Αυτό πράττει ο Ελληνικός Στρατός και αυτό
πράττουν οι Έλληνες συνοριοφύλακες και οι Έλληνες πολίτες. 

Όµως, εκείνος ο οποίος παίρνει µια σηµαία στην πλάτη και
πάει να την τοποθετήσει κάπου, θα πρέπει να την υπερασπιστεί
ή να έρθει στο Στρατό και να πει, «Εγώ αποφάσισα σήµερα, που
είναι Πάσχα, µε δυο φίλους µου, να βάλουµε µια σηµαία εκεί, να
το ξέρετε, σας ενηµερώνουµε και σας καλούµε να την υπερασπι-
στείτε». Και ας τους δώσουµε και δύο G-3, λοιπόν, να έρθουν
στην εθνοφυλακή να την υπερασπιστούν και οι ίδιοι. Διότι βε-
βαίως και σε κάθε ελληνικό νησί µπορούµε να βάλουµε µια ση-
µαία, αλλά το θέµα είναι ότι η σηµαία αποτελεί σύµβολο και η
προβολή σηµαίας αποτελεί ισχυρή πράξη επιβολής εθνικής κυ-
ριαρχίας. 

Όταν, λοιπόν, κάποιος παίρνει τη σηµαία και την τοποθετεί
κάπου, πρέπει να διασφαλίσει ότι ο ίδιος -µε ενηµερωµένες Ένο-
πλες Δυνάµεις- ότι θα την υπερασπιστεί µε το αίµα του µέχρι το
τέλος. Δεν µπορεί να πάρεις µια βάρκα και να πεις, «Ξέρεις κάτι,
τώρα που είναι Πάσχα και είµαι βόλτα, βάζω στην τάδε βραχο-
νησίδα µια σηµαία και ας τρέχει µετά το φυλάκιο των Φούρνων
να την υπερασπιστεί». Την υπερασπιζόµαστε, βεβαίως, και θα
υπερασπιστούµε όποια σηµαία όπου κι αν είναι. Όµως, η προ-
βολή της εθνικής κυριαρχίας δια του συµβόλου της εθνικής κυ-
ριαρχίας, της σηµαίας, είναι πράξη που είναι και υπεύθυνος
αυτός που την κάνει. Και θα πρέπει να έχει τη δυνατότητα εν συ-
νεχεία να µπορέσει να τη στηρίξει.

Στο σηµείο αυτό θα σας πω ότι οι προβλεπόµενες σηµαίες,
όπως υπάρχει ο σχεδιασµός, εκεί που πρέπει να µπουν, έχουν
µπει και τις υπερασπιζόµαστε µε όλες τις δυνάµεις µας, Στρατός,
Έθνος, πολίτες. 

Δεν υπάρχει, λοιπόν, κανένα θέµα αµφισβήτησης. Τα νησιά και
η εθνική τους κυριαρχία περιγράφονται από τις διεθνείς συνθή-
κες και η Συνθήκη της Λωζάνης είναι µια διεθνής συνθήκη απο-
δεκτή και δεσµευτική για εµάς…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Και για το ΝΑΤΟ. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Και βεβαίως και για το
ΝΑΤΟ και βεβαίως και για την Τουρκία. Και η Τουρκία έχει υπο-
γράψει τη Συνθήκη της Λωζάνης. Και για την Ευρωπαϊκή Ένωση
και για όλους τους διεθνείς οργανισµούς και τον Οργανισµό των
Ηνωµένων Εθνών, όπου στο πλαίσιο αυτό η Ελλάδα, έχοντας µε
το µέρος της το δίκαιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και διατυ-
πώνοντας την εθνική γραµµή, µπορεί να κερδίσει τα δίκαιά της,
όταν είναι ενωµένη. 

Όσον αφορά το θέµα των δύο στρατιωτικών, επειδή άκουσα
πάρα πολλά, θέλω να πω ότι το θέµα των δύο αξιωµατικών, του
αξιωµατικού και του υπαξιωµατικού που βρίσκονται κρατούµενοι
στην Τουρκία, είναι ένα θέµα που προκάλεσε αρκετές συζητή-
σεις, γιατί τους ανέφερα εγώ ως «όµηρους» ή γιατί δεν ήταν όµη-
ροι, αλλά ήταν υπό τη διαδικασία διερεύνησης της δικαιοσύνης. 

Μακάρι να είχα διαψευστεί. Τους ανέφερα από την πρώτη
στιγµή ως «οµήρους», διότι η Τουρκία, όπως είπε προηγουµένως
και ο κ. Ξυδάκης, είναι µια χώρα που δεν έχει οµήρους µόνο τους
δύο Έλληνες αξιωµατικούς χωρίς να έχει απευθύνει καν τις κα-
τηγορίες. Έχει Αµερικανό πολίτη, έχει τον πάστορα Μπράνσον,
ο οποίος βρίσκεται καταδικασµένος σε ισόβια µε διάταγµα του
Ερντογάν, το οποίο προέβλεπε την ανταλλαγή υπόπτου κρατου-
µένου ή καταδικασµένου µε άλλον στο εξωτερικό και έγινε η πρό-
ταση προς τις Ηνωµένες Πολιτείες ανταλλαγής του πάστορα
Μπράνσον µε τον Γκιουλέν. 

Η χθεσινή απόφαση του ελληνικού Κοινοβουλίου, που οφείλω
να πω ότι προήλθε από όλους τους πολιτικούς σχηµατισµούς,
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δηλαδή µε εργασίες όλων των ελληνικών κοµµάτων –εγώ θα πω
όλων των κοµµάτων- έχει ιδιαίτερη σηµασία, διότι αυτό ακριβώς
αποδεικνύει, την παραβίαση του Διεθνούς Δικαίου, τη συνεχιζό-
µενη παράνοµη κράτηση δύο αξιωµατικών, ενός αξιωµατικού και
ενός υπαξιωµατικού, που είναι Έλληνες υπαξιωµατικοί και αξιω-
µατικοί, που είναι Ευρωπαίοι. 

Εδώ θέλω να πω ότι δεν είναι τυχαία τα περάσµατα στον
Έβρο, διότι θα πρέπει όλοι µας να τονίσουµε ότι αυτά τα δύο
στελέχη των Ενόπλων Δυνάµεων την ώρα του καθήκοντος έκα-
ναν περιπολία στα ελληνικά σύνορα, αλλά και στα ευρωπαϊκά σύ-
νορα ακριβώς για το φαινόµενο αυτό, της παράνοµης εισόδου
στη χώρα κατόπιν ενεργειών διακινητών, διότι διακινητές ήταν
εκείνοι τους οποίους έψαχναν να βρουν την ώρα που συνελή-
φθησαν. Και τα στελέχη αυτά είναι και στελέχη του ΝΑΤΟ και βε-
βαίως το ΝΑΤΟ έχει ευθύνη. Και βεβαίως κανέναν δεν µπορεί να
ικανοποιήσει η εικόνα του Γενικού Γραµµατέα του ΝΑΤΟ, του κ.
Στόλτενµπεργκ να ακούει στωικά τις προκλήσεις εκ µέρους του
Τούρκου αξιωµατούχου. 

Και δεν είναι διµερές θέµα η κράτηση δύο στελεχών των Ενό-
πλων Δυνάµεων της Ελλάδος, της Ευρώπης και του ΝΑΤΟ. Είναι
θέµα διεθνές, είναι θέµα δικαίου, είναι θέµα ανθρωπίνων δικαιω-
µάτων, όλων. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ο Στόλτενµπεργκ άλλα είπε. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Αυτό ακριβώς είπα. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να πω ότι µε την πρόταση,

την οποία έκανα για τη µεταγενέστερη συζήτηση της τροπολο-
γίας, ζητώ διά του Προέδρου να βγάλουµε αυτήν την κοινή ανα-
κοίνωση στήριξης της εθνικής θέσεως του Υπουργείου των
Εξωτερικών και να σας καλέσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
οποιαδήποτε στιγµή -είτε κατά µόνας είτε ως κόµµατα είτε ως
ολοµέλεια της επιτροπής- χρειαστεί οποιαδήποτε ενηµέρωση,
να σας διαβεβαιώσω ότι το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας είναι ανοι-
κτό σε όλες και σε όλους. 

Κάποιοι λένε ότι είµαι εξαφανισµένος. Θα ήθελα να πω το
εξής: Δεν είναι ο ρόλος του Υπουργού Άµυνας να δίνει συνεν-
τεύξεις και δεν θα δίνω συνεντεύξεις. 

Θα προσπαθήσω, στη διαχείριση σε ευαίσθητες στιγ-
µές να αφήνω τον λόγο σε εκείνους που πρέπει να τον έχουν και
το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας να κάνει το καθήκον του, έχοντας
την πολιτική εποπτεία των Ενόπλων Δυνάµεων, που σας διαβε-
βαιώ ότι κάνουν το καθήκον τους, όπως προβλέπει το Σύνταγµα
και ο όρκος, που έχουν δώσει προς τον ελληνικό λαό.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των
ΑΝΕΛ)

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τι θέλετε, κύριε Κα-

τσώτη;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ο Υπουργός ζήτησε από το Σώµα να

πάρει θέση πάνω στην τοποθέτηση του Υπουργείου Εξωτερικών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Για τη συγκεκριµένη

ανακοίνωση, για το περιεχόµενό της.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κάτι τέτοιο, βέβαια, δεν προβλέπεται…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν θεωρείτε ότι είναι

εθνικώς αυτονόητο; 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Αυτή τη φράση µόνο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Για το περιεχόµενο

της ανακοίνωσης, λέω.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Πείτε τη φράση, γιατί θα έχουµε πρόβληµα.

Δεν είναι διαδικασία του Κοινοβουλίου να επισηµοποιεί και να
ψηφίζει ανακοινώσεις του Υπουργείου Εξωτερικών. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, στην Επι-
τροπή Εξωτερικών και Άµυνας…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Όχι όλοι µαζί. 
Κύριε Θεοχαρόπουλε, έχει ζητήσει πρώτα τον λόγο ο κ. Κα-

τσώτης.
Κύριε Κατσώτη, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Λέω, λοιπόν, ότι δεν προβλέπεται από

τη διαδικασία αυτό που ζητά ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας.
Ωστόσο, όµως, εµείς πρέπει να πούµε ότι το ΚΚΕ έχει µια σαφή

θέση, όσον αφορά το θέµα των συνόρων, των κυριαρχικών µας
δικαιωµάτων, των συνθηκών που καθιερώνουν τα σύνορα, τη
Συνθήκη της Λωζάνης, τη Συνθήκη των Παρισίων του 1947, που
τα Δωδεκάνησα πέρασαν από την Ιταλία στην Ελλάδα. 

Όλα αυτά, λοιπόν, το ΚΚΕ τα έχει εκθέσει επανειληµµένως… 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Όπως και εσείς είπατε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Μα, απ’ αυτή τη σκοπιά, κάνει κριτική

στην επιθετικότητα της Τουρκίας. Δεν είναι ζώνες…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Κατσώτη, επι-

τρέψτε µου να πω κάτι. Δεν ζητά συναίνεση ο Υπουργός επί όλου
του πλαισίου, αλλά για το περιεχόµενο της συγκεκριµένης ανα-
κοίνωσης. Εάν δεν το θέλετε, πείτε «δεν συµφωνούµε». 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ. Λέω
ότι τέτοια διαδικασία δεν προβλέπεται και σας λέµε τη σαφή
θέση του ΚΚΕ, αυτό που το έχουµε επαναλάβει πολλές φορές.
Η όποια αµφισβήτηση των συνθηκών σηµαίνει πόλεµο, σηµαίνει
αίµα. Άρα, λοιπόν, εµείς επιµένουµε σ’ αυτές που καθιερώνουν
τα σύνορά µας, όπως τη Συνθήκη των Παρισίων του 1947, αλλά
και άλλες συνθήκες, όπως αυτές που πέρασαν τα Δωδεκάνησα
στην Ελλάδα. Αυτό λέµε. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον
λόγο για µισό λεπτό,για διαδικαστικό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Θεοχαρό-
πουλε, έχετε τον λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό αφορά την Επιτροπή
Εξωτερικών και ‘Αµυνας. Για να µην υπάρχει παραγωγή χειρότε-
ρου αποτελέσµατος απ’ αυτό που πιθανότατα θέλαµε να προκα-
λέσουµε, φαντάζοµαι. 

Νοµίζω ότι οι τοποθετήσεις όλων των Κοινοβουλευτικών Εκ-
προσώπων ήταν ξεκάθαρες σε ένα πλαίσιο. Θεωρώ, βεβαίως, ότι
αυτό µπορεί να συζητηθεί στην Επιτροπή Εξωτερικών και Άµυ-
νας. Είναι θέµα του Προεδρείου για την Επιτροπή Εξωτερικών
και Άµυνας σε µετέπειτα στάδιο και δεν είναι για την Ολοµέλεια
της Βουλής. Εδώ αρκούν οι τοποθετήσεις όλων των εκπροσώ-
πων των κοµµάτων, οι οποίες νοµίζω ότι είναι ξεκάθαρες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Δανέλλη, έχετε
τον λόγο.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Επειδή οι στιγµές είναι κρίσιµες και
ευαίσθητες, επειδή δεν πρέπει να µένουν «γκρίζες» ζώνες και µε-
ταξύ µας σ’ αυτά τα θέµατα, νοµίζω ότι είναι αυτονόητο. Μπορεί
να µην προβλέπεται από τη διαδικασία της λειτουργίας της Ολο-
µέλειας µια τέτοια διαδικασία, που ακολουθούµε τώρα, όµως
είναι αυτονόητο ότι όλα τα κόµµατα, µηδενός εξαιρουµένου,
υποστηρίζουµε ότι για την Ελλάδα ο σεβασµός στη Συνθήκη της
Λωζάνης και των Παρισίων έχει κλείσει αυτές τις υποθέσεις. Δεν
υπάρχουν αµφισβητούµενες και «γκρίζες» ζώνες στον Αιγαίο για
εµάς και σ’ αυτό συµφωνούµε όλοι. 

Βεβαίως, έτσι υποστηρίζουµε την άποψη που εξέφρασε η Κυ-
βέρνηση σήµερα το πρωί, µετά την απαράδεκτη ανακοίνωση του
Υπουργείου Εξωτερικών της Τουρκίας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Ξυδάκη, έχετε

τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΞΥΔΑΚΗΣ: Νοµίζω ότι το χωρίο από την ανακοί-

νωση, που ανέγνωσε ο κύριος Υπουργός είναι εξαιρετικά λιτό,
συγκεκριµένο και δεν νοµίζω να υπάρχει καµµία δηµοκρατική πο-
λιτική δύναµη σ’ αυτή την Αίθουσα, που να µην τη συµµερίζεται.
Μιλά ακριβώς για τα οριζόµενα από τις διεθνείς συνθήκες και το
Διεθνές Δίκαιο, που διαµόρφωσαν την εθνική κυριαρχία και το
πρόσωπο της σηµερινής Ελλάδας, της σηµερινής Ευρώπης και
της Μεσογείου. Νοµίζω ότι όλοι, ασµένως και οµοφώνως…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Το λύσαµε και πάτε να το ξαναχαλάσετε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο για

δέκα δευτερόλεπτα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εγώ σέβοµαι τη θέση

οποιουδήποτε, δεν υπάρχει θέµα. Και εγώ θεωρούσα ότι η ανα-
κοίνωση περιέχει το αυτονόητο. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο για
δέκα δευτερόλεπτα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Το αυτονόητο, όµως,
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µε βάση όσα έχουν ειπωθεί απ’ όλους τους εκπροσώπους των
κοµµάτων εδώ. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το Κόµµα µας, ξέρετε
πολύ καλά ότι έχει ασκήσει έντονη κριτική στον εφησυχασµό,
που έχει καλλιεργήσει η Κυβέρνηση στον ελληνικό λαό, όσον
αφορά το ρόλο του ΝΑΤΟ και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ότι αυτοί
είναι προστάτες των συνόρων µας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν περιλαµβάνει
αυτό η ανακοίνωση, κύριε Κατσώτη. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ακούστε, λέω ότι ακόµη και σήµερα
αυτός ο εφησυχασµός από εσάς προωθείται. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Μέσω της ανακοίνω-
σης αυτής; 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Έχει ασκηθεί έντονη κριτική. Γι’ αυτό,
λοιπόν, λέµε ότι δεν υπάρχει καµµιά προστασία από αυτούς τους
οργανισµούς. Εσείς εναποθέτετε την προστασία των συνόρων
µας και των συνθηκών σε αυτούς τους οργανισµούς. Δεν είναι
δυνατόν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κύριε Κατσώτη, το
ακούω και το σέβοµαι αυτό που λέτε, αλλά η ανακοίνωση δεν
κάνει λόγο για τέτοια πράγµατα. Τέλος πάντων. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε να πω κάτι,
για να αρθούν οι εντυπώσεις;

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Είναι κακό αυτό που κάνετε
τώρα. Το κάνετε χειρότερο. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Σας παρακαλώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ποιες εντυπώσεις; 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Οι εντυπώσεις διαφωνιών ή συµφωνιών επί

κειµένων υπαρκτών ή ανυπάρκτων. Σας παρακαλώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Έχετε τον λόγο. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Το πνεύµα της δήλωσης, που είναι ότι ου-

δείς επιτρέπει σε κανέναν να αµφισβητεί τη Συνθήκη της Λωζά-
νης και τα σύνορά µας, µπορεί να µας βρίσκει όλους
σύµφωνους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν µιλά ούτε καν γι’
αυτό, κυρία Κανέλλη. Μιλά για το συγκεκριµένο θέµα των Ιµίων. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ακούστε µε, σας παρακαλώ πάρα πολύ. Η
ατυχής -και την πήρε πίσω ο άνθρωπος- δήλωση του Υπουργού
ότι συναινούµε επί της διατυπωθείσης, ως έχει, δηλώσεως του
Υπουργείου Εξωτερικών, είναι σαν να µας κάνει εµάς να παίρ-
νουµε τη σηµαία, να πάµε να την βάλουµε στο αυτονόητο. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-
εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Δεν είπα τέτοιο πράγµα.
Διαστρεβλώνετε και αυτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Δεν είπε αυτό. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Συνειδητοποιήστε ότι ζητάτε από µια

Βουλή να λέει «µπράβο, τι ωραία που είναι η εθνικά ενιαία ανα-
κοίνωση του Υπουργείου…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Καθόλου. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Μη µπερδεύετε το πνεύµα µε το κείµενο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρία Κανέλλη, αν

θέλετε µια λέξη, όχι διευκρινιστική αυτών που λέτε εσείς, αλλά
γενικώς µια φράση από την πλευρά του Προεδρείου, κάνει όσα
κάνει και µε το παραπάνω η Τουρκία, για να προωθήσει τους
προεκλογικούς σχεδιασµούς της. Δεν χρειάζεται να τους διευ-
κολύνει κανείς ηθεληµένα ή αθέλητα.  

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Αυτό λέµε εµείς. Να είστε σίγουροι ότι…
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας – Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Αυτό όµως δεν αφορά το
ζητούµενο.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ακούστε, η ανακοίνωση µιλάει για την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση. Η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν είµαστε καθόλου σί-
γουροι ότι δεν βοηθάει την Τουρκία. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΞΥΔΑΚΗΣ: Πού το αναφέρει στο χωρίο αυτό; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Έτερον εκάτερον.

Αυτό ως προς τη θέση σας, αλλά η ανακοίνωση του Υπουργείου
Εξωτερικών δεν έχει να κάνει µε αυτά που συζητάµε τώρα. Τέλος
πάντων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της αρχής, των άρθρων, των τροπολογιών και του συ-

νόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύ-
ρωση της Συµφωνίας Στρατιωτικής Συνεργασίας µεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Άµυνας του Χασιµιτικού Βασιλείου της Ιορδανίας και
άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΕΛΕΝΗ ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ: Ναι. 
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ναι.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Όχι. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Ναι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύρωση της Συµφωνίας
Στρατιωτικής Συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυ-
νας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας του
Χασιµιτικού Βασιλείου της Ιορδανίας και άλλες διατάξεις» έγινε
δεκτό επί της αρχής κατά πλειοψηφία. 

Εισερχόµαστε στην ψήφιση των άρθρων και των τροπολογιών. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 ως έχει;
ΕΛΕΝΗ ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ: Ναι. 
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ναι. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Όχι.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Ναι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεπώς το άρθρο 1

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό

αριθµό 1552 και ειδικό 82 ως έχει;
ΕΛΕΝΗ ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ: Ναι. 
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Όχι. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Ναι. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Παρών. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Όχι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1552 και ειδικό 82 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1553 και ειδικό 83 ως έχει;

ΕΛΕΝΗ ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ: Ναι. 
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Όχι. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Όχι.  
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Παρών. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Όχι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1553 και ειδικό 83 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1554 και ειδικό 84, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό; 

ΕΛΕΝΗ ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ: Ναι. 
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Όχι. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Παρών. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Παρών. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Όχι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1554 και ειδικό 84 έγινε δεκτή, όπως τρο-
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ποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά πλειοψηφία και εντάσ-
σεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο. 

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο; 
ΕΛΕΝΗ ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ: Ναι. 
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ναι. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Όχι. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Ναι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Το ακροτελεύτιο

άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία. 
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύ-

ρωση της Συµφωνίας Στρατιωτικής Συνεργασίας µεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Άµυνας του Χασιµιτικού Βασιλείου της Ιορδανίας και
άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής και επί των άρθρων. 

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του νοµοσχεδίου και στο σύνολο.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-

νολο; 
ΕΛΕΝΗ ΑΥΛΩΝΙΤΟΥ: Ναι. 
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ναι. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Όχι. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Ναι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία. 
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύ-

ρωση της Συµφωνίας Στρατιωτικής Συνεργασίας µεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Άµυνας του Χασιµιτικού Βασιλείου της Ιορδανίας και
άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζή-
τηση, επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως
εξής: 

«Κύρωση της Συµφωνίας Στρατιωτικής Συνεργασίας µεταξύ
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και του Υπουργείου Άµυνας του Χασιµιτικού Βασιλείου της
Ιορδανίας και άλλες διατάξεις

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία Στρατιωτικής Συνεργασίας µεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Άµυνας του Χασιµιτικού Βασιλείου της Ιορδανίας,
που υπογράφηκε στην Αθήνα στις 22 Ιανουαρίου 2001, τo κεί-
µενο της οποίας σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική
γλώσσα, έχει ως εξής:

6720 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6722 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6724 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6726 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6728 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6730 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6732 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο  δεύτερο
Διάθεση κεφαλαίων των εκµεταλλεύσεων 

εξυπηρέτησης προσωπικού του Στρατού Ξηράς 
για την ανέγερση ή την αγορά ακινήτων 

προς εξυπηρέτηση των στεγαστικών αναγκών 
του στρατιωτικού προσωπικού

Στο άρθρο 18 του ν.δ. 721/1970 (Α’ 251) προστίθενται παρά-
γραφοι 9 και 10 ως εξής:

«9. Μέρος των κεφαλαίων των εκµεταλλεύσεων εξυπηρέτησης
προσωπικού του Στρατού Ξηράς µπορεί να περιέρχεται στο Τα-
µείο Εθνικής Άµυνας (Τ.ΕΘ.Α.) µε αποκλειστικό σκοπό είτε την
ανέγερση είτε την αγορά διά δηµόσιου µειοδοτικού διαγωνισµού
µε βάση τις διατάξεις των άρθρων 50 έως 58 του π.δ. 715/1979
(Α’ 212) ακινήτων, τα οποία θα χρησιµοποιούνται αποκλειστικά
ως στρατιωτικά οικήµατα αξιωµατικών, υπαξιωµατικών και επαγ-
γελµατιών οπλιτών του Στρατού Ξηράς. Τα ως άνω ακίνητα εγ-
γράφονται στην περιουσία του Τ.ΕΘ.Α. και η διαχείρισή τους
προς το σκοπό της διάθεσής τους για τη στέγαση του στρατιω-
τικού προσωπικού ανήκει στο Γενικό Επιτελείο Στρατού σύµ-
φωνα µε τις κείµενες διατάξεις, µε την επιφύλαξη του επόµενου
εδαφίου. Μέρος των προσόδων από τη µίσθωση των ως άνω ακι-
νήτων αποδίδεται στις οικείες εκµεταλλεύσεις εξυπηρέτησης
προσωπικού του Στρατού Ξηράς προς αναπλήρωση των διατιθέ-
µενων κεφαλαίων.

10. Για την εφαρµογή της παραγράφου 9 εκδίδεται απόφαση
του Υπουργού Εθνικής Άµυνας µετά από γνώµη του Ανωτάτου
Στρατιωτικού Συµβουλίου, µε την οποία καθορίζεται το µέρος
των διατιθέµενων κεφαλαίων, ο τρόπος διάθεσής τους προς το
Τ.ΕΘ.Α., η διαδικασία διαχείρισής τους, το ποσοστό των προσό-
δων από τη µίσθωση των ως άνω ακινήτων που αποδίδεται στις
οικείες εκµεταλλεύσεις εξυπηρέτησης προσωπικού του Στρατού
Ξηράς και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια.»

Άρθρο τρίτο
Τροποποίηση του άρθρου 11 του ν. 3648/2008(Α’ 38)

Η υποπερίπτωση ii της περίπτωσης β’ της παρ. 1 του άρθρου
11 του ν. 3648/2008 αντικαθίσταται ως εξής:

«ii. Τέκνα ή αδελφοί των θανόντων στρατιωτικών των Ενόπλων
Δυνάµεων στον πόλεµο ή στην ειρήνη κατά την εκτέλεση διατε-
ταγµένης υπηρεσίας και ένεκα αυτής.»

Άρθρο τέταρτο
Διάλυση Στρατιωτικής Σχολής Ξένων Γλωσσών 

του Στρατού Ξηράς

Η υποπερίπτωση 4 της περίπτωσης β’ της παρ. 1 του άρθρου
4 του ν. 1394/1983 (Α’ 125) καταργείται.

Άρθρο πέµπτο

Μετά την παρ. 6 του άρθρου 86 του ν. 3528/2007 (Α’ 26), προ-
στίθεται παράγραφος 6Α, ως ακολούθως:

«6Α. Ειδικά για το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας το Σ.Ε.Π. είναι
πενταµελές και αποτελείται από:

α) τον Γενικό ή Ειδικό Γραµµατέα του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας που προΐσταται των υπηρεσιών του Ενιαίου Διοικητικού
Τοµέα,

β) τον προϊστάµενο της Διεύθυνσης Πολιτικού Προσωπικού
κάθε Γενικού Επιτελείου, έκαστο για την υλοποίηση των διαδικα-
σιών επιλογής προϊσταµένων πολιτικού προσωπικού του οικείου
κλάδου (ΓΕΣ, ΓΕΝ, ΓΕΑ),

γ) έναν (1) Νοµικό Σύµβουλο ή Πάρεδρο του Νοµικού Συµβου-
λίου του Κράτους που υποδεικνύεται από τον Πρόεδρό του και

δ) δύο (2) µέλη του Α.Σ.Ε.Π. που υποδεικνύονται από τον Πρό-
εδρό του.»

Άρθρο έκτο
Τροποποίηση άρθρου 10 του ν. 4494/2017 (Α’ 165)

Η περίπτωση β’ της παρ. 5 του άρθρου 10 του                   ν.
4494/2017 (Α’ 165) αντικαθίσταται ως εξής:

«β) την πρόληψη και διερεύνηση οικονοµικών εγκληµάτων και
εγκληµάτων διαφθοράς που βλάπτουν τα οικονοµικά συµφέ-
ροντα του Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας ή των υπαγόµενων σε
αυτό ή εποπτευόµενων από αυτό νοµικών προσώπων ή των Ενό-
πλων Δυνάµεων. Για το σκοπό αυτόν οι Οικονοµικοί Επιθεωρητές
διενεργούν προκαταρκτική εξέταση ή προανάκριση κατόπιν ει-
σαγγελικής παραγγελίας, ενώ συνεργάζονται και επιχειρούν,
κατά περίπτωση, σε συνεργασία µε τις συναρµόδιες Υπηρεσίες,
καθώς και τις εισαγγελικές και διωκτικές Αρχές, σύµφωνα µε τις
ισχύουσες διατάξεις.»

Άρθρο έβδοµο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται, από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 12
αυτής.

Αθήνα,..........................2018

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Εισερχόµαστε στην
ψήφιση του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύ-
ρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Άµυ-
νας της Δηµοκρατίας της Βουλγαρίας και του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας του Καναδά και του Υπουργείου Άµυνας της Δη-
µοκρατίας της Κροατίας και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµο-
κρατίας της Τσεχίας και του Υπουργείου Άµυνας του Βασιλείου
της Δανίας και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της
Εσθονίας και του Οµοσπονδιακού Υπουργείου Άµυνας της Οµο-
σπονδιακής Δηµοκρατίας της Γερµανίας και του Υπουργείου
Άµυνας της Ιταλικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας
της Δηµοκρατίας της Λετονίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυ-
νας της Δηµοκρατίας της Λιθουανίας και του Υπουργού Άµυνας
του Βασιλείου της Ολλανδίας και του Υπουργείου Άµυνας του
Βασιλείου της Νορβηγίας και του Υπουργού Εθνικής Άµυνας της
Δηµοκρατίας της Πολωνίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας
της Ρουµανίας και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της
Σλοβακίας και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της
Σλοβενίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Δηµοκρατίας
της Τουρκίας και του Υπουργείου Άµυνας του Ηνωµένου Βασι-
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1.  ΕΘΝΙΚΗΣ 
ΑΜΥΝΑΣ

3. ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ

5. ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ

7. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΕΘΝΙΚΗΣ
ΑΜΥΝΑΣ

2. ΠΑΙΔΕΙΑΣ,
ΕΡΕΥΝΑΣ ΚΑΙ 

ΘΡΗΣΚΕΥΜΑΤΩΝ

4. ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ,
ΔΙΑΦΑΝΕΙΑΣ ΚΑΙ 
ΑΝΘΡΩΠΙΝΩΝ
ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΩΝ

6. ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΗΣ
ΑΝΑΣΥΓΚΡΟΤΗΣΗΣ

8. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ,
ΔΙΑΦΑΝΕΙΑΣ

ΚΑΙ ΑΝΘΡΩΠΙΝΩΝ
ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΩΝ».



λείου της Μεγάλης Βρετανίας και Βορείου Ιρλανδίας και του
Υπουργείου Άµυνας των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής και
του Ανώτατου Στρατηγείου των Συµµαχικών Δυνάµεων της Ευ-
ρώπης (SHAPE), όσον αφορά στη χρηµατοδότηση του σχεδια-
σµού και της κατασκευής νέων εγκαταστάσεων για το Διεθνές
Σχολείο του SHAPE, καθώς και της Τροποποίησης του ως άνω
Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ των ιδίων Συµµετεχόντων µετά
της Διακοίνωσης Ένταξης όσον αφορά στη συµµετοχή του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας στο ως
άνω Μνηµόνιο Κατανόησης». 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο; 
ΕΛΕΝΗ ΣΤΑΜΑΤΑΚΗ: Ναι. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Ναι. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Όχι. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Ναι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύρωση του Μνηµονίου
Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας
της Βουλγαρίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας του Καναδά
και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Κροατίας και
του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Τσεχίας και του
Υπουργείου Άµυνας του Βασιλείου της Δανίας και του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Εσθονίας και του Οµοσπον-
διακού Υπουργείου Άµυνας της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας
της Γερµανίας και του Υπουργείου Άµυνας της Ιταλικής Δηµο-
κρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Λετο-
νίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Δηµοκρατίας της
Λιθουανίας και του Υπουργού Άµυνας του Βασιλείου της Ολλαν-
δίας και του Υπουργείου Άµυνας του Βασιλείου της Νορβηγίας
και του Υπουργού Εθνικής Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πολω-
νίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ρουµανίας και του
Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Σλοβακίας και του
Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Σλοβενίας και του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Δηµοκρατίας της Τουρκίας και
του Υπουργείου Άµυνας του Ηνωµένου Βασιλείου της Μεγάλης
Βρετανίας και Βορείου Ιρλανδίας και του Υπουργείου Άµυνας
των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής και του Ανώτατου Στρα-
τηγείου των Συµµαχικών Δυνάµεων της Ευρώπης (SHAPE), όσον
αφορά στη χρηµατοδότηση του σχεδιασµού και της κατασκευής
νέων εγκαταστάσεων για το Διεθνές Σχολείο του SHAPE, καθώς
και της Τροποποίησης του ως άνω Μνηµονίου Κατανόησης µε-
ταξύ των ιδίων Συµµετεχόντων µετά της Διακοίνωσης Ένταξης
όσον αφορά στη συµµετοχή του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της
Ελληνικής Δηµοκρατίας στο ως άνω Μνηµόνιο Κατανόησης»
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής,
των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής: 

«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Βουλγαρίας και του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας του Καναδά και του Υπουργείου Άµυνας
της Δηµοκρατίας της Κροατίας και του Υπουργείου Άµυνας της
Δηµοκρατίας της Τσεχίας και του Υπουργείου Άµυνας του Βα-
σιλείου της Δανίας και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρα-
τίας της Εσθονίας και του Οµοσπονδιακού Υπουργείου Άµυνας
της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Γερµανίας και του
Υπουργείου Άµυνας της Ιταλικής Δηµοκρατίας και του Υπουρ-
γείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της Λετονίας και του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας της Δηµοκρατίας της Λιθουανίας και του

Υπουργού Άµυνας του Βασιλείου της Ολλανδίας και του Υπουρ-
γείου Άµυνας του Βασιλείου της Νορβηγίας και του Υπουργού
Εθνικής Άµυνας της Δηµοκρατίας της Πολωνίας και του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας της Ρουµανίας και του Υπουργείου Άµυ-
νας της Δηµοκρατίας της Σλοβακίας και του Υπουργείου
Άµυνας της Δηµοκρατίας της Σλοβενίας και του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Δηµοκρατίας της Τουρκίας και του Υπουρ-
γείου Άµυνας του Ηνωµένου Βασιλείου της Μεγάλης Βρετανίας
και Βορείου Ιρλανδίας και του Υπουργείου Άµυνας των Ηνωµέ-
νων Πολιτειών της Αµερικής και του Ανώτατου Στρατηγείου των
Συµµαχικών Δυνάµεων της Ευρώπης (SHAPE), όσον αφορά
στη χρηµατοδότηση του σχεδιασµού και της κατασκευής νέων
εγκαταστάσεων για το Διεθνές Σχολείο του SHAPE, καθώς και
της Τροποποίησης του ως άνω Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ
των ιδίων Συµµετεχόντων µετά της Διακοίνωσης Ένταξης όσον
αφορά στη συµµετοχή του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας στο ως άνω Μνηµόνιο Κατανόησης

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου
Άµυνας της Δηµοκρατίας της Βουλγαρίας και του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας του Καναδά και του Υπουργείου Άµυνας της Δη-
µοκρατίας της Κροατίας και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµο-
κρατίας της Τσεχίας και του Υπουργείου Άµυνας του Βασιλείου
της Δανίας και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της
Εσθονίας και του Οµοσπονδιακού Υπουργείου Άµυνας της Οµο-
σπονδιακής Δηµοκρατίας της Γερµανίας και του Υπουργείου
Άµυνας της Ιταλικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας
της Δηµοκρατίας της Λετονίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυ-
νας της Δηµοκρατίας της Λιθουανίας και του Υπουργού Άµυνας
του Βασιλείου της Ολλανδίας και του Υπουργείου Άµυνας του
Βασιλείου της Νορβηγίας και του Υπουργού Εθνικής Άµυνας της
Δηµοκρατίας της Πολωνίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας
της Ρουµανίας και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της
Σλοβακίας και του Υπουργείου Άµυνας της Δηµοκρατίας της
Σλοβενίας και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Δηµοκρατίας
της Τουρκίας και του Υπουργείου Άµυνας του Ηνωµένου Βασι-
λείου της Μεγάλης Βρετανίας και Βορείου Ιρλανδίας και του
Υπουργείου Άµυνας των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής και
του Ανώτατου Στρατηγείου των Συµµαχικών Δυνάµεων της Ευ-
ρώπης (SHAPE), καθώς και της Τροποποίησης του ως άνω Μνη-
µονίου Κατανόησης µεταξύ των ιδίων Συµµετεχόντων µετά της
Διακοίνωσης Ένταξης όσον αφορά στη συµµετοχή του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας στο ως άνω
Μνηµόνιο Κατανόησης, το οποίο υπογράφηκε στη Μονς του Βελ-
γίου από τους Εθνικούς Στρατιωτικούς Αντιπροσώπους από 11
Ιουλίου 2012 έως 9 Οκτωβρίου 2012, σε ένα πρωτότυπο κείµενο
στην αγγλική γλώσσα, καθώς και της Τροποποίησής του, που
υπογράφηκε στη Μονς του Βελγίου από 30 Ιουνίου 2014 έως 13
Μαρτίου 2015 σε δύο πρωτότυπα στην αγγλική γλώσσα, και
τέλος της Διακοίνωσης Ένταξης της Ελληνικής Δηµοκρατίας,
όσον αφορά στη συµµετοχή του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της
Ελληνικής Δηµοκρατίας στο ως άνω Μνηµόνιο Κατανόησης, η
οποία υπογράφηκε από το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας στις 25 Αυγούστου 2015 και από τους Εθνι-
κούς Στρατιωτικούς Αντιπροσώπους των Συµµετεχόντων σε αυτό
από 10 Ιουλίου 2015 µέχρι 2 Δεκεµβρίου 2015 σε δύο πρωτότυπα
κείµενα στην αγγλική γλώσσα, τα οποία, στην αγγλική γλώσσα
και σε µετάφραση στην ελληνική, έχουν ως εξής:

6734 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6736 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6738 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6740 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6742 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6744 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6746 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6748 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6750 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6752 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6754 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6756 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6758 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6760 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6762 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6764 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6766 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6768 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6770 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6772 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]H’ - 18 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2018 6773



6774 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]H’ - 18 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2018 6775



6776 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]H’ - 18 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2018 6777



6778 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]H’ - 18 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2018 6779



6780 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]H’ - 18 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2018 6781



6782 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]H’ - 18 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2018 6783



6784 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]H’ - 18 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2018 6785



6786 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]H’ - 18 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2018 6787



6788 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]H’ - 18 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2018 6789



6790 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]H’ - 18 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2018 6791



6792 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]H’ - 18 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2018 6793



6794 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]H’ - 18 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2018 6795



6796 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]H’ - 18 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2018 6797



6798 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]H’ - 18 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2018 6799



6800 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]H’ - 18 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2018 6801



6802 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]H’ - 18 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2018 6803



6804 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]H’ - 18 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2018 6805



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνηµονίου Κατανόη-
σης, της Τροποποίησής του, καθώς και της Διακοίνωσης Έντα-
ξης της Ελλάδας σε αυτό, από την πλήρωση των προϋποθέσεων
του άρθρου 9.1 αυτού.

Αθήνα,.................................2018

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο
για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την
ψήφιση στο σύνολο των παραπάνω νοµοσχεδίων. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεπώς το Σώµα πα-

ρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 12.35’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο, ηµέρα
Πέµπτη 19 Απριλίου 2018 και ώρα 9.30’ µε αντικείµενο εργασιών
του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων
ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία, µόνη συζήτηση και ψή-
φιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύρωση της Συµφωνίας
µεταξύ της Αρµόδιας Αρχής της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της
Αρµόδιας Αρχής των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής για την
Ανταλλαγή Εκθέσεων ανά Χώρα και διατάξεις εφαρµογής».

6806 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

O ΠΡΟΕΔΡΟΣ                      ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ

1. ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ

2. ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ

3. ΝΑΥΤΙΛΙΑΣ
ΚΑΙ ΝΗΣΙΩΤΙΚΗΣ

ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ

2. ΕΘΝΙΚΗΣ
ΑΜΥΝΑΣ

4. ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ

6. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ

5. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ


